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Αθήνα, σήµερα στις 17 Ιουνίου 2009, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.07’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση)
για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΝΕΡΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 16 Ιουνίου
2009 εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα πρακτικά της Α’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης
16 Ιουνίου 2009 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχε-
δίων νόµων:

1) «Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον τοµέα της άµυ-
νας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας - Ερζεγοβίνης».

2) «Κύρωση της Συµφωνίας Πλαίσιο (Framework
Agreement) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και του Χρηµατοδοτικού Μηχανισµού «ΑΤΗ-
ΕΝΑ», που αφορά στις υπηρεσίες µετακινήσεων και µεταφορών
που παρέχονται από το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρα-
τηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC)».

3) «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Μemorandum of
Understanding) µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και της Κυβέρνησης της Ιταλικής ∆ηµοκρατίας που
αφορά στη συνεργασία του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής ∆η-
µοκρατίας µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών
Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC),
καθώς και της δι’ ανταλλαγής Ρηµατικών ∆ιακοινώσεων (Verbal
Notes) Συµφωνίας Τροποποίησης του Μνηµονίου».)

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 18 Ιουνίου 2009.

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρα 29 παράγραφος 1, 130 παρά-
γραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 13/15-6-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Νι-
κητιάδη προς τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά µε την ακτοπλοϊκή σύνδεση της
Καλύµνου µε το λιµάνι του Πειραιά κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 16/15-6-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα
προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Περιβάλλοντος, Χωρο-
ταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, σχετικά µε τη λειτουργία του
Χώρου Υγειονοµικής Ταφής Απορριµµάτων Μαυροράχης στο
Νοµό Θεσσαλονίκης κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 15/15-6-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου - Πασχαλίδου προς τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών, σχετικά µε την εξέλιξη των µελετών και την υλο-
ποίηση του Προαστιακού Περιφερειακού Σιδηροδρόµου της
Θεσσαλονίκης προς το Νοµό Πέλλας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 12/15-6-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου
προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµο-
σίων Έργων και Εσωτερικών, σχετικά µε τη λειτουργία του
Χώρου Υγειονοµικής Ταφής Απορριµµάτων Μαυροράχης στο
Νοµό Θεσσαλονίκης κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι σήµερα, Τε-
τάρτη 17 Ιουνίου 2009 συνεδριάζουν οι ακόλουθες Κοινοβου-
λευτικές Επιτροπές:

1. ‘Ωρα 10.00’: ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων, µε
θέµατα ηµερήσιας διάταξης: α. Εκλογή Προεδρείου. β. Επεξερ-
γασία και εξέταση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτι-
σµού «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων - Βόλος 2013
και άλλες διατάξεις».

2. ‘Ωρα 11.20’: ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής ‘Αµυνας και Εξωτε-
ρικών Υποθέσεων, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Εκλογή Προε-
δρείου.

3. ‘Ωρα 11.40’: ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, µε
θέµα ηµερήσιας διάταξης: Εκλογή Προεδρείου.

4. ‘Ωρα 12.00’: ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα ηµερήσιας διάταξης: Εκλογή Προεδρείου.

5. ‘Ωρα 12.20’: ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµό-
σιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Εκλογή Προεδρείου.

6. ‘Ωρα 12.40’: ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου,
µε θέµατα ηµερήσιας διάταξης: α. Εκλογή Προεδρείου. β. Ενη-
µέρωση των µελών της Επιτροπής από τον Υπουργό Ανάπτυξης,
κ. Κωνσταντίνο Χατζηδάκη, κατόπιν αιτήµατος Βουλευτών του
ΠΑΣΟΚ - µελών της Επιτροπής, για την πορεία του Επιχειρησια-
κού Προγράµµατος «Ανταγωνιστικότητα και Επιχειρηµατικότητα»
(Ε.Π.Α.Ν.).

7. ‘Ωρα 18.00’: Επιτροπή του Απολογισµού και του Γενικού Ισο-
λογισµού του Κράτους και Ελέγχου της Εκτέλεσης του Προϋ-
πολογισµού του Κράτους, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση από τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, κ. Ιω-
άννη Παπαθανασίου, σύµφωνα µε το άρθρο 31Α του Κανονισµού
της Βουλής, για την πορεία εκτέλεσης του Προϋπολογισµού του
Κράτους και τη διαχείριση των δηµόσιων οικονοµικών.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυξης: «Λει-
τουργική τακτοποίηση και λοιπές διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα και οι
τροπολογίες ως µία ενότητα. Το νοµοσχέδιο υπερασπίζει από κυ-
βερνητικής πλευράς ο Υπουργός Τουρισµού κ. Μαρκόπουλος.

Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Κωνσταντίνος Μπαντουβάς
έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, το παρόν σχέδιο νόµου πέρα από τη λειτουργική τακτοποί-
ηση των λειτουργούντων δίχως το ειδικό σήµα λειτουργίας του
ΕΟΤ τουριστικών καταλυµάτων επιχειρεί την τελευταία διευθέ-
τηση, γιατί έγινε πολύς λόγος χθες ότι θα συνεχίσουµε και στο
µέλλον να κάνουµε διευθετήσεις. Είναι η τελευταία διευθέτηση
που γίνεται!

Έτσι δεν είναι, κύριε Υπουργέ;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Βεβαίως!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Προχωρά λοιπόν στη διευ-

θέτηση και κάποιων ζητηµάτων σχετικά µε την άσκηση του επαγ-
γέλµατος των ξεναγών από αλλοδαπούς στη χώρα µας, σχετικά
µε τον ΟΤΕΚ, καθώς επίσης και µε το Ξενοδοχειακό Επιµελητή-
ριο.

Το άρθρο 1 αφορά στη λειτουργική τακτοποίηση των τουρι-
στικών καταλυµάτων και αποτελεί το πλέον σηµαντικό του νοµο-
σχεδίου, αφού όπως έχω ήδη τονίσει εξασφαλίζει το πολύ
σηµαντικό ζήτηµα της ποιότητας και της ασφάλειας των προ-
σφεροµένων στον τουριστικό τοµέα υπηρεσιών.

Σύµφωνα µε τα όσα ορίζει, δίνεται η δυνατότητα εντός προ-
θεσµίας έξι µηνών από τη δηµοσίευση του παρόντος νοµοσχε-
δίου και µε την υποβολή των απαραίτητων δικαιολογητικών να
υποβληθεί αίτηση χορήγησης του ειδικού σήµατος λειτουργίας
από όσες επιχειρήσεις λειτουργούσαν δίχως αυτό είτε επειδή
δεν τους είχε χορηγηθεί, είτε επειδή αυτό είχε αφαιρεθεί για διά-
φορους λόγους ή δεν είχε ανανεωθεί λόγω µη εγκυρότητας
πλέον των σχετικών δικαιολογητικών. Γι’ αυτό έγινε λόγος χθες
και θέλω να τονίσω ότι αφηρέθη το ειδικό σήµα για κάποιους λό-
γους ή έπαψαν να ισχύουν τα δικαιολογητικά. Οι ξενοδόχοι θα
επαναφέρουν τώρα τα καινούργια δικαιολογητικά και αν κριθούν
κατάλληλα, φυσικά και θα πάρουν το ειδικό σήµα λειτουργίας.

Τα δικαιολογητικά που θα πρέπει εντός της ανωτέρω προθε-
σµίας να υποβληθούν είναι: Πρώτον, πιστοποιητικό πυροπρο-
στασίας που χορηγεί η οικεία πυροσβεστική υπηρεσία εντός
ενός µηνός από την υποβολή της σχετικής αιτήσεως, έπειτα από
τους σχετικούς ελέγχους. Αν κατά τη διάρκεια των ελέγχων
αυτών η πυροσβεστική υπηρεσία διαπιστώσει πληµµέλειες στην
εγκατάσταση πυροπροστασίας, δύναται να χορηγήσει προσω-
ρινό πιστοποιητικό έξι µηνών, µε υποχρέωση όµως της επιχείρη-
σης να συµµορφωθεί απόλυτα µε το νόµο µέσα στο διάστηµα
αυτό.

∆εύτερον, είναι τα δικαιολογητικά που προβλέπονται στις β’
και γ’ περιπτώσεις του ν. 2919/2001, δηλαδή βεβαίωση και τεκ-
µηρίωση µε τεχνικά στοιχεία της στατικής, αντισεισµικής και δο-
µικής επάρκειας του κτηρίου και της υφιστάµενης
εγκατάστασης-διάθεσης των υγρών αποβλήτων, καθώς επίσης
και βεβαίωση ότι το κτήριο πληροί τις προϋποθέσεις µεγίστου
ύψους ανάλογα µε τη γεωγραφική του θέση.

Τρίτον, πλήρης σειρά αρχιτεκτονικών σχεδίων των υφισταµέ-
νων κτηριακών και λοιπών εγκαταστάσεων συνοδεία υπεύθυνης
δήλωσης του επιχειρηµατία που θα επιβεβαιώνει την εγκυρότητα
και την πιστότητα των σχεδίων αυτών.

Τέταρτον, παράβολο υπέρ του ∆ηµοσίου και υπέρ του ΤΑΞΥ.
Πέµπτον, βεβαίωση από το Ξενοδοχειακό Επιµελητήριο Ελλά-

δας της ενηµερότητας µε αναφορά στη νοµική µορφή των κύ-
ριων ξενοδοχειακών καταλυµάτων και των κάµπινγκ ως προς τις

υποχρεώσεις τους προς αυτό. Σε περίπτωση ξενοδοχειακών κα-
ταλυµάτων που θα υποβάλλουν για πρώτη φορά αίτηση για χο-
ρήγηση του ειδικού σήµατος λειτουργίας και που ασφαλώς θα
υπάρχουν, θα απαιτούνται επιπρόσθετα πρώτον, η αρχικώς εκ-
δοθείσα οικοδοµική άδεια και η σχετική απόφαση αν το κατά-
λυµα έχει νοµίµως εξαιρεθεί από κατεδάφιση και δεύτερον, η
αρχική έγκριση περιβαλλοντικών όρων, εάν βέβαια προκύπτει τέ-
τοιου είδους υποχρέωση εκ του νόµου. Η έγκριση αυτή θα υπο-
βάλλεται απαραιτήτως από όσα καταλύµατα απέκτησαν άδεια
οικοδοµής µετά το 1993.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 1, εφόσον ο φά-
κελος είναι πλήρης, οι περιφερειακές υπηρεσίες τουρισµού υπο-
χρεούνται να χορηγήσουν το σήµα εντός δύο µηνών. Όπως
ορίζει η παράγραφος 4, πενταµελείς επιτροπές σ’ όλες τις περι-
φέρειες αναλαµβάνουν το έργο της διευκόλυνσης της συνεργα-
σίας των ΠΥΤ µε τους αιτούντες του ειδικού σήµατος
λειτουργίας. Σε περίπτωση προσφυγής οι επιτροπές θα πρέπει
εντός αποκλειστικής προθεσµίας ενός µηνός να γνωµοδοτούν,
ενώ για όσο διάστηµα θα εκκρεµεί µία προσφυγή δεν θα επι-
βάλλεται καµµία διοικητικής φύσεως κύρωση από τον ΕΟΤ ή από
το Υπουργείο Τουριστικής Ανάπτυξης.

Όπως ορίζει η παράγραφος 5 του άρθρου 1, οι διοικητικές κυ-
ρώσεις, ακόµη και οι επιβληθείσες, αλλά και οι σχετικές δίκες
που εκκρεµούν αναστέλλονται µέχρι τις 31/12/2009 µε την προ-
ϋπόθεση βέβαια ότι οι ιδιοκτήτες των τουριστικών καταλυµάτων
θα υποβάλουν αίτηση µε τα απαραίτητα δικαιολογητικά, ως υπο-
χρεούνται.

Τέλος, σύµφωνα µε την παράγραφο 6 θα επιβληθεί τέλος λει-
τουργίας τακτοποίησης στον ΕΟΤ, το ύψος του οποίου θα υπο-
λογιστεί ανάλογα µε τα δωµάτια καταλυµάτων ή τα τετραγωνικά
µέτρα υπερβάλλουσας δόµησης ή αλλαγής χρήσης.

Το δεύτερο άρθρο για την λειτουργική τακτοποίηση των κο-
λυµβητικών δεξαµενών µεριµνά για την πιστοποίηση της ασφά-
λειας και της υγιεινής για την καλύτερη χρήση των δεξαµενών
αυτών.

Στην παράγραφο 1 ορίζονται τα δικαιολογητικά που υποχρε-
ωτικά θα προσκοµίζονται για την λήψη της οκταετούς άδειας λει-
τουργίας των δεξαµενών. Αυτά είναι: πρώτον, σχεδιάγραµµα της
κολυµβητικής δεξαµενής εις τριπλούν, υπογεγραµµένα από δι-
πλωµατούχο µηχανικό. ∆εύτερον, τεχνική έκθεση εις τριπλούν
επίσης από διπλωµατούχο µηχανικό, η οποία θα περιλαµβάνει εν
συντοµία πληροφορίες σχετικά µε την προέλευση του νερού τρο-
φοδοσίας, µε τον ρυθµό ανατροφοδοσίας αυτού σχετικά µε τα
φίλτρα, τις αντλίες, µε τα µέτρα ασφαλείας των λουοµένων όπως
σωσίβια, τηλέφωνα ανάγκης και σήµανση, καθώς και εργαστη-
ριακές εξετάσεις για την µικροβιολογική ποιότητα του νερού.
Στην εν λόγω παράγραφο αναφέρονται λεπτοµερώς τα απαραί-
τητα στοιχεία.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 για την χορήγηση της άδειας
λειτουργίας θα υποβάλλονται στις ΠΥΤ βεβαίωση κατασκευα-
στικής αρτιότητας και αρτιότητας ηλεκτροµηχανολογικού εξο-
πλισµού της δεξαµενής, καθώς και βεβαίωση ότι η δεξαµενή
πληροί τις ανωτέρω προϋποθέσεις. Και οι δύο βεβαιώσεις θα δί-
δονται από διπλωµατούχο µηχανικό, µέλος του Τεχνικού Επιµε-
λητηρίου Ελλάδος πάντα σύµφωνα µε τα επαγγελµατικά του
δικαιώµατα ενώ αν διαπιστωθούν ανακρίβειες θα ανακαλείται η
άδεια λειτουργίας της δεξαµενής και θα επιβάλλονται οι προ-
βλεπόµενες κυρώσεις µέχρι την συµµόρφωση της επιχείρησης
µε τον νόµο.

Η παράγραφος 3 ορίζει ότι η αρµόδια περιφερειακή υπηρεσία
τουρισµού οφείλει να χορηγήσει την άδεια εντός ενός µηνός από
την υποβολή των δικαιολογητικών και εφόσον βέβαια πληρού-
νται οι προϋποθέσεις. Ενώ όσες δεξαµενές δεν λάβουν άδεια
εντός τεσσάρων µηνών από την δηµοσίευση του παρόντος…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Για να µην ζορίζε-
στε, κύριε Μπαντουβά, επειδή κάνει και ζέστη, θα σας δώσω την
χρονική ευχέρεια να ολοκληρώσετε. Είµαι βέβαιος ότι δεν θα κά-
νετε κατάχρηση. Αλλά δεν θέλω να κάνετε κατάχρηση. Γενικώς
ο καιρός δεν ευνοεί τέτοια ζόρια. Προχωρήστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όσες δεξαµενές δεν λάβουν άδεια εντός τεσσάρων µηνών
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από την δηµοσίευση του παρόντος θα σφραγίζονται και θα τους
επιβάλλονται οι προβλεπόµενες διοικητικές κυρώσεις. Στοχεύο-
ντας στην µείωση της γραφειοκρατίας και στην απλοποίηση της
διαδικασίας η παράγραφος 7 ορίζει ότι τα απαραίτητα δικαιολο-
γητικά θα υποβάλλονται άπαξ και η χορηγούµενη άδεια θα πι-
στοποιεί το σύνολο των δεξαµενών σε περίπτωση που ένα
κατάλυµα διαθέτει πλέον της µιας κολυµβητικής δεξαµενής.

Όλα τα παραπάνω, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι σηµαντικά,
καθώς στο εξής ο κάθε ιδιοκτήτης τουριστικού καταλύµατος θα
γνωρίζει επακριβώς τι χρειάζεται για να λάβει την οκταετή άδεια
λειτουργίας κολυµβητικών δεξαµενών. Γιατί ναι µεν τα προανα-
φερθέντα υπήρχαν στην νοµοθεσία, ήταν όµως τόσο διάσπαρτα
και ασαφή, που προκαλούσαν σύγχυση και τελικά µερική ή
ακόµα και µη εφαρµογή του νόµου.

Με την δεύτερη παράγραφο του άρθρου 2 υποστηρίζονται τα
µικρής δυναµικότητας τουριστικά καταλύµατα ως και πενήντα
κλίνες στα οποία παρέχεται η δυνατότητα να συγκεντρώσουν σε
ένα πρόσωπο τις αρµοδιότητες και τα καθήκοντα του υπευθύ-
νου ασφαλείας και του υπευθύνου λειτουργίας.

Το άρθρο 3 δίνει όπως προανέφερα στην επί της αρχής συζή-
τηση σε υπηκόους κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης την
δυνατότητα να ασκήσουν το επάγγελµα του ξεναγού µε κριτή-
ριο την επαρκή γνώση του ελληνικού πολιτισµού, της ελληνικής
ιστορίας και της αρχαιολογίας και µε την προϋπόθεση της πραγ-
µατοποίησης πρακτικής άσκησης σε αρχαιολογικό χώρο ή µου-
σείο της χώρας. Όπως αναφέρθηκε στην επί της αρχής
συζήτηση, στην χθεσινή δηλαδή συνεδρίαση, θεωρώ πολύ
σωστή την επιλογή του υπουργείου να προσθέσει στα κριτήρια
αυτά και το κριτήριο της ικανοποιητικής γνώσης της ελληνικής
γλώσσας, αφού πιστεύω ότι σχετίζεται τόσο µε το επίπεδο της
ποιότητας, όσο και µε την ασφάλεια των παρεχοµένων υπηρε-
σιών.

Την σύσταση της επιτροπής που θα αξιολογεί την συνδροµή
των ανωτέρω κριτηρίων, την ανέφερα ήδη χθες. Θεωρώ ωστόσο
σκόπιµο να περιλαµβάνει και έναν εκπρόσωπο, κύριε Υπουργέ,
των τουριστικών γραφείων, αφού αυτά είναι οι κύριοι εργοδότες
των ξεναγών.

Ωστόσο, θέλω ξανά να επισηµάνω, κύριε Υπουργέ, ότι θεωρώ
πως θα πρέπει κάποτε να δώσουµε και στους πτυχιούχους τρι-
τοβάθµιας εκπαίδευσης αρχαιολόγους ή ιστορικούς τέχνης που
δεν έχουν εκπαιδευτεί στο επάγγελµα του ξεναγού την άδεια να
ξεναγούν σε αρχαιολογικούς χώρους, υπό την προϋπόθεση
όπως είπα και χθες να υπάρξει κατάλληλη σεµιναριακή επιµόρ-
φωση σε µαθήµατα που δεν παραδίδονται στο πανεπιστήµιο. Τα
ανέφερα χθες, κύριε Υπουργέ.

Με το άρθρο 4 και τη σαφή αναφορά στη σύσταση της επι-
τροπής που θα εξετάζει τις προσφυγές των διοικούµενων ενά-
ντια στις αποφάσεις των Περιφερειακών Υπηρεσιών Τουρισµού,
επιχειρείται να σταµατήσει η αδυναµία επιβολής διοικητικών κυ-
ρώσεων από τις Υπηρεσίες Τουρισµού. Τις δε επιτροπές αυτές
θα επικουρούν στο εξής ένας εισηγητής, δύο γραµµατείς και ο
νοµικός σύµβουλος του Υπουργείου.

Το άρθρο 5, όπως προείπα, δίδει επιτέλους στους πτυχιού-
χους µονοετούς ή διετούς κύκλου σπουδών του ΟΤΕΚ, καθώς
και σε αυτούς των Ανωτέρων Σχολών Τουριστικής Εκπαίδευσης
το δικαίωµα να λαµβάνουν µέρος σε διαγωνισµούς του ∆ηµο-
σίου, σε θέσεις ∆ευτεροβάθµιας και Τεχνολογικής Εκπαίδευσης
αντίστοιχα.

Επιχειρείται ακόµα η διασφάλιση της επαρκούς γνώσης ξένων
γλωσσών των εργαζοµένων στον τουριστικό τοµέα, πολύ σηµα-
ντική για την ποιότητα του τουριστικού µας προϊόντος. Στο εξής,
από την προβλεπόµενη επιµόρφωση θα εξαιρούνται µονάχα όσοι
διαθέτουν κρατικό πιστοποιητικό.

Τέλος, για την αναβάθµιση της αποτελεσµατικότητας της δι-
οίκησης του ΟΤΕΚ και λόγω της έλλειψης προϊσταµένων διευ-
θύνσεων από την κεντρική του υπηρεσία, η τελευταία
παράγραφος του άρθρου 5 ορίζει ότι ως αναπληρωτής γενικός
διευθυντής αυτής µπορεί να τίθεται διευθυντής Ανώτερης Σχο-
λής Τουριστικών Επαγγελµάτων ή διευθυντής εκπαιδευτηρίου
αρκεί να διαθέτει εκπαίδευση πανεπιστηµιακού επιπέδου.

Το άρθρο 6 αφορά το Ξενοδοχειακό Επιµελητήριο Ελλάδος.

Ανταποκρινόµενο στα νέα δεδοµένα του ελληνικού Τουρισµού,
ανεβάζει από εννέα σε έντεκα τις οµάδες στις οποίες θα χωρί-
ζονται τα ξενοδοχεία της χώρας, ενώ προχωράει σε µία ανα-
διάρθρωση των περιφερειών που αντιπροσωπεύει κάθε οµάδα,
για την καλύτερη βέβαια εκπροσώπησή τους.

Για τον ίδιο σκοπό αυξάνει σε τριάντα επτά, από είκοσι έξι,
τους συνολικούς εκπροσώπους των οµάδων αυτών.

Τέλος, µέσα από στοχευµένες παρεµβάσεις απλοποιεί, οµο-
γενοποιεί και οργανώνει καλύτερα τις εκλογές του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου του Ξενοδοχειακού Επιµελητηρίου Ελλάδος, η θη-
τεία του οποίου στο εξής γίνεται τετραετής από τριετής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν σας κρύβω ότι χθες απο-
γοητεύτηκα από τη στάση όλων των κοµµάτων της Αντιπολίτευ-
σης για το νοµοσχέδιο αυτό, εκτός από του κ. Βορίδη. Θεωρώ ότι
θα πρέπει να στηρίξουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Θεωρώ ότι θα πρέ-
πει να προχωρήσουµε οπωσδήποτε στην ψήφισή του, ειδικά για
το άρθρο 1. Το γνωρίζετε όλοι πολύ καλά και ειδικά εσείς, αγα-
πητέ συνάδελφε από τα ∆ωδεκάνησα, κύριε εισηγητά της Μεί-
ζονος Μειοψηφίας, που προέρχεστε από µία περιοχή όπου µαζί
µε την Κρήτη θεωρούνται οι «ναυαρχίδες» του Τουρισµού της
Ελλάδος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Πιστεύω, κύριε

Μπαντουβά, ότι είστε ευχαριστηµένος για το χρόνο που σας πα-
ρασχέθηκε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,
για την ανοχή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ανάλογος χρόνος
θα δοθεί και στον εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, εάν
τον χρειαστεί βέβαια.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: ∆εν θα τον χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Εσείς, κύριε Ζωίδη,

είστε πάντα σύντοµος, περιεκτικός, οπότε…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Με εξέφρασε ο µόλις κατελθών του Βή-

µατος συνάδελφος, κ. Μπαντουβάς. Την απογοήτευσή του…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Ενώ εγώ είµαι φλύαρος,

κύριε Πρόεδρε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Εγώ θέλω να τον ευχαριστήσω για την

αναλυτική παρουσίαση των λεπτοµερειών, που διαλαµβάνονται
στο υπό συζήτηση σχέδιο νόµου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Με συγχωρείτε,
κύριε Ζωίδη, αλλά θα ήθελα να δώσω µία απάντηση στον κ. Μπα-
ντουβά.

Εσείς είστε ειδικός. Οι ειδικοί λένε πάντα περισσότερα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: …πράγµα που µας απαλλάσσει από την

υποχρέωση να το κάνουµε εµείς.
Ο κ. Μπαντουβάς ήταν ιδιαίτερα αναλυτικός και περιέγραψε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εν είναι φλύαρος.

Απλώς είναι ειδικός.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: …επακριβώς το τι διαλαµβάνεται στο νο-

µοσχέδιο. Τον ευχαριστούµε γι’ αυτό.
Άρα, µας βγάζει από τον κόπο να πάµε σε περαιτέρω αναλύ-

σεις.
Κύριε Υπουργέ, να ξεκαθαρίσουµε κάτι που είπαµε από την

αρχή της χθεσινής µας τοποθέτησης.
∆εν είµαστε κατά της τακτοποίησης των τουριστικών καταλυ-

µάτων. Αυτό και για εσάς, κύριε Μπαντουβά. Είµαστε κατά της
διαδικασίας που ακολουθήθηκε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Η διαφορά ποια είναι; Για να καταλάβω δηλαδή.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Θα σας πω. Αφήνουµε απέξω, κύριε
Υπουργέ, πράγµατα τα οποία άπτονται αρµοδιοτήτων άλλων
Υπουργείων, δύσκολα και βάζουµε στο «ίδιο τσουβάλι δικαίους
και αδίκους», µικρές και µεγάλες αυθαιρεσίες. Εν πάση περι-
πτώσει, δεν διαλαµβάνονται, δεν προβλέπονται τέτοια µέτρα που
θα µας αποτρέψουν από το να έχουµε και στο µέλλον παρόµοιες
ιστορίες.

Άκουσα µε µεγάλη έκπληξη χθες το επιχείρηµά σας για το πώς
δεν θα πάµε σε τέταρτη γενιά αυθαιρέτων ξενοδοχείων που θα
ψάχνουµε τη λειτουργική τους τακτοποίηση.

Και είπατε ότι θα βάλετε ένα δορυφόρο και κάθε δύο χρόνια…
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Υπάρχει ο δορυφόρος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: …που θα καταγράφει τα αυθαίρετα και
άρα θα επιβάλλονται κυρώσεις –αυτό εννοείτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Όχι, δεν είπα τι θα κάνουµε. Θα το πω σήµερα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Α, µας το κρατάτε µυστικό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Όχι, δεν το κρατάω µυστικό, απλώς αναρωτιέµαι
πώς δεν αντιλαµβάνεστε µε ποιο τρόπο κινείται ολόκληρη Ευ-
ρώπη για να κινηθεί και η Ελλάδα, γιατί µέχρι τώρα όπως κινη-
θήκατε εσείς όταν κυβερνούσατε το µόνο που παράγατε είναι
αυθαίρετα ξενοδοχεία παντού και ιδιαίτερα στη Ρόδο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Να δούµε λοιπόν πώς κινείται όλη η Ευ-
ρώπη, κύριε Υπουργέ. Σε κανένα µέρος της Ευρώπης κανένας
πολίτης δεν θα διανοηθεί ποτέ ότι θα παραβεί το νόµο. Αυτό είναι
διαχρονική υποχρέωση της πολιτικής ηγεσίας που την οφείλουµε
όλοι µας, πρωτίστως εσείς αυτή τη στιγµή. Εάν θέλετε να κά-
νουµε αναδροµή στο παρελθόν, να την κάνουµε. Καµµία αντίρ-
ρηση. Αυτή τη στιγµή εσείς κυβερνάτε και εσείς πρέπει να
εµπνεύσετε στον πολίτη την υποχρέωσή του να τηρεί το νόµο.
Εάν δεν µπορείτε να το κάνετε αυτό, ή αν δεν µπορούµε να το κά-
νουµε αυτό, εάν θέλετε να µιλήσουµε γενικότερα, µπορούµε να
επιβάλλουµε το νόµο.

Αντί, λοιπόν, να οργανώσουµε την πολιτεία µας, να οργανώ-
σουµε τις υπηρεσίες µας, τις πολεοδοµίες για παράδειγµα να γί-
νονται τρεις αυτοψίες κατά το στάδιο της κατασκευής των έργων
και προτού να χορηγηθεί η άδεια να γίνεται η τελική αυτοψία, εί-
πατε χθες ότι θα αφήνουµε τον πολίτη να παρανοµεί και στη συ-
νέχεια αυτή τη φορά θα του επιβάλλουµε κυρώσεις, δεν θα του
δίνουµε συγχωροχάρτι. Αυτό αφήσατε να εννοηθεί. Όπως αντι-
λαµβάνεστε, αυτές είναι πρακτικές οι οποίες τουλάχιστον πόρρω
απέχουν της προσωπικής µου άποψης, αλλά και της άποψης του
κόµµατός µου, όσον αφορά το πώς πρέπει να πορευτούµε από
εδώ και πέρα.

Στο άρθρο 1, κύριε Υπουργέ, για να µιλήσουµε και για το νο-
µοσχέδιο, αναφερόµαστε σε δύο πράγµατα. Πρώτα- πρώτα στο
περιβόητο πιστοποιητικό πυρασφαλείας, όπου θα µου επιτρέ-
ψετε να κάνω προτάσεις τις οποίες πιστεύω ότι θα λάβει υπ’ όψιν
του το Υπουργείο.

Πρώτον, να είναι ταυτόσηµα τα σχέδια που κατατίθενται σε
όλες τις αρχές και στην Πυροσβεστική Υπηρεσία και στον ΕΟΤ
και όπου αλλού πάνε. Κάποια αρχή πρέπει να θεωρεί αυτά τα
σχέδια, διότι θα έχουµε το φαινόµενο άλλα σχέδια να είναι στην
Πυροσβεστική Υπηρεσία και να δίνονται τα πιστοποιητικά και
άλλα σχέδια να εγκρίνονται τελικά από τον ΕΟΤ.

∆εύτερον, τη χρονιά τη χάσαµε, γιατί θα δηµοσιευθεί ο νόµος
στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης και σε έξι µήνες θα υπάρχει το
περιθώριο υποβολής των αιτήσεων και των σχετικών δικαιολο-
γητικών. Άρα, το 2009 δεν υπάρχει πλέον χρόνος.

Και εδώ επιτρέψτε µου µία παρένθεση. Σήµερα πώς λειτουρ-
γούν αυτά τα ξενοδοχεία;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Όπως λειτουργούσαν πέρυσι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Πέρυσι είχαν παράταση.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Όπως λειτουργούσαν από το 1993 και µετά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Πέρυσι είχαν µία παράταση για την έστω

κατ’ επίφαση ενοποίηση που είχε γίνει. Φέτος τι υπάρχει; Απο-
λύτως τίποτε. Το απόλυτο κενό. Φέτος είναι εντελώς στον αέρα
αυτή τη στιγµή.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Μήπως έχετε διαβάσει την παράγραφο 1;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Καλύπτεται αυτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Κύριε Καραµάριε, ξέρουµε ότι υπάρχουν

παρατάσεις οι οποίες εκκρεµούσαν και δεν δόθηκε η καινούργια
παράταση.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Καλύπτεται. Είναι µέχρι το τέλος
του έτους 2009.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ να αφή-
σουµε το συνάδελφό µας να αναπτύξει τις απόψεις του.

Συνεχίστε, κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Λέει το νοµοσχέδιο στο άρθρο 1 ότι θα

χορηγείται, εάν υπάρχουν µικροπροβλήµατα στον έλεγχο που
θα κάνει η Πυροσβεστική Υπηρεσία, προσωρινή άδεια. Με βάση
την προσωρινή άδεια θα χορηγείται το ειδικό σήµα λειτουργίας;

Επόµενο στάδιο. Η αποκατάσταση των ελλείψεων ή των µι-
κροπροβληµάτων, όπως περιγράφονται, πώς θα βεβαιώνεται και
τι συνέπειες θα έχει;

Όσον αφορά τη στατική επάρκεια η οποία βεβαιώνεται από
δύο µηχανικούς –το είπε χθες ο κ. Καρπούζας, το επαναλαµβάνω
και εγώ, κύριε Υπουργέ- θα πρέπει να είναι πολιτικοί µηχανικοί
αυτοί που θα τη βεβαιώνουν και όσον αφορά τις προϋποθέσεις
για τη λειτουργία των κολυµβητικών δεξαµενών πρέπει να είναι
µηχανολόγοι µηχανικοί ή χηµικοί µηχανικοί. Το Πολυτεχνείο µας
βγάζει µηχανικούς, όλοι τιτλοφορούµεθα µηχανικοί, αλλά ο κα-
θένας µας έχει κάποιες ειδικότητες. ∆εν µπορεί, για παράδειγµα,
αρχιτέκτονες, τοπογράφοι ή χηµικοί µηχανικοί να βεβαιώνουν τη
στατική επάρκεια των ξενοδοχείων, ούτε πολιτικοί µηχανικοί να
βεβαιώνουν το PHA και την εύρυθµη λειτουργία των κολυµβητι-
κών δεξαµενών.

Αυτό ας προβλεφθεί, όπως επίσης ας προβλεφθεί, έστω µε
δική σας απόφαση, κύριε Υπουργέ και ο τρόπος αµοιβής αυτών
των ανθρώπων και για να διασφαλιστούν τα εργασιακά τους δι-
καιώµατα και για να µην έχει απώλειες το κράτος µας από την
φορολογία των µηχανικών ή εν πάση περιπτώσει από την κατα-
βολή τελών που πρέπει να καταθέτουν αυτοί.

Όσον αφορά τις πισίνες, θα ήθελα να πω ότι σωστά γίνεται.
Θα πρέπει να νοµιµοποιηθεί µε γρήγορες διαδικασίες όλη αυτή
η υπόθεση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχω χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
Η διαφοροποίηση µεταξύ πενήντα κλινών και λιγότερων από

πενήντα κλίνες είναι κάτι που πρέπει να µας απασχολήσει.
Πρέπει επίσης η γειτνίαση της πισίνας να µην είναι, όπως ανα-

φέρεται στο νοµοσχέδιο, µόνο µε τα µπαρ, γιατί στα εκτός σχε-
δίου ξενοδοχεία που επιβάλλεται να είναι στα είκοσι µέτρα
απόσταση µπορεί να είναι πλησιέστερα σε δωµάτια, διαµερί-
σµατα ή σουίτες. Και αυτό πρέπει να εξαλειφθεί ως κώλυµα, για
να χορηγηθεί η άδεια της πισίνας.

Επίσης, εάν για οποιονδήποτε λόγο -άρθρο 2 παράγραφος 5γ’-
γίνει ανάκληση της λειτουργίας της πισίνας, δεν πρέπει να πα-
ρασύρει την ανάκληση του ειδικού σήµατος λειτουργίας του ξε-
νοδοχείου. Και αυτό πρέπει να προβλεφθεί τώρα, κύριε Υπουργέ.

Επιπλέον, στο άρθρο 1 στην παράγραφο α’ αναφέρεται η δυ-
νατότητα αλλαγής χρήσης. Με την αλλαγή της χρήσης προκύ-
πτουν προβλήµατα που ακολουθούν της ανανέωσης στη
χορήγηση του ειδικού σήµατος. ∆ηλαδή, ενδέχεται οι κοινόχρη-
στοι χώροι να έχουν «δωµατιωθεί» και στη συνέχεια αυτοί οι
χώροι που αποµένουν να µην επαρκούν για την κατηγοριοποί-
ηση των τουριστικών καταλυµάτων των ξενοδοχείων. Καταργεί-
ται ο προληπτικός έλεγχος, δεν υφίσταται.

Κατά την άποψή µας, αφού υπάρχει ο χρόνος, ας γίνει προ-
ληπτικός έλεγχος από τις υπηρεσίες του ΕΟΤ προ της χορήγη-
σης του ειδικού σήµατος λειτουργίας. Οι έµπειροι υπάλληλοι του
ΕΟΤ θα δουν πού πάσχει κάθε ξενοδοχείο, θα κάνουν τις προ-
τάσεις τους και θα κατηγοριοποιήσουν το τουριστικό κατάλυµα,
ανάλογα µε τις πραγµατικές δυνατότητες που αυτό έχει και όχι
κατά δήλωση του κάθε ιδιοκτήτη να προχωρήσουµε στη χορή-
γηση του ειδικού σήµατος λειτουργίας, χωρίς κανείς να δει τι ου-
σιαστικά υπάρχει σε κάθε ξενοδοχείο.

Επίσης, πιστεύω ότι τακτοποιήθηκε το θέµα της εφάπαξ κα-
ταβολής του τέλους λειτουργικής τακτοποίησης, όπως περιγρα-
φόταν στο άρθρο 1 παράγραφος 6 α’. Αυτό τακτοποιήθηκε, διότι
πιστεύω ότι αντιλαµβανόµαστε όλοι πως σε περίοδο κρίσης δεν
είναι δυνατόν η εφάπαξ καταβολή να βαρύνει ανθρώπους των
οποίων η οικονοµική κατάσταση ήδη δοκιµάζεται.

Κύριε Υπουργέ, επαναλαµβάνω ότι θα πρέπει µε την έγκριση
από τον ΕΟΤ και εφόσον η άδεια λειτουργίας των καταστηµάτων
δίδεται πλέον από τον ΕΟΤ, να καταργηθεί µε απόφασή σας ή
διά νόµου η υποχρέωση της χορήγησης της βεβαίωσης χώρου
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κυρίας χρήσης -αυτή χορηγείται από τις πολεοδοµίες και ο έλεγ-
χος γίνεται από τις υγειονοµικές υπηρεσίες- άλλως θα έχουµε
προβλήµατα, όπως είπα και χθες, στη χορήγηση των αδειών λει-
τουργίας των καταστηµάτων τουριστικού ενδιαφέροντος που λει-
τουργούν µέσα στις µονάδες.

Για τους ξεναγούς τα είπαµε χθες. «Ανακρούσατε πρύµναν»
και πολύ καλά κάνατε. Πιστεύω ότι θα πρέπει να δούµε πολύ σο-
βαρά –άλλωστε αναλύθηκε από όλες τις πτέρυγες- το πώς θα
είναι δυνατόν άνθρωποι οι οποίοι δεν κέκτηνται του πτυχίου, της
άδειας εργασίας ξεναγού, να λειτουργήσουν στη χώρα µας. Για
λόγους που αναλύθηκαν κατά κόρον χθες, νοµίζω ότι παρήλθε η
αναγκαιότητα για να αναφέρω οτιδήποτε. Θεωρώ θετική τη
στροφή που κάνατε, κύριε Υπουργέ, και εν πάση περιπτώσει, υπ’
αυτήν την έννοια θα ψηφίσουµε το άρθρο που αναφέρεται στους
ξεναγούς.

Επίσης, θα ψηφίσουµε το άρθρο που αναφέρεται στη λει-
τουργία του ΟΤΕΚ, µε τη µόνη διαφορά ότι αναµένουµε ακόµα
τις απαντήσεις για ένα-δύο ερωτήµατα που σας έκανα χθες. Στο
ένα, για τον οργανισµό λειτουργίας, απαντήσατε χθες. Όσον
αφορά τα υπόλοιπα όµως ερωτήµατα, αυτά εκκρεµούν και θα
περιµένουµε σήµερα να ακούσουµε τις απαντήσεις σας.

Θα ψηφίσουµε, επίσης, όσα διαλαµβάνονται στο άρθρο 6 για
τη λειτουργία του ξενοδοχειακού επιµελητηρίου. Ένας κλάδος
έκανε τις δικές του εκτιµήσεις για το πώς πρέπει να λειτουργή-
σει πιο εύρυθµα και εµείς δεν έχουµε λόγο να αµφισβητήσουµε
αυτήν τη θέση των ξενοδόχων, όπως εκφράστηκε διά του προέ-
δρου τους κ. Φωκά.

Εκεί που σαφώς έχουµε κατηγορηµατική άρνηση, κύριε
Υπουργέ, είναι το άρθρο 7. Η παράταση ισχύος του πιστοποιητι-
κού πυρασφαλείας από πέντε σε οκτώ χρόνια νοµίζω ότι είναι,
πέραν των άλλων, επικίνδυνη.

Ας στελεχώσουµε τις πυροσβεστικές µας υπηρεσίες. ∆εν µπο-
ρούµε να χαρακτηρίζουµε γραφειοκρατία έναν έλεγχο ο οποίος
είναι θέµα ζωής και θανάτου, γιατί είµαστε όλοι στον αέρα, γιατί
είµαστε όλοι εν κινδύνω. Πιστεύω ότι θα πρέπει να γίνεται ετή-
σιος έλεγχος στα τουριστικά καταλύµατα όσον αφορά τη θωρά-
κισή τους από πλευράς πυροσβεστικών µέσων και εν πάση
περιπτώσει εγκαταστάσεων. Άλλως ενδεχοµένως να βρεθούµε
προ εκπλήξεων που θα µας βάλουν σε πολύ µεγάλο κίνδυνο όχι
πλέον ως περιοχές, αλλά ως χώρα γενικότερα αν –ο µη γένοιτο-
έχουµε ένα έκτακτο γεγονός όπως θα είναι µια πυρκαγιά σ’ ένα
µεγάλο ξενοδοχείο που θα έχει επτά ή οκτώ χρόνια να ελεγχθεί
από πλευράς πυροσβεστικών µέσων.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανάπτυξη του
ελληνικού τουρισµού βασίζεται στον πολιτισµό µας και στο πε-
ριβάλλον, στην αρµονική και ισόρροπη σχέση µεταξύ τους σύµ-
φωνα µε τις αρχές της αειφορίας επιδιώκοντας τον τουρισµό των
δώδεκα µηνών για το σύνολο της ελληνικής επικράτειας. Παρά
τα περιβόητα προεκλογικά µέτρα στήριξης των τουριστικών επι-
χειρήσεων απέναντι στην κρίση –τα υπενθυµίζω, επιδότηση θέ-
σεων απασχόλησης για Απρίλιο-Μάιο, µείωση ΕΤΑΚ, µείωση
τέλους παρεπιδηµούντων, µείωση ή εξαφάνιση τελών προσγεί-
ωσης αεροπλάνου- η βουτιά 9% που καταγράφεται στην κίνηση
των ξένων επισκεπτών συνοδεύεται από ακόµα µεγαλύτερη
πτώση γύρω στο 25% στον τζίρο των επιχειρήσεων σύµφωνα µε
τις ενώσεις ξενοδόχων. Εκατοντάδες ξενοδοχεία παρέµειναν
κλειστά κατά το διάστηµα Απριλίου-Μαΐου και παραµένουν κλει-
στά αυτήν τη στιγµή µε αποτέλεσµα οι εργαζόµενοι να χάνουν
µεροκάµατα και να έχει γεµίσει η αγορά ανεξόφλητα χρέη. Για
πρώτη φορά οι ιδιοκτήτες των ξενοδοχειακών µονάδων δεν µπο-
ρούν να προβλέψουν αν τα κρεβάτια τους θα γεµίσουν ή θα µεί-
νουν άδεια ακόµα και Ιούλιο ή Αύγουστο µε την κορύφωση της
σεζόν.

Πράγµατι η Ρόδος για την οποία έγινε λόγος χθες µέχρι στιγ-
µής φαίνεται να επιπλέει και να διασώζεται από την κρίση. Η του-
ριστική κίνηση εµφανίζεται κατά 1,26% µόνο στη Ρόδο και είναι
αποτέλεσµα των ιδίων των επιχειρηµατιών που έριξαν από πολύ
νωρίς φέτος τις τιµές τους µέσω των tour operators και του δια-
δικτύου, διότι διαθέτουν την πείρα και την ικανότητα να επιβιώ-
νουν χωρίς να περιµένουν το κράτος.

Στους υπόλοιπους προορισµούς τι γίνεται; Ρωτήστε και τις το-

πικές κοινωνίες. Σας προσκαλώ και πάλι να µας επισκεφθείτε,
κύριε Υπουργέ, για να αποκτήσετε συνολική εικόνα των επαγ-
γελµατιών που εργάζονται γύρω από τον τουρισµό και στα υπό-
λοιπα νησιά. Κανένα µέτρο στήριξης του εσωτερικού τουρισµού.
Πόσοι Έλληνες πιστεύετε ότι µπορούν να δώσουν 250 ευρώ στην
καλύτερη εκδοχή για ένα αεροπορικό εισιτήριο aller-retour όταν
µπορούν να απολαύσουν ένα ταξίδι στην Ιταλία µε τη µισή τιµή;

Τι γίνεται µε το ακτοπλοϊκό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Τελειώνετε. Έχετε

υπερβεί και τον κ. Μπαντουβά κατά τρία λεπτά και είχατε πει ότι
θα είστε συντοµότερος. Είχατε οκτώ λεπτά και είστε στα δεκα-
πέντε. Πρέπει να τελειώσετε τώρα σας παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγ-
γνώµη.

Θέλω να επαναλάβω το εξής: Να πάρουµε, κύριε Υπουργέ,
µέτρα σοβαρά για να στηρίξουµε τον τουρισµό, µέτρα άµεσα,
µέτρα που θα έχουν τη στήριξη όλων των πτερύγων. Άλλως, αν
νοµίζουµε ότι εξυπηρετώντας µεµονωµένες συντεχνίες κάτι κά-
νουµε, πλανώµεθα πλάνην οικτρά.

Καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής και ψηφίζουµε
τα άρθρα που περιέγραψα αναλυτικά στην τοποθέτησή µου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Σταύρος Σκοπελίτης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, δεν δηλώνω

σύντοµος. Θα είµαι σύντοµος. ∆εν έχω δηλαδή πολλά πράγµατα
να πω πάνω στη σηµερινή συζήτηση ούτε θέλω να επαναλάβω
τα όσα ειπώθηκαν χθες.

Χθες τονίσαµε τις δικές µας αντιρρήσεις στο νοµοσχέδιο και
στα συγκεκριµένα βέβαια άρθρα που περιλαµβάνει. Τονίσαµε τις
αντιρρήσεις µας κύρια µε τα τρία πρώτα άρθρα, αυτά που ανα-
φέρονται στην χορήγηση του σήµατος του ΕΟΤ στις µονάδες
που µέχρι σήµερα δεν µπορούσαν να το πάρουν λόγω παρανο-
µιών κατασκευαστικών και πολεοδοµικών. Τονίσαµε την αντίρ-
ρησή µας στην αδειοδότηση για τη λειτουργία των κολυµβητικών
δεξαµενών και επίσης την αντίρρησή µας στη δυνατότητα που
δίνεται µε το νοµοσχέδιο να εξασκήσουν το επάγγελµα του ξε-
ναγού πολίτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Σε σχέση µε το άρθρο 1, η αντίθεσή µας έχει να κάνει µε τούτο:
∆εν µπορεί, κύριε Πρόεδρε, να δίνουµε το σήµα του ΕΟΤ σε ξε-
νοδοχειακές µονάδες που έχουν κάνει πολεοδοµικές, κατασκευ-
αστικές και άλλες παρανοµίες που τραυµάτισαν βάναυσα σε
πολλές περιπτώσεις το περιβάλλον, αφού αρκετές από αυτές τις
παρανοµίες έχουν να κάνουν µε καταπατήσεις αιγιαλών και πα-
ραλιών, µε καταπατήσεις ορεινών όγκων και άλλες παρόµοιες
και γι’ αυτόν το λόγο, βέβαια, δεν έχουν πάρει το σήµα του ΕΟΤ
µέχρι σήµερα. Τώρα έρχεστε να το κάνετε και µάλιστα να το κά-
νετε µε φτηνιάρικες δικαιολογίες που κάθε άλλο πατούν στα
πόδια τους και βέβαια να επικαλείστε και τους ίδιους τους ερ-
γαζόµενους στις µονάδες αυτές, ότι τάχα, αν δεν δοθεί το σήµα
του ΕΟΤ, θα χάσουν τη δουλειά τους. Τονίσαµε και χθες ότι
έχουν πικρή εµπειρία οι εργαζόµενοι από τη στάση σας µέχρι
τώρα, ώστε τέτοιες δικαιολογίες να µην τις δέχονται.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, παραβιάζονται µε τον πιο ωµό τρόπο
συλλογικές συµβάσεις εργασίας, µε αποτέλεσµα να δουλεύουν
οι εργαζόµενοι για ψίχουλα σε ξενοδοχειακές µονάδες, να κα-
ταστρατηγούνται βάναυσα τα εργατικά δικαιώµατα και τα ωρά-
ρια εργασίας, τα τρίωρα και τα τριήµερα να παίρνουν και να
δίνουν και εσείς να µην κάνετε τίποτα, να παρακολουθείτε αυτήν
την κατάσταση. Και όχι µόνο αυτό, αλλά και να ανοίγετε την
όρεξη των µεγαλοξενοδόχων για παραπέρα ένταση της επίθε-
σής τους µε τις αποφάσεις που παίρνετε, όπως αυτή που πήραν
πρόσφατα οι Υπουργοί Απασχόλησης της Ευρωπαϊκής Ένωσης
–το είπα και χθες- την προπερασµένη ∆ευτέρα 8 και 9 Ιουνίου,
αποφάσεις που αφορούν τη γενίκευση της επιτροπής εργασίας,
πράγµα που θα σηµαίνει µειωµένη απασχόληση, µειωµένες απο-
δοχές και καθήλωση των µισθών και των εργατικών εισφορών
για την κοινωνική ασφάλιση, την ενίσχυση των εργοδοτών στο
όνοµα της καταπολέµησης της ανεργίας και άλλα τέτοια παρό-
µοια και βαθιά αντεργατικά µέτρα.

Το ίδιο κάνετε, κύριε Υπουργέ, µε το να αδειοδοτείτε τη λει-
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τουργία των κολυµβητικών δεξαµενών που κατασκευάστηκαν πα-
ράνοµα και δηµιουργώντας µε αυτόν τον τρόπο προβλήµατα και
στο ίδιο το περιβάλλον. Και όχι µονάχα αυτό, το τονίσαµε πάλι και
σήµερα, αλλά τους απαλλάσσετε και από την υποχρέωση να
έχουν για τις κολυµβητικές τους δεξαµενές ειδικούς της ασφά-
λειας, όταν αυτές οι κολυµβητικές δεξαµενές είναι κάτω από
εκατό τετραγωνικά µέτρα ή οι µονάδες είναι κάτω από πενήντα
κρεβάτια. Και τονίσαµε χθες ότι δεν µπορούµε να αντιληφθούµε
και δεν απαντήσατε γιατί µια µονάδα µε πενήντα κρεβάτια να µην
έχει ειδικό ασφάλειας και µία µε πενήντα ένα να έχει. Επίσης,
κύριε Υπουργέ, τονίσαµε και ένα άλλο σηµείο που το θεωρούµε
πάρα πολύ σοβαρό και το σηµείο αυτό έχει σχέση µε το πώς
αδειοδοτείται η κατασκευή κολυµβητικών δεξαµενών σε ένα νησί
που έχει προβλήµατα υδροδοτικά, προβλήµατα που συνεχώς
εντείνονται από χρόνο σε χρόνο. Πρέπει να παίρνετε υπ’ όψιν και
αυτό το στοιχείο.

Κύριε Υπουργέ, χθες σας άκουσα πάντα σε σχέση µε τις πα-
ρανοµίες πάρα πολύ αισιόδοξο. Είπατε περίπου ότι βάζουµε
τέρµα σε αυτές και ό,τι έγινε, έγινε, αποτελεί πλέον παρελθόν
και δεν πρόκειται ποτέ να επαναληφθεί. Μην είστε τόσο αισιό-
δοξος, κύριε Υπουργέ, και µην είστε τόσο απόλυτα σίγουρος ότι
βάζετε τέρµα στις παρανοµίες. Θα πέσετε έξω, θα γελαστείτε.
Σε µία κοινωνία που το κέρδος αποτελεί τον κινητήριο µοχλό της
τίποτα δεν αποκλείεται, εκτός βέβαια από την εξυπηρέτηση των
συµφερόντων των λαϊκών µαζών. Ξέρετε πόσες φορές ακούσαµε
τέτοιες κουβέντες; Πάρτε σαν παράδειγµα τις φωτιές. Με την
αύριο των πυρκαγιών έχουµε δηλώσεις «όπου ήταν δάσος θα
γίνει δάσος» και δάσος συνήθως δεν βλέπουµε, άλλα πράγµατα
βλέπουµε, όχι όµως δάσος. Γι’ αυτό, επαναλαµβάνω, µην είστε
τόσο αισιόδοξος και τόσο κατηγορηµατικός.

Σε σχέση µε το άρθρο 3 τώρα, ειπώθηκαν αρκετά χθες. Είναι
το άρθρο που δίνει τη δυνατότητα σε πολίτες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης να εξασκήσουν το επάγγελµα του ξεναγού στη χώρα
µας.

Και θέλω να τονίσω ξανά ότι δεν το κάνετε επειδή σας έπιασε
ο πόνος για τους εργαζόµενους της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Εφαρ-
µόζετε τη Συνθήκη του Μάαστριχτ. Είστε υποχρεωµένοι να το
κάνετε. Την υπογράψατε και την ψηφίσατε όπως έκαναν και τα
άλλα κόµµατα. Και το κάνετε µάλιστα µε αβαρίες για τα δεδο-
µένα της ελληνικής ξενάγησης που είναι υψηλού επιπέδου. Και
αυτό γιατί οι πολίτες που θα έρθουν να εξασκήσουν αυτό το
επάγγελµα στη χώρα µας θα δηµιουργήσουν πρόβληµα εξαιτίας
της εκπαίδευσής τους που δεν είναι στο επίπεδο της δικής µας
εκπαίδευσης. Τονίσαµε χθες τις προϋποθέσεις που µπαίνουν για
τη χορήγηση της άδειας, το ελάχιστο των γνώσεων που πρέπει
να έχει ένας πολίτης της Ευρωπαϊκής Ένωσης για να εξασκήσει
το επάγγελµα αυτό στη χώρα µας.

Πέρα από αυτό όµως έχουµε προβλήµατα και στα εργασιακά
και στα ασφαλιστικά δικαιώµατα. Αποσύρατε τη διάταξη για τους
αρχαιολόγους και τους ιστορικούς τέχνης και καλά κάνατε.
Έπρεπε όµως να αποσύρετε το σύνολο των άρθρων. θα δηµι-
ουργηθούν προβλήµατα. ∆εν φτάνουν αυτά που έχουν οι Έλλη-
νες ξεναγοί µε την ανεργία και την υποαπασχόληση αλλά θα
προστεθούν και νέα προβλήµατα µε αυτό το άρθρο. Αν υπάρχει
θέµα ανεργίας στο χώρο των αρχαιολόγων τότε διορίστε τους.
Τα κενά στις αρχαιολογικές υπηρεσίες είναι τεράστια.

Με το άρθρο 5 για τον Οργανισµό Τουριστικής Εκπαίδευσης
είχαµε τονίσει ότι η εκπαίδευση πρέπει να είναι δηµόσια και να
τελεί υπό την εποπτεία του Υπουργείου. Είµαστε αντίθετοι να γί-
νεται από τους ιδιώτες.

Όσον αφορά το τεχνικό επιµελητήριο µε τις αλλαγές που γί-
νονται δεν θα αλλάξει τη ρότα του που δεν είναι άλλη από εκείνη
που κινείται προς την κατεύθυνση της εξυπηρέτησης ων συµφε-
ρόντων του µεγάλου κεφαλαίου που δραστηριοποιείται σε αυτόν
τον τοµέα.

Τέλος µε το άρθρο 7 είµαστε αντίθετοι µε την παράταση του
πιστοποιητικού πυρασφάλειας που ορίζεται τώρα στα οκτώ χρό-
νια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει η ει-
δική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, και ο

Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς εκφράζει τη λύπη του
για το θάνατο του εργαζόµενου αστυνοµικού και καταδικάζουµε
τη στυγερή δολοφονία του εν ώρα εργασίας σήµερα το πρωί στα
Άνω Πατήσια.

Κύριε Υπουργέ, χθες το βράδυ µας είπατε ότι είστε χαρούµε-
νος που βρίσκεται ψηλά η ατζέντα διαλόγου του τουρισµού. Εν-
νοείτε φαντάζοµαι τη δική µας συνεδρίαση χθες. Όµως θα
έπρεπε να είστε χαρούµενος αν ως αυτόνοµο Υπουργείο είχατε
δροµολογήσει έναν εθνικό σχεδιασµό στήριξης του τουρισµού
σε µια άλλη βάση, αν είχατε επιλέξει να συζητήσουµε το χωρο-
ταξικό του τουρισµού µε ουσιαστικό διάλογο και αν ερχόταν εδώ
προς ψήφιση και δεν µας φέρνατε µπροστά σε τετελεσµένα που
δίνουν τη δυνατότητα να βιάζεται το περιβάλλον, οι υδατικοί
πόροι και να υπάρχουν τα παράθυρα που να επιτρέπουν αποχα-
ρακτηρισµούς δασικών εκτάσεων ειδικά µετά από πυρκαγιές που
τα τελευταία χρόνια είναι πολύ συχνές αφού δεν υπάρχει πρό-
ληψη αλλά ούτε καν επαρκής αντιµετώπιση.

Χθες το βράδυ µιλήσατε για πολιτιστική κληρονοµιά. Η πολιτι-
στική κληρονοµιά της Ελλάδας δεν είναι συνδεδεµένη µε γήπεδα
γκολφ που η δική σας Κυβέρνηση αλλά και οι προηγούµενες του
ΠΑΣΟΚ προωθείτε σε διάφορες περιοχές της χώρας όταν γνω-
ρίζουµε ότι οι κλιµατικές αλλαγές είναι το νούµερο ένα στην ατζέ-
ντα του παγκόσµιου περιβάλλοντος. Πολιτιστική κληρονοµιά
είναι οι αρχαιολογικοί µας χώροι που δεν αναδεικνύονται. Να σας
µιλήσω για το δικό µου χωριό το Μεσηµέρι Θεσσαλονίκης το
οποίο έχει βυζαντινούς τάφους. Ποτέ µα ποτέ δεν έχει µπει µια
ταµπέλα που να στέλνει τους τουρίστες και τους περαστικούς
από το δρόµο της Χαλκιδικής µέσα στο χωριό για να δουν αυ-
τούς τους τάφους.

Και αυτό γίνεται γιατί ποτέ µα ποτέ το Υπουργείο Πολιτισµού
δεν επένδυσε µαζί µε τα συναρµόδια Υπουργεία για να µπορέσει
το συγκριτικό πλεονέκτηµα της χώρας µας να δώσει µια άλλη
ώθηση και στην οικονοµία. Άρα, θα πρέπει να δούµε ποια είναι η
πολιτιστική µας κληρονοµιά.

Θέλω να σας πω εδώ, επειδή ζήσαµε το τελευταίο διάστηµα
και το σκάνδαλο της Μονής Βατοπεδίου –και πείτε ότι δεν ήταν
έτσι- ότι τα είκοσι επτά χιλιάδες στρέµµατα στην παραλίµνια πε-
ριοχή της Βιστωνίδας που δόθηκαν στη Μονή Βατοπεδίου πολύ
προκλητικά, ήταν το 1/3 αρχαιολογικοί τόποι και το άλλο 1/3
υδροβιότοπος. Αυτή είναι η πολιτιστική µας κληρονοµιά, αλλά δί-
νεται κοµµάτι-κοµµάτι σε κάποιους που θα κάνουν τις δικές τους
αναπτυξιακές εταιρείες.

Εδώ θέλω να πω και για τα οκτώ χιλιάδες εξακόσια στρέµµατα
του κοινόχρηστου δάσους της Ουρανούπολης που επίσης είναι
αυτήν τη στιγµή στη Μονή Βατοπεδίου. Αυτή είναι η πολιτιστική
κληρονοµιά, αλλά το Βατοπέδι ήθελε να κάνει µια αναπτυξιακή
εταιρεία και να δηµιουργήσει εκεί τουριστικά καταλύµατα. Θα
τον έλεγε θρησκευτικό τουρισµό; ∆εν ξέρω πώς θα τον έλεγε,
πάντως θα κατέστρεφε µια απίστευτα όµορφη περιοχή µε ση-
µαντική πολιτιστική κληρονοµιά, γιατί; Για να γεµίσουν οι τσέπες
των ηγουµένων Εφραίµ και Αρσένιου. Θα πρέπει να διασφαλί-
ζουµε την πολιτιστική κληρονοµιά και όχι µόνο να την αναφέ-
ρουµε στα λόγια.

Μέσα από αυτό το νοµοσχέδιο όµως -τις λειτουργικές τακτο-
ποιήσεις από τις εναλλασσόµενες κυβερνήσεις του δικοµµατι-
σµού- δεν υπάρχει πρόβλεψη γι’ αυτήν την πολιτιστική
κληρονοµιά. Θα ξαναπώ ότι πάλι βιάζεται αυτή η κληρονοµιά.

Εδώ βλέπω ότι οι νόµιµοι επιχειρηµατίες των τουριστικών κα-
ταλυµάτων αυτήν τη στιγµή νιώθουν φοβερά αδικηµένοι και µά-
λιστα η εικόνα της χώρας µας σε διεθνές επίπεδο έχει πρόβληµα.
Εδώ τίθεται πολύ σοβαρό ζήτηµα ασφάλειας και ενώ έπρεπε να
ήταν σε πρώτο πλάνο, αυτό είναι δευτερεύον, όταν τα µεγάλα
οικονοµικά συµφέροντα απαιτούν κάτι τέτοιο.

Μας είπατε ότι µε τη σύµφωνη γνώµη ξενοδόχων και εργαζο-
µένων λειτουργεί δορυφορική παρακολούθηση. Αν είναι δυνα-
τόν! Μιλήσατε δηλαδή µε τους εργαζόµενους για αυτό το θέµα
αντί να συζητήσετε αν είναι ασφαλισµένοι, πόσοι είναι κατ’
αρχάς, αν αυτοί οι εργαζόµενοι είναι µε τετράωρη απασχόληση
αλλά δουλεύουν πολύ περισσότερες ώρες, αν εµπίπτουν στα
βαρέα και ανθυγιεινά, που θέλετε ως Κυβέρνηση να τα περικό-
ψετε. ∆ίνετε δυνατότητα να λειτουργούν καταλύµατα χωρίς στα-
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τικές, αντισεισµικές θωρακίσεις και πυρασφάλεια και για µας τα
λόγια περισσεύουν.

Οι µελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων και οι όροι που πρέ-
πει να τηρούνται σε εγκαταστάσεις τουριστικών καταλυµάτων θα
έπρεπε να είναι αυστηροί και απαράβατοι και όλα τα τουριστικά
καταλύµατα να είναι νόµιµα από την αρχή λειτουργίας, διότι σή-
µερα οι νόµιµοι, όπως είπα, είναι οι µεγάλοι αδικηµένοι.

∆εν είναι η πρώτη νοµοθετική ρύθµιση που νοµιµοποιεί όλες
τις παρανοµίες, αλλά αν δεν κάνω λάθος είναι η τρίτη τρανταχτή
τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια. Παρακάµπτονται βασικές αρχές
για την ορθή λειτουργία των τουριστικών καταλυµάτων και -όπως
προείπα- η ασφάλεια και η υγιεινή εργαζοµένων και πελατών.

Άρθρο 1. Βλέπουµε ότι για το ειδικό σήµα λειτουργίας βασική
προϋπόθεση είναι το πιστοποιητικό πυροπροστασίας, το οποίο
όµως για παραλείψεις µικρής έκτασης µπορεί να χορηγείται για
έξι µήνες. Ποιος είναι αυτός που θα κρίνει τις παραλείψεις, αν
είναι µικρής έκτασης ή µεγάλης έκτασης; Θα καούν σαν τα πο-
ντίκια, κύριε Υπουργέ, οι πελάτες και οι εργαζόµενοι και είναι
κρίµα.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Η πυροσβεστική υπηρεσία. Το
λέει µέσα.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Η πυροσβεστική υπη-
ρεσία γιατί υπάρχει έλλειψη του Πυροσβεστικού Σώµατος και
αντί να παίρνουµε πυροσβέστες παίρνουµε αγροφύλακες…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Τι σχέση έχει αυτό;
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριοι συνάδελφοι,

όλα έχουν σχέση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Καραµάριε,

σας παρακαλώ αφήστε τη συνάδελφο να µιλήσει.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Όλα έχουν σχέση. Η

λειτουργική τακτοποίηση στην πράξη….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μην τη διακόπτετε.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: …είναι η χορήγηση

του ειδικού σήµατος λειτουργίας όλων των µορφών τουριστικών
καταλυµάτων που αναφέρονται, όπως τα ξενοδοχεία, τα ενοι-
κιαζόµενα δωµάτια, διαµερίσµατα και κάµπινγκ, που είναι πολε-
οδοµικά αυθαίρετα εξ ολοκλήρου ή έχουν κάνει αυθαίρετη
αλλαγή χρήσης τµήµατός τους. Τα είπαµε και χθες, να µην τα
επαναλάβω και να µην ξανααναφερθώ για όλα αυτά που κάνει η
δική σας Κυβέρνηση, βέβαια σε µια συνέχεια των προηγούµενων
κυβερνήσεων, δικών σας ή του ΠΑΣΟΚ.

Άρθρο 2: Πρόκειται για µία προώθηση ενιαίου νοµοθετικού κα-
θεστώτος για την αδειοδότηση των κολυµβητικών δεξαµενών των
τουριστικών καταλυµάτων όλων των λειτουργικών µορφών µε το
δικαιολογητικό ότι η αλλαγή της σχετικής νοµοθεσίας είχε µια
σχετική αναδροµικότητα και εποµένως κατέστησε αδύνατη την
αδειοδότηση των δεξαµενών που είχαν δηµιουργηθεί τις δεκαε-
τίες του ’70 και του ’80, όσων δεν είχαν περιληφθεί στα εγκεκρι-
µένα από τον ΕΟΤ σχέδια και εποµένως και στην οικοδοµική
άδεια έστω και αν εξαιρούνται από τον συνυπολογισµό τους στο
συντελεστή δόµησης. Εγώ να πω εδώ ότι εν µέρει είναι αληθής
αυτή η αιτιολόγηση. Όµως, όπως σηµειώνεται και στην εισηγη-
τική έκθεση, υπάρχουν κι άλλοι λόγοι, οι οποίοι δεν µνηµονεύο-
νται όµως και πιο συγκεκριµένα περιπτώσεις κολυµβητικών
δεξαµενών που είναι αυθαίρετες και δεν έχουν αδειοδοτηθεί,
καθώς και η σύγκρουση αρµοδιοτήτων ΕΟΤ και διευθύνσεων υγι-
εινής των νοµαρχιών.

Υπάρχουν επίσης µερικές σχετικά «άκακες» ρυθµίσεις που
τροποποιούν τις σχετικές τεχνικές προδιαγραφές για ήσσονος
σηµασίας θέµατα, όπως, παραδείγµατος χάρη, WC στο κυρίως
κτήριο µικρού καταλύµατος µέχρι πενήντα κλινών αν απέχει λι-
γότερο από πενήντα µέτρα. Επίσης, έχουµε ρυθµίσεις που αφο-
ρούν τις παρελκόµενες εγκαταστάσεις, τη γειτνίαση µε άλλα
τµήµατα, που επιβάλλονται για λόγους επιείκειας. Κι εδώ το
βάρος βέβαια της ευθύνης για την αρτιότητα και την καλή λει-
τουργία της δεξαµενής ανατίθεται σε ιδιώτη µηχανικό. Εδώ όµως
θέλω να πω ότι επειδή έχουν πνιγεί και πνίγονται κάθε χρόνο στη
χώρα µας και Έλληνες και ξένοι τουρίστες στις πισίνες, όπως και
στις θάλασσες, θα έπρεπε να υπάρχει αρµόδιος για την κάθε κο-
λυµβητική δεξαµενή, να υπάρχουν και ναυαγοσώστες.

Όσον αφορά στο άρθρο 3 «περί ξεναγών» η ισχύουσα νοµο-

θεσία που τροποποιήθηκε, ή όπου µάλλον έγινε µια νοµοτεχνική
βελτίωση, µας βρίσκει σύµφωνους γιατί δεν ήταν δυνατόν οι ξε-
ναγοί τελικά να µείνουν εκτός εργασίας όταν η ανεργία είναι σε
πολύ υψηλά επίπεδα γενικά αλλά και ειδικά σ’ αυτόν τον τοµέα.
Και βάλατε και την ελληνική γλώσσα σε αυτούς που θα έρχονται
από άλλες χώρες. Είναι µια θετική ρύθµιση.

Άρθρο 4: Πρόκειται για ρυθµίσεις διαδικαστικού χαρακτήρα.
Θα πρέπει όµως στην επιτροπή προσφυγών να προβλεφθεί ρητά
η ex officcio συµµετοχή των εκπροσώπων των διαφόρων κλάδων
τουριστικών επιχειρήσεων, ξενοδοχείων, ενοικιαζόµενων δωµα-
τίων και άλλων, η εναλλακτική σύνθεση ανάλογα µε τον κλάδο
υπόθεσης του οποίου κρίνονται, ώστε να µπορεί όποτε συντρέ-
χει λόγος να συµµετέχει ο οικείος κλάδος.

Άρθρο 5: Βέβαια είναι δευτερεύουσας σηµασίας ρυθµίσεις,
στην ουσία ρυθµίσεις που έχουν παραλειφθεί µέχρι σήµερα εκ
παραδροµής. Κι εδώ θέλω να επισηµάνω την καταγγελία των ερ-
γαζοµένων τακτικού προσωπικού του ΟΤΕΚ για να παραλειφθεί
η παράγραφος 4 που δίνει τη δυνατότητα σε εκπαιδευτικό να
αναπληρώνει το γενικό διευθυντή. Τα είχαµε πει και στην επι-
τροπή.

Στο άρθρο 6 οι ρυθµίσεις επιδιώκουν τον εκσυγχρονισµό της
νοµοθεσίας για το Ξενοδοχειακό Επιµελητήριο Ελλάδας και τη
διευκόλυνση της λειτουργίας του και σε µεγάλο µέρος έχουν
προταθεί από το ίδιο το επιµελητήριο. Ειδικά τα περί τροποποί-
ησης της σύνθεσης του διοικητικού συµβουλίου, τα περί αρχαι-
ρεσιών κ.λπ υπαγορεύονται από τη σηµαντική µεταβολή του
αριθµού και των κατηγοριών των ξενοδοχείων ανά γεωγραφική
περιφέρεια που επιβάλλουν και αντίστοιχη µεταβολή στην εκ-
προσώπηση των ξενοδοχειακών µονάδων, µελών του, που βέ-
βαια θα είχαν άνιση εκπροσώπηση και συµµετοχή.

Όσον αφορά στο επίδοµα πρέπει να το παίρνουν όλοι ανεξαι-
ρέτως οι υπάλληλοι του τουρισµού, για ίση µεταχείριση.

Άρθρο 7: Η ρύθµιση αυτή δεν πρέπει να υιοθετηθεί. Θα πρέ-
πει να διατηρηθεί έστω η πενταετής διάρκεια ισχύος των πιστο-
ποιητικών, αν και θα έπρεπε να είναι ετήσια για λόγους υψηλής
ασφάλειας. Η παράταση διάρκειας των πιστοποιητικών και µάλι-
στα πιστοποιητικών που σχετίζονται, όπως είπαµε, µε θέµατα
ασφάλειας, επειδή το κράτος, κύριε συνάδελφε, δεν µπορεί να
στελεχώσει τις υπηρεσίες του Πυροσβεστικού Σώµατος δεν είναι
ο σωστότερος τρόπος αντιµετώπισης του θέµατος της πυρα-
σφάλειας και απλά είναι µια γραφειοκρατική και όχι ουσιαστική
αντιµετώπιση του θέµατος.

Κύριε Υπουργέ, τα είπαµε και χθες. Καταψηφίζουµε το νοµο-
σχέδιο. Είχαµε ζητήσει βέβαια να το αποσύρετε. Αυτό που θα
πρέπει να δούµε για τον τουρισµό είναι ένας άλλος τρόπος αντι-
µετώπισης και βέβαια να αναπτυχθεί και ο περιφερειακός τουρι-
σµός.

Είπα και χθες για συνδυασµένες µεταφορές στα µέσα σταθε-
ρής τροχιάς, που δεν έχει γίνει τίποτα. Όταν µιλάµε για ένα νο-
µοσχέδιο του τουρισµού και για λειτουργικές τακτοποιήσεις, αν
µη τι άλλο θα έπρεπε να συµµετέχει και το Υπουργείο Περιβάλ-
λοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων και δεν µπορεί ένα
Υπουργείο Τουριστικής Ανάπτυξης να κάνει άλλου τύπου αρµο-
διότητες, δηλαδή πολεοδοµικές αυθαιρεσίες να τις νοµιµοποιεί.
Να το δούµε σ’ ένα συνολικό σχεδιασµό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο ει-

δικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος, Βουλευτής Θεσσαλονίκης.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
ήθελα να ξεκινήσω και εγώ βέβαια µε τα τετριµµένα. Τα συλλυ-
πητήρια στον άτυχο αστυνοµικό ο οποίος δολοφονήθηκε από την
«φίλτατη»17 Νοέµβρη, δεν ξέρω ποιοι είναι αυτοί οι κύριοι…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Φίλτατη;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ειρωνικό είναι, κύριε Καραµάριε.
Την οποία πολλοί υποθάλπτουµε πολλές φορές µε τα λάθη

που κάνουµε και θα το εξηγήσω.
Για όλα αυτά που συµβαίνουν σήµερα στην Ελληνική ∆ηµο-

κρατία, θα µου επιτρέψετε να πω δύο κουβέντες -γιατί είναι πολύ
σηµαντικά- ως νέος Βουλευτής. Κάποιοι το ∆εκέµβριο σπείρανε
το µίσος εναντίον των αστυνοµικών. Έσπειραν τη µισαλλοδοξία
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και σήµερα θερίζουµε θανάτους. Άρα, λοιπόν, αυτοί οι κάποιοι
οι οποίοι έκαναν τα αδύνατα δυνατά τότε να στοχοποιηθεί η
Αστυνοµία, θα είναι προτιµότερο να ζητήσουν συγγνώµη για την
υπέρµετρη αγάπη που έδειξαν για κουκούλες, για µολότοφ και
όλα αυτά που συνέβησαν στον τόπο µας.

Το λέω αυτό γιατί δίνουµε άλλοθι στους κυρίους αυτούς, στο
όνοµα της ψευτοδηµοκρατίας που υπηρετούν να κτυπούν την
αστική δηµοκρατία που έχουµε εν πάση περιπτώσει, µε τα λάθη
της, µε τις δικές µας, αν θέλετε, πολλές φορές εκτροπές, αλλά
δεν µπόρεσα να καταλάβω ποτέ µου πώς σήµερα υποκριτικά κά-
ποιοι εκφράζουν τη θλίψη τους. ∆ιότι ένα γεγονός δεν ερµηνεύ-
εται από αυτό καθ’ ευατό το γεγονός, αλλά από τα αίτιά του.

Έχουµε ένα αποτέλεσµα. Μία δολοφονία ενός αστυνοµικού.
Τις πταίει;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, να επα-
νέλθετε στο αντικείµενο του νοµοσχεδίου. Η παρέκβασή σας
υπερβαίνει χρονικά το όριο που έχουµε. Μετά δεν θα προλάβετε
να αναπτύξετε τα θέµατα…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για τις οµπρέλες της Χαλκιδικής
που άκουγα πριν από λίγα λεπτά, δεν ήταν εκτός νοµοσχεδίου,
κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Προχωρούµε,
κύριε συνάδελφε. Κατεγράφη η άποψή σας. Μετά προσοχής την
ακούσαµε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είναι το πρόβληµα, κύριε
Πρόεδρε. Ότι ασχολείστε µε το δέντρο και χάνετε το δάσος. ∆η-
λαδή η ουσία είναι να µην υπερβούµε το τι λέει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Η ουσία είναι να τη-
ρούµε τον Κανονισµό, κύριε συνάδελφε. Μην επιµένετε τώρα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό ακριβώς είναι το πρόβληµα,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας άφησα να ανα-
πτύξετε την άποψή σας. Τι θέλετε τώρα να πείτε; Να αλλάξουµε
ηµερήσια διάταξη;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είναι το πρόβληµα, κύριε
Νεράντζη, ότι κοιτάτε το τυπολατρικό και όχι το ουσιαστικό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ
προχωρήστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το δυστύχηµα, κύριε Νεράντζη,
είναι ότι κοιτάτε το τυπολατρικό µόνο σε εµάς, διότι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Όταν απευθύνεστε
στον Πρόεδρο της Βουλής, θα απευθύνεστε µε τον τίτλο του και
όχι µε το όνοµά του.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το επαναλαµ-
βάνω, κύριε Πρόεδρε, πριν από δέκα λεπτά άκουγα για τις
οµπρέλες της Χαλκιδικής και τα κεράσια. Τι σχέση έχει µε το νο-
µοσχέδιο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έκανε µία ανα-
φορά και σταµάτησε. ∆εν αφιέρωσε όλο της το χρόνο η κυρία
συνάδελφος. Σας παρακαλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει. Αντιλαµβάνοµαι, κύριε
Νεράντζη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Προχωρήστε πα-
ρακαλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κοιτάξτε, κύριε Νεράντζη, οι υπο-
δείξεις είναι καλό να γίνονται σε όλους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Προχωρήστε, κύριε
Βελόπουλε. Σας παρακαλώ. Μετά θα ζητάτε χρονική επιείκεια.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν θέλω επιείκεια χρόνου. Θέλω
οκτώ λεπτά ακριβώς για να πω ό,τι θέλω εγώ. Εξελέγηµεν για να
λέµε αυτά που πιστεύουµε και όχι αυτό που θέλετε εσείς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εν θα µιλάτε όσο
και ό,τι θέλετε εσείς. Υπάρχει Κανονισµός τον οποίο οφείλετε να
τηρείτε. Το καταλάβατε αυτό; Κάθε φορά δηµιουργείτε πρό-
βληµα στην Αίθουσα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς δηµιουργείτε το πρόβληµα
κάθε φορά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ! Συ-
νεχίστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μην στοχοποιείτε ανθρώπους,
γιατί επαναλαµβάνω…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μετά από τέσσερα
λεπτά σας είπα να επανέλθετε στο θέµα σας. Μετά από τέσσερα
λεπτά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μετά από δύο λεπτά. Μην ψεύδε-
στε. Τώρα έχουµε τρία…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Προχωρήστε!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κάποια στιγµή να καταλάβετε το

εξής και δεν έχω άδικο. Όποτε λέµε κάτι εκτός νοµοσχεδίου προ-
σπαθείτε να το αποκρύψετε συνέχεια. Το κάνετε και εσείς. Τι να
κάνουµε τώρα; Εντολή είναι αυτή; Εν πάση περιπτώσει προχω-
ράµε.

Κύριε Υπουργέ, και χθες σας το είπα, θα σας το πω για µια
ακόµη φορά. Εγώ θεωρώ ότι είσθε από τους αξιολογότερους
Υπουργούς. Κάνετε δουλειά. Προσπαθείτε να βάλετε το µαχαίρι
στο κόκαλο, γιατί επί είκοσι ολόκληρα χρόνια κάποιοι –και δεν
θα πω ότι φταίνε οι Υπουργοί ή οι Κυβερνήσεις- γραφειοκράτες
θέλετε, υπηρεσιακοί παράγοντες θέλετε, πολεοδόµοι θέλετε, επι-
τρέπεται να το πω και αυτό; Θα το πω:

Στις πολεοδοµίες, λοιπόν –γιατί αυτό πάτε να κάνετε σήµερα-
είναι οι πλουσιότεροι, οι πιο εύποροι υπάλληλοι του δηµοσίου.
Αυτό, λοιπόν, όταν συνδυάζεται –το τονίζω- µε ξενοδοχειακές
µονάδες, µε πολλά λεφτά, τι σηµαίνει τι; Η όποια υπέρβαση ή η
όποια εκτροπή από τον πρωτογενή σχεδιασµό µ’ ένα µικρό µπα-
ξίσι –έτσι το λέγαµε στο χωριό µας- µπορεί να γίνει νοµότυπη.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Εγώ θα πω κάτι, το οποίο άκουσα χθες, κύριε Υπουργέ και θα
πω µόνο την αλήθεια. Πόσοι εξ υµών δεν πήραν ένα τηλέφωνο σ’
έναν πολεοδόµο για ένα φίλο, ο οποίος έκανε µια παράβαση ή
µια υπέρβαση; ∆εν λέω για τους παρισταµένους. Μιλώ και για
τους προηγούµενους. «Έλα µωρέ να το περάσουµε έτσι».

Είναι η καθηµερινότητα, διότι η διαφθορά εκεί έγκειται, στο
γεγονός ότι έχει περάσει από πάνω προς τα κάτω σε όλη την ελ-
ληνική κοινωνία. Κι εδώ είναι το λάθος της πολιτείας σήµερα.
∆ιότι όταν έρχεσαι µ’ ένα νοµοσχέδιο µετά από είκοσι χρόνια να
επιβάλεις αυτό που έπρεπε να κάνεις πριν από είκοσι χρόνια, θα
δηµιουργηθούν αντιδράσεις. Όµως, πρέπει να γίνει.

Κι εγώ δεν είµαι ούτε µικρόψυχος ούτε άνθρωπος που θα πω
«κακώς το κάνετε». Κάποια στιγµή έπρεπε να γίνει. Ίσως έπρεπε
να γίνει πιο µεθοδικά, να συναινέσουµε όλοι µαζί. Γιατί το λάθος
των όποιων πολεοδοµικών παραβάσεων έγινε κυρίως από την
αµέλεια της πολιτείας, την έλλειψη µέριµνας να βάλει κανόνες
στην άναρχη δόµηση. Και δεν αναφέροµαι µόνο στις ξενοδοχει-
ακές µονάδες, αλλά σε όλη την Ελλάδα. Έχω άδικο ότι όλη η Ελ-
λάδα είναι άναρχα δοµηµένη; Έχω άδικο ότι όλοι έχουν
πολεοδοµικές παραβάσεις;

Έρχεστε, λοιπόν, µ’ ένα νοµοσχέδιο να βάλετε το δάκτυλο
στην πρίζα. Και καλά κάνετε. ∆εν µπορεί να συνεχιστεί αυτή η
ιστορία. Ίσως –επαναλαµβάνω- θα έπρεπε να γίνει πιο µεθοδικά.
Να υπάρχει µια διακοµµατική επιτροπή, να συζητήσουµε όλοι
µαζί και να έλθουµε εδώ να αποφασίσουµε από κοινού οµονοώ-
ντας το αυτονόητο ότι πρέπει να δοθεί λύση.

Έχω κουραστεί –και θα το πω ακόµα µια φορά- να οµιλώ για
σύνεση και συναίνεση. ∆εν µπορεί το µικροκοµµατικό συµφέρον
να µπαίνει πάνω από τη λογική. Η Κυβέρνηση αυτήν τη στιγµή
φέρνει κάτι που αφορά δύο χιλιάδες ανθρώπους, αφορά ξενο-
δοχεία, που είναι η πρωτογενής –το τονίζω- πηγή χρήµατος για
την ελληνική οικονοµία, τον τουρισµό. ∆ιότι αυτοί οι άνθρωποι
µε τις ξενοδοχειακές µονάδες τους φέρνουν χρήµα. Κάνουµε ει-
σαγωγή συναλλάγµατος.

Άρα, λοιπόν, ορθά επιλέγετε να φέρετε το νοµοσχέδιο, αλλά εν
πάση περιπτώσει έπρεπε να γίνει µε προσεκτικότερα βήµατα.

Θα πω –ειδικά για τους ξεναγούς- ότι χάρηκα πάρα πολύ,
κύριε Υπουργέ, που αντιληφθήκατε ότι υπάρχει ένα πρόβληµα
µε τους ξεναγούς. Κάνατε πέντε βήµατα µπροστά. Θα ήθελα
άλλα πέντε, για να είµαι πλήρως ικανοποιηµένος.

Θα το πω ακόµα µια φορά µήπως και το καταλάβουν κάποιοι
γιατί το επαναλαµβάνω και θα το ξαναπώ: Άλλη η δοµηµένη,
άλλη η συγκροτηµένη αντίληψη του γηγενούς κατοίκου της Κρή-
της ή της Μακεδονίας γι’ αυτά που βλέπει γύρω του για τους αρ-
χαιολογικούς χώρους και άλλο –το τονίζω- ο ξένος που θα έλθει
από τη Βουλγαρία ή τη Ρουµανία ή τα Σκόπια ή από οποιαδή-
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ποτε άλλη χώρα να µιλήσει για τις Αιγές, να µιλήσει για την
Κνωσό, να µιλήσει για συγκεκριµένους αρχαιολογικούς χώρους.
Άρα, λοιπόν, αυτό θα ήθελα να το δείτε πάρα πολύ προσεκτικά.

Επίσης, κάτι που πρέπει να δει το Υπουργείο σας είναι το εξής:
Βρισκόµουν στη Χαλκιδική πέρυσι το καλοκαίρι. Συνάντησα,
κύριε Μπαντουβά, ένα παιδί από τα Σκόπια που αµειβόταν µε 200
ευρώ το µήνα, κύριε Μαγκριώτη. Είναι επιδοτούµενο πρόγραµµα
–λέει- από την Ευρωπαϊκή Ένωση για να παίρνει 200 ευρώ, να
µένει εκεί και να τρώει στο ξενοδοχείο και να αµείβεται µε 200
ευρώ.

Έχουµε όµως δύο προβλήµατα. Πρώτον, µένει άνεργος ο Έλ-
ληνας υπάλληλος, διότι του παίρνει τη θέση ο συγκεκριµένος άν-
θρωπος και, δεύτερον, αυτά που έλεγε για τη Μακεδονία, αν τα
ακούγατε εσείς, θα τραβούσατε τα µαλλιά σας.

Συνεπώς όταν εγώ αφήνω άνεργο τον Έλληνα και δίνω δου-
λειά σ’ έναν που παίρνει 200 ευρώ από τα Σκόπια, δηµιουργώ
πρόβληµα µόνος µου. Βάζω τα δάκτυλα και βγάζω τα µάτια µου.
Άρα, λοιπόν, γι’ ακόµα µια φορά να πω ότι πρέπει να είµαστε προ-
σεκτικοί, πολύ προσεκτικοί όταν αναφερόµαστε στον τουρισµό.
Έχει τα προβλήµατά του ο τουρισµός.

Τώρα, σχετικά µε τα άρθρα 1 και 2, τα υπερψηφίζουµε, γιατί
αφορούν πολεοδοµικές –το τονίζω- παρεκβάσεις, υπερβάσεις,
όπως θέλετε πείτε τις.

Το άρθρο 3 το καταψηφίζουµε.
Τα άρθρα 4, 5 και 6 τα ψηφίζουµε.
Το άρθρο 7 το καταψηφίζουµε, γιατί πρέπει να δούµε λίγο πιο

σοβαρά το θέµα της πυρασφάλειας γιατί τα περισσότερα ξενο-
δοχεία –ας πούµε- στη Χαλκιδική είναι κοντά σε δάση. Πρέπει να
είµαστε προσεκτικοί και γι’ άλλες περιοχές. Η Ρόδος κάηκε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Όχι από τα ξενοδοχεία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, σαφώς! Λέω να είµαστε προ-

σεκτικοί από εδώ και πέρα για να µη συµβούν και άλλα παρόµοια
γεγονότα.

Για την τροπολογία του ΠΑΣΟΚ –γιατί εµείς επιδεικνύουµε µία
σοβαρότητα και θέλουµε να είµαστε ξεκάθαροι, ό,τι θετικό το
στηρίζουµε, από την πρώτη στιγµή το έχουµε πει για την Λά-
κουλα- είµαστε µαζί σας, γιατί είναι ένα θέµα, κύριε Υπουργέ,
πολύ σοβαρό. Υπάρχουν παιδιά Ελλήνων στην Ιταλία τα οποία
έχουν πρόβληµα. Πρέπει να βρει η πολιτεία έναν τρόπο ώστε
αυτά τα παιδιά να επανέλθουν. Το είχε κάνει το ΠΑΣΟΚ παλαιό-
τερα µε τη Γιουγκοσλαβία, αν δεν κάνω λάθος και πολύ σωστά
για ανθρωπιστικούς, κοινωνικούς λόγους έφερε τα παιδιά από
εκεί...

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Τι σχέση έχει αυτό;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, είναι Υπουργός της Κυβερ-

νήσεως, κύριε Καραµάριε. Εγώ απευθύνοµαι στην Κυβέρνηση
στην παρούσα φάση. Πρέπει να το δει –το επαναλαµβάνω- από
την ανθρώπινη διάστασή του. Ίσως να δηµιουργήσει και άλλα
προβλήµατα. Αλλά ας το δούµε…

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Γιατί έρχεται στο Τουριστικής Ανά-
πτυξης;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εν πάση περιπτώσει. Αυτά τα λέω,
κύριε Υπουργέ, διότι εµείς καταθέσαµε συγκεκριµένες προτά-
σεις.

Θα ήθελα κλείνοντας, γιατί όντως έχω υπερβεί το χρόνο της
οµιλίας µου να πω ότι οι προτάσεις µας είναι συγκεκριµένες,
κύριε Υπουργέ. Έχουµε µιλήσει και µαζί. Θα σας πω κι ένα ερώ-
τηµα και θέλω την απάντησή σας: Γιατί δεν κάνουµε κάτι µε το
θρησκευτικό τουρισµό;

Ο θρησκευτικός τουρισµός, κυρίως όσον αφορά τις ανατολι-
κές χώρες της Ευρώπης, τη Ρωσία και τις υπόλοιπες ορθόδοξες,
θα µπορούσε να «φέρει» πάρα πολύ χρήµα στην Ελλάδα. Πρέπει
να δείτε πιο σοβαρά το θρησκευτικό τουρισµό...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Μα, έκανε επαφή µε τον
Πατριάρχη.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, δεν διαφωνώ. Να το δούµε
πιο σοβαρά, λέω, κύριε Μπαντουβά. Πρέπει όλοι µαζί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μην τον διακό-
πτετε, κύριε Μπαντουβά. Αφήστε τον συνάδελφο να τελειώσει.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, τη δέχοµαι µε πολύ συµπά-
θεια. ∆εν έχω πρόβληµα µε τον κ. Μπαντουβά.

Κύριε Μπαντουβά, να σας πω κάτι; Να συµφωνήσουµε όλοι σε
µία γραµµή πλεύσης εδώ µέσα, όλα τα κόµµατα γιατί όλοι θέ-
λουµε το καλό της Ελλάδος. ∆εν είναι κανείς περισσότερο πα-
τριώτης εδώ µέσα ή κανείς περισσότερο πατριώτης από κάποιον
άλλον. Να συµφωνήσουµε όλοι µαζί, λοιπόν, να δούµε ποιος είναι
ο θρησκευτικός τουρισµός και να κάνουµε προτάσεις, να τις
ακούσει ο Υπουργός και να πάµε όλοι µαζί να πείσουµε τη Ρωσία,
την Ουκρανία, αν θέλετε, και να φέρουµε αυτούς που έχουν πολύ
χρήµα –γιατί έχουν χρήµα- και να το αφήσουν στην Ελλάδα, γιατί
τώρα πάνε στην Τουρκία. Εγώ ξέρω tour operators που πηγαί-
νουν τους Ρώσους τουρίστες στην Τουρκία. Αυτούς που είναι ορ-
θόδοξοι να τους φέρουµε εδώ.

Το λέω αυτό, γιατί υπάρχουν και άλλες προτάσεις, όπως: τι
έγινε µε τα «ΞΕΝΙΑ»; Είναι µια ιστορία ξεχασµένη, κύριε Υπουργέ.
∆υστυχώς, στο θέµα των «ΞΕΝΙΑ» δείχνετε µια ατολµία να δώ-
σετε λύση.

Κλείνοντας να πω το εξής: Πρέπει να ξεπεράσουµε τον εαυτό
µας, κύριε Μπαντουβά, να ξεπεράσουµε τα κόµµατά µας, να προ-
σπεράσουµε τα λάθη του παρελθόντος, να αφήσουµε τις ιδεο-
λογικοπολιτικές αγκυλώσεις του παρελθόντος γιατί µας ενώνει
κάτι πολύ σηµαντικό: Το καλό του τόπου, το καλό της δηµοκρα-
τίας, το καλό των Ελλήνων γιατί για µας ακόµα και σήµερα, κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό,
ισχύει το εξής: Η Ελλάδα ανήκει στους Έλληνες και γι’ αυτούς θα
µαχόµαστε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Εισερχόµαστε

τώρα στον κατάλογο των οµιλητών. Υπενθυµίζω, αν και έχει επα-
νειληµµένως τονιστεί, ότι η συζήτηση διεξάγεται και επί των άρ-
θρων και επί των τροπολογιών.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο
Νοµό Ηρακλείου, κ. Αυγενάκης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την έναρξη

του πρώτου Θερινού Τµήµατος της Βουλής µάς δίνεται η ευκαι-
ρία να συζητήσουµε για ένα από τα πιο σηµαντικά θέµατα που
αφορούν την οικονοµία της χώρας µας και συγκεκριµένα αυτό
του τουρισµού, που αποτελεί ένα εθνικό βασικό προϊόν και δι-
καίως χαρακτηρίζεται ως «η βαριά βιοµηχανία της χώρας» .

Γνωστό σε όλους µας είναι ότι η Ελλάδα αποτελεί έναν από
τους πιο σηµαντικούς τουριστικούς προορισµούς σε παγκόσµιο
επίπεδο. Σήµερα ο τοµέας του τουρισµού απασχολώντας άµεσα
και έµµεσα το 1/5 του ενεργού πληθυσµού και συνεισφέροντας
αντίστοιχο ποσοστό στον ΑΕΠ της χώρας µας επηρεάζεται ήδη
αρνητικά από τη διεθνή οικονοµική κρίση και σήµερα περισσό-
τερο από ποτέ είναι επίκαιρες και κρίσιµες οι νοµοθετικές πα-
ρεµβάσεις υπέρ του τοµέα καθώς µία ενδεχόµενη πτώση της
τάξης του 10% για το 2009 θα επιφέρει µια συρρίκνωση του ΑΕΠ
της τάξεως του 2% και θα προσθέσει πενήντα χιλιάδες άνεργους
επιπλέον.

Ως σήµερα οι νοµοθετικές ρυθµίσεις που ήδη έχουν ληφθεί
από την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για την ενίσχυση του
τουριστικού τοµέα είναι ναι σηµαντικές και αναµφισβήτητα λει-
τουργούν θετικά για τους εργαζόµενους, για τους επιχειρηµα-
τίες του κλάδου. Στο πλαίσιο αυτό το παρόν νοµοσχέδιο έρχεται
να ενισχύσει το ήδη προστατευτικό πλέγµα που προωθεί η Κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Έρχεται να επιλύσει ένα σο-
βαρό πρόβληµα που χρονολογείται από το 1994 µε τη
δηµοσίευση των σχετικών ρυθµίσεων του τότε Υπουργείου Του-
ρισµού και του ΕΟΤ, προσπάθεια που συνεχίστηκε και το 2001 µε
τις διατάξεις του άρθρου 18 του ν.2919. Σήµερα όµως το συ-
γκεκριµένο σχέδιο νόµου ρυθµίζει οριστικά το πρόβληµα της µη
νόµιµης λειτουργίας σηµαντικού αριθµού τουριστικών καταλυ-
µάτων τα οποία δεν διαθέτουν ειδικό σήµα λειτουργίας.

Αυτό συµβαίνει είτε γιατί το ειδικό σήµα δεν τους χορηγήθηκε
εξ αρχής είτε γιατί έληξαν και δεν ανανεώθηκαν τα απαιτούµενα
πιστοποιητικά είτε γιατί το χορηγηθέν ειδικό σήµα δεν καλύπτει
το σύνολο της υφιστάµενης εγκαταστάσεως του καταλύµατος
κατά τις ισχύουσες διατάξεις.

Επιτρέψτε µου όµως να επαναλάβω ότι η ρύθµιση αυτή αφορά
αποκλειστικά ζητήµατα λειτουργίας τουριστικών καταλυµάτων
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αρµοδιότητας του Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυξης και δεν
έχει εφαρµογή σε θέµατα πολεοδοµικών παρεµβάσεων, τα οποία
παραµένουν στην αρµοδιότητα άλλων αρχών. Επίσης, αφορά
τουριστικά καταλύµατα που λειτουργούν χωρίς το νόµιµο ειδικό
σήµα λειτουργίας του ΕΟΤ και δεν εφαρµόζεται σε καταλύµατα
που πληρούν τις προϋποθέσεις χορήγησης ειδικού σήµατος
κατά το άρθρο 34 του ν.3498 του 2006. Σηµειώνω ότι η εν λόγω
ρύθµιση είναι η τελευταία µεταβατικού χαρακτήρα και µετά τη
λήξη της προθεσµίας εφαρµογής της θα σφραγιστεί κάθε του-
ριστικό κατάλυµα που λειτουργεί χωρίς ειδικό σήµα λειτουργίας,
βάζοντας επιτέλους τάξη στον τοµέα και επιλύοντας χρόνια προ-
βλήµατα. Η σκοπιµότητα της παρούσας ρύθµισης είναι να πλη-
ρούνται για όλα τα τουριστικά καταλύµατα οι νόµιµες
προϋποθέσεις λειτουργίας τους και είναι πάντοτε υπό συνεχή
τακτικό έλεγχο των αρµοδίων αρχών, ούτως ώστε να διασφαλί-
ζεται η ασφάλεια εκείνων που απολαµβάνουν υπηρεσίες φιλοξε-
νίας.

Το νοµοσχέδιο δίνει τη δυνατότητα σε τουριστικά καταλύµατα
που δεν διαθέτουν ειδικό σήµα λειτουργίας να υποβάλουν σχε-
τικές αιτήσεις εντός εξαµήνου υπό την προϋπόθεση της προ-
σκόµισης πιστοποιητικού πυρασφάλειας, πλήρους σειράς
αρχιτεκτονικών σχεδίων των καταλυµάτων, βεβαιώσεις ιδιωτών
µηχανικών για τη στατική επάρκειά τους, παράβολο του δηµο-
σίου και βεβαίωση ενηµερότητας του Ξενοδοχειακού Επιµελη-
τηρίου Ελλάδος για τα ξενοδοχεία.

Επιπροσθέτως, µε τις διατάξεις του τρίτου άρθρου αναµορ-
φώνεται η νοµοθεσία περί ξεναγών, ορίζοντας µάλιστα πολύ συ-
γκεκριµένες και αυστηρές προϋποθέσεις για την άσκηση του
επαγγέλµατος των ξεναγών.

Συµφωνώ ότι µε τις εν λόγω διατάξεις προσαρµόζεται το
εθνικό µας δίκαιο στο κοινοτικό. Ωστόσο, κύριε Υπουργέ -ήδη το
κάνατε και σας ευχαριστούµε- εξετάσατε µε µεγάλη προσοχή τις
ανησυχίες που είχε διατυπώσει και επίσηµα η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Ξεναγών και βεβαίως άκουσα µε ικανοποίηση τις πα-
ρεµβάσεις που κάνατε. Οι ξεναγοί αποτελούν ουσιαστικό µέρος
του ελληνικού τουριστικού προϊόντος. Είναι αναπόσπαστο κοµ-
µάτι των ποιοτικών τουριστικών υπηρεσιών µας. Είναι ανάγκη,
λοιπόν, να προστατεύσουµε όλους αυτούς τους εργαζόµενους
που µοχθούν καθηµερινά για την ανάδειξη της πολιτιστικής µας
κληρονοµιάς, που υπηρετούν τη διαφήµιση της ίδιας µας της
χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κατανοητό νοµίζω σε κάθε
πολίτη της χώρας ότι τα µέτρα που έχει λάβει η Κυβέρνηση για
την ενίσχυση του τουριστικού τοµέα είναι σηµαντικά. Ειδικά σ’
εµάς τους Κρήτες τα θέµατα του τουρισµού είναι γνωστά και µας
αφορούν όλους, καθώς το νησί µας αποτελεί έναν από τους πιο
σηµαντικούς τουριστικούς προορισµούς σε όλη τη Μεσόγειο.
Στο σηµείο αυτό επιτρέψτε µου να ευχαριστήσω δηµόσια και από
το Βήµα της Βουλής όλους τους τουριστικούς φορείς του Ηρα-
κλείου για την έως σήµερα εξαιρετικά καλή και στενή συνεργα-
σία που έχουµε αναπτύξει, αλλά και εσάς προσωπικά, κύριε
Υπουργέ, και φυσικά όλους τους συνεργάτες σας, για τις ου-
σιαστικές παρεµβάσεις στα θέµατα που έχουν θίξει οι τουριστι-
κοί φορείς του νοµού µας.

Ως θετικά αποτελέσµατα της έως σήµερα εποικοδοµητικής συ-
νεργασίας µας και των πρωτοβουλιών της Κυβέρνησης αναφέρω
µεταξύ άλλων την εξασφάλιση της ενιαίας προβολής της Κρή-
της ως τουριστικού προϊόντος, ως τόπου προορισµού. Εντάξαµε
τη µαρίνα στα Μάλια στο χρηµατοδοτικό πλαίσιο του ΕΣΠΑ
2.7.2013, εξασφαλίσαµε την καταβολή επιδοτήσεων για τα του-
ριστικά λεωφορεία µέχρι το 2008, προχωρήσαµε στην επιδότηση
εργασίας των τουριστικών επιχειρήσεων για την επιµήκυνση της
τουριστικής περιόδου και δροµολογήσαµε την επιδότηση της µε-
λέτης για την εφαρµογή πιλοτικού προγράµµατος ολοκληρωµέ-
νης αναβάθµισης τουριστικά κορεσµένων περιοχών. Οι
προσπάθειές µας αυτές για τον τουρισµό δεν σταµατάνε εδώ.
∆εν επαναπαυόµαστε. Και απόδειξη αυτού που λέω είναι η ίδια
η σηµερινή συζήτηση.

Είναι, λοιπόν, εξίσου σηµαντικό, κύριε Υπουργέ, να διορθω-
θούν τα όποια κενά και να εξαλειφθούν οι διακρίσεις που προ-
κύπτουν από την εφαρµογή του νοµικού πλαισίου, ιδιαίτερα

µάλιστα όταν αυτές αφορούν όσους πλήττονται περισσότερο
από τη δυσµενή οικονοµική συγκυρία. Αυτό είναι κάτι που απο-
τελεί ευθύνη όλων µας και όχι µόνο της εκάστοτε ηγεσίας του
Υπουργείου.

Με αυτή, λοιπόν, τη λογική ζήτησα προσωπικά, κύριε Υπουργέ,
να δοθεί προτεραιότητα στην προκήρυξη νέων προγραµµάτων
στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ 2.7.2013, τα οποία αφορούν τον τουρι-
στικό τοµέα και περιλαµβάνουν και δράσεις για την ενίσχυση των
τουριστικών επιχειρήσεων µε καινοτοµικό χαρακτήρα, καθώς επί-
σης και εγχειρηµάτων στήριξης και προώθησης της επιχειρηµα-
τικότητας. Αυτό είναι κάτι που σήµερα αποτελεί ήδη
πραγµατικότητα. Και οφείλεται σ’ εσάς.

Τέλος, επιτρέψτε µου να σταθώ σ’ ένα ακόµα σηµείο που
θεωρώ ότι χρήζει βελτίωσης. Ειδικότερα, αναφέρω ότι µε πρό-
σφατα ψηφισθέντα νόµο ορίζεται ότι για τα έτη 2009-2010 η αξία
των ιδιοχρησιµοποιούµενων ακινήτων των ξενοδοχειακών επι-
χειρήσεων οποιασδήποτε µορφής υπάγεται σε τέλος µε συντε-
λεστή 0,33 ‰, ενώ για την περίπτωση αυτή δεν έχει εφαρµογή
το ελάχιστο όριο του 1 ευρώ ανά τετραγωνικό µέτρο των κτι-
σµάτων.

Ως εκ τούτου και ιδιαιτέρως κατά την παρούσα οικονοµική συ-
γκυρία, θεωρώ σηµαντική την επέκταση της ρύθµισης για τη µεί-
ωση του ΕΤΑΚ και σε µη ιδιοχρησιµοποιούµενα ακίνητα των
ξενοδοχειακών επιχειρήσεων, θέµα για το οποίο έχετε λάβει προ-
σωπική µου επιστολή µερικές µέρες πριν.

Θεωρώ αυτονόητο ότι η συγκεκριµένη πρωτοβουλία θα ωφε-
λήσει τους επαγγελµατίες του κλάδου που το έχουν περισσό-
τερο ανάγκη, καθώς ορισµένοι ξενοδόχοι αναγκάστηκαν να
ενοικιάσουν τα ακίνητά τους λόγω οικονοµικής δυσκολίας. Σή-
µερα είναι που πρέπει να σταθούµε δίπλα σε αυτούς που µας
χρειάζονται περισσότερο.

Και είµαι σίγουρος, κύριε Υπουργέ και κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ότι όλα όσα έθιξα και όσα έχουν αναφερθεί από τους συ-
ναδέλφους θα τα εξετάσετε µε πολλή προσοχή. Οι
επαγγελµατίες, αλλά και οι εργαζόµενοι του κλάδου του τουρι-
σµού περνούν δύσκολες ώρες. Είναι υποχρέωση όλων µας να
τους κάνουµε τη ζωή ευκολότερη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας ευχαριστώ και
εγώ και γιατί τηρήσατε το χρόνο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη ∆ωδεκάνησο, ο κ.
Νικητιάδης.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι βέβαιος

ότι ο Υπουργός τελεί σε µία σύγχυση σε ό,τι αφορά τους αριθ-
µούς ή σε κάθε περίπτωση, σκοπίµως µας εµφανίζει αριθµούς
που δεν ανταποκρίνονται στις ανάγκες, στην πραγµατικότητα.

Οι αφίξεις είναι ένας αριθµός. Οι αφίξεις δεν µας λένε από
µόνες τους κάτι. Στις αφίξεις, όπως εµφανίζονται, µπορεί να
υπάρχουν και πάρα πάρα πολλές χιλιάδες Έλληνες που επι-
στρέφουν και είναι µέσα στις αφίξεις. Αυτούς ο Υπουργός τους
θεωρεί τουρίστες που έρχονται. Οι αφίξεις δεν µας λένε τίποτα,
όταν δεν γνωρίζουµε τις διανυκτερεύσεις. Εάν οι διανυκτερεύ-
σεις των αφικνούµενων είναι οι µισές, τότε έχουµε 50% κάτω.
Απλά.

Επίσης, ακόµα και αν είχαµε τις διανυκτερεύσεις και τις αφί-
ξεις, τις αληθείς αφίξεις, πάλι δεν θα είχαµε ακριβές νούµερο,
αν δεν ξέραµε την κατά κεφαλή δαπάνη. Πόσο ξοδεύει ο καθέ-
νας που έρχεται;

Άρα, αγνοώντας και τις κρατήσεις -και θα σας πω παρακάτω,
κύριε Υπουργέ πού θα βρείτε αυτούς τους αριθµούς που εγώ
µπόρεσα να βρω και σεις ή δεν θέλετε ή δεν καταφέρατε να
βρείτε- βρισκόµαστε σε ένα σκοτάδι, είτε αυτό είναι σκόπιµο είτε
όχι.

Τέλος, όµως, εκείνος που ξέρει τι γίνεται µε την τουριστική οι-
κονοµία, είναι όλο το φάσµα του τουρισµού που γνώριζε πόσο
παραδάκι είχε πέρυσι τέτοια εποχή εισπράξει και γνωρίζει φέτος
πόσο παραδάκι έχει εισπράξει. Είναι η καρδιά της αγοράς που
σας κάλεσα να πάτε να συζητήσετε µαζί της και θα σας πω τι µου
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απαντήσατε λίγο παρακάτω.
Όµως, για να µην έχουµε επιτέλους αυτήν τη σύγχυση, θέλω

να µου απαντήσετε, κύριε Υπουργέ, αν ερευνήσατε, γιατί δεν
έχετε σεις την ευθύνη του ότι δεν προχώρησε τότε, έχετε την ευ-
θύνη του ότι δεν προχωράει ακόµη: Έχει ή δεν έχει δαπανήσει το
Υπουργείο 2.000.000 ευρώ για τους δορυφόρους λογαριασµούς;
Γιατί δεν προχωράτε τους δορυφόρους λογαριασµούς; ∆εν είναι
ο δορυφόρος λογαριασµός το µόνο αδιάψευστο στοιχείο που θα
µας δείξει πραγµατικά πού βρίσκεται η τουριστική κατάσταση
της χώρας, πόσες είναι οι εισπράξεις, πόσες είναι οι διανυκτε-
ρεύσεις, ποια είναι τα συγκρίσιµα στοιχεία;

Ερωτώ ξανά: ∆απάνησε ή δεν δαπάνησε ο ελληνικός λαός
χρήµατα για να γίνουν οι δορυφόροι λογαριασµοί και γιατί έχουν
κάτσει από την εποχή του Σπηλιωτόπουλου και δεν προχώρησαν
και γιατί εσείς δεν τους προχωράτε; Βρήκατε κάτι που κρίνατε ότι
δηµιουργεί εµπόδια για να τους προχωρήσετε;

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω ότι µέχρι τώρα ξέραµε πως
η ηµιµάθεια είναι χειρότερη από την αµάθεια. Εσείς εδώ, αν πά-
ρουµε τη µερική γνώση -δεν θα την πω ηµιµάθεια- σε συνδυα-
σµό µε την πολιτική αντιπαλότητα µέσα στην ίδια την Κυβέρνηση,
τότε δεν είναι απλώς χειρότερη, είναι επικίνδυνη για τον τουρι-
σµό µας και όχι για την αµάθεια η κατάσταση που εµφανίσατε.

∆ε µας ενδιαφέρει καθόλου εµάς, κύριε Υπουργέ, αν ο κ.
Αβραµόπουλος, ο κ. Σπηλιωτόπουλος, η κ. Πετραλιά δεν έκαναν
αυτά που εσείς ήλθατε εδώ και µας λέγατε «πρώτη φορά, πρώτη
φορά». Έξι φορές είπατε χθες εδώ «πρώτη φορά, πρώτη φορά».
Μα, έξι χρόνια, τρεις Υπουργοί πριν από σας. Εσείς ήσασταν η
πρώτη φορά.

Είναι προφανές ότι εδώ υπάρχει µια κοµµατική εσωτερική αντι-
παράθεση, η οποία όµως δεν µας αφορά, δεν αφορά τον τουρι-
σµό, δεν αφορά τους ανθρώπους που αγωνιούν, που περιµένουν
να δουν τι θα γίνει µε την εξέλιξη του τουρισµού. ∆εν µας ενδια-
φέρει. Είναι συνολικό το πρόβληµα της Κυβέρνησης. ∆εν είναι
πρόβληµα του «πρώτη φορά έκανα εγώ και δεν έκαναν οι προη-
γούµενοι από εµένα».

Όµως, κύριε Υπουργέ, στη χθεσινή συνεδρίαση, µας απογοη-
τεύσατε και µε το ύφος σας. Σας είπε ο Κοινοβουλευτικός µας
Εκπρόσωπος για τον αλαζονικό τρόπο µε τον οποίο εµφανιστή-
κατε. Και εγώ θα σας πω ότι, όταν σας έθεσα το ερώτηµα σε ποι-
ους τουριστικούς προορισµούς έχετε πάει και µε ποιους
συνοµιλήσατε και αν µιλήσατε µε καταστηµατάρχες, µε τον
κόσµο που αγωνιά, µε τα καταστήµατα που εισπράττουν τα µισά
απ’ ό,τι πέρυσι, είναι δυνατόν να µου απαντάτε ότι δεν σας εν-
διαφέρει το πολιτικό µασάζ; Τι είναι αυτό; Είναι όρος που εισά-
γεται το πρώτον από εσάς; Τον αποδέχεστε; Αισθάνεστε
υπερήφανος για το ότι ο δηµοκρατικός διάλογος από εσάς ανα-
φέρεται ως πολιτικό µασάζ;

Εγώ δεν αισθάνοµαι καθόλου υπερήφανος ως µέλος του Εθνι-
κού Κοινοβουλίου να λέει ο αρµόδιος Υπουργός ότι είναι πολι-
τικό µασάζ ο διάλογος, η συζήτηση, η διαβούλευση που πρέπει
να κάνουµε µε τους κοινωνικούς εταίρους και µε τον κόσµο και
ανούσιοι οι λόγοι.

Ανούσιοι µπορεί να είναι οι δικοί σας λόγοι. Θα µπορούσαν να
πάνε στελέχη του Υπουργείου, θα µπορούσε να πάει άλλος από
την Κυβέρνηση, θα µπορούσαν να πάνε στελέχη του κόµµατός
σας να συζητήσουν. Και ενδεχοµένως να µην ήταν ανούσιοι.
Αλλά αν βλέπετε έτσι το διάλογο, αν τόσο πολύ απαξιώνετε την
τεράστια σηµασία που έχει η συζήτηση µε την πραγµατική
αγορά, τι µπορώ να πω εγώ; Πολιτικό µασάζ. Αυτό είπατε.

Εγώ θα παρακαλούσα, όταν έρθετε στο Βήµα –και εµείς θα το
δεχθούµε- να ζητήσετε να απαλειφθεί αυτός ο χαρακτηρισµός.
∆εν χρειάζεται ο τουρισµός µας τέτοιο ύφος. Και µας επιτίθεστε
επειδή εµείς καταστροφολογούµε; Ποια είναι η καταστροφολο-
γία; Το ότι εµείς αντιπαραθέσαµε διαφορετικούς αριθµούς από
εσάς είναι καταστροφολογία; Το ότι εκφράζουµε την αγωνία του
κόσµου µας, το ότι εκφράζουµε την αγωνία του τουρισµού, είναι
καταστροφολογία; Το ότι ο Αγγελόπουλος, ο Πρόεδρος του
ΣΕΤΕ έρχεται και σας λέει τόσα και τόσα, είναι καταστροφολό-
γος ο Αγγελόπουλος;

Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν θα σας πω ότι χθες µας είπατε ψέ-
µατα. ∆εν θα καταλογίσω πρόθεση. Είπατε, όµως, πολλές ανα-

κρίβειες.
Ανακρίβεια πρώτη. Είπατε εδώ ότι σύµφωνα µε µελέτη εται-

ρείας –προσέξτε τα γενικά και αόριστα, δεν µασάει ποια ο κό-
σµος από αυτά, θέλει συγκεκριµένα, ποια εταιρεία, ποια µελέτη-
σας έβγαλε το πόρταλ του Υπουργείου µε τέταρτο στον κόσµο
στα κτυπήµατα, στις επισκέψεις.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): ∆εν είπα αυτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Να διορθώσετε, να καταλάβουµε τι
είπατε, διότι αυτό εκλήφθηκε και δηµιούργησε…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): ∆είτε τα Πρακτικά. Πείτε αυτό που θέλετε, αλλά
µην παραποιείτε εµένα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Εντάξει, συγχωρέστε µε. Αν εγώ πα-
ραποιώ αυτό που είπατε, ζητάω συγγνώµη. Να το διευκρινίσετε,
λοιπόν, διότι όταν άκουσα εγώ αυτό ή εξέλαβα αυτό που προ-
είπα, έπεσα από τα σύννεφα. Λέω, δεν µπορεί να λέει ο Υπουρ-
γός στον κόσµο τέταρτη η Ελλάδα στα κτυπήµατα. Είναι
εκατοστή τέταρτη. Για το πρώτο επιφυλάσσοµαι, περιµένω, µα-
κάρι να γίνει διόρθωση.

Ανακρίβεια δεύτερη. Είπατε για πρώτη φορά, αυτά τα πρώτη
φορά και πρώτη φορά, η µεγαλύτερη συνδιαφήµιση…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Για τη θέση εκατόν τέσσερα που λέτε,
κύριε Νικητιάδη, γνωρίζετε ότι είναι εκατόν τέσσερα;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Όχι. Αυτό είναι εν τη ρύµη του
λόγου. Είναι παραπάνω από εκατόν τέσσερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, µη δια-
κόπτετε, κύριε συνάδελφε. Ο οµιλητής είναι στο Βήµα.

Συνεχίστε, κύριε Νικητιάδη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Αν θέλετε, να µπούµε στο Google

να δείτε ότι είναι παραπάνω από εκατόν τέσσερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Νικητιάδη,

µην απευθύνεστε σε κάποιο συνάδελφο παρακαλώ. Γενικά µιλή-
στε, στο Σώµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Για πρώτη φορά είπατε ότι έγινε η
µεγαλύτερη συνδιαφήµιση. Έτσι είπατε εδώ. Θα µας πείτε, όµως
ονόµατα, µε ποιους φορείς. Με την ΤUI, µε την TΗOMAS HΟΟΚ,
µε άλλα πρακτορεία; Με ποιους έγινε η µεγαλύτερη συνδιαφή-
µιση, ποια είναι τα ποσά που δώσατε για τη µεγαλύτερη συνδια-
φήµιση και ποια είναι η εκτίµηση που κάνατε γι’ αυτή τη
µεγαλύτερη συνδιαφήµιση που ήρθατε εδώ και επαίρεστε ότι
έγινε η µεγαλύτερη συνδιαφήµιση;

Μακάρι να έγινε! Και µακάρι να µη φανούν φέτος τα αποτελέ-
σµατα, αλλά να φανούν κάποια στιγµή! Εγώ, όµως, αναρωτιέµαι
ποια είναι η περίφηµη µεγαλύτερη συνδιαφήµιση και εγώ όταν
συζητώ στο εξωτερικό µε πράκτορες, λένε «πότε επιτέλους θα γί-
νετε αξιόπιστοι και πότε επιτέλους θα προχωρήσουµε την περί-
φηµη συνδιαφήµιση;»!

Μας είπατε εδώ ξανά για τη µείωση στα περιφερειακά αερο-
δρόµια. Κύριε Υπουργέ, ξέρετε πόσο µειώθηκε το τέλος προ-
σγείωσης για τα αεροπλάνα στα περιφερειακά αεροδρόµια; Εγώ
σας καλώ να µου πείτε εδώ τον αριθµό, δηλαδή τι γλυτώνει το
κάθε αεροπλάνο από το τέλος προσγείωσης! Μιλάµε για 100-200
ευρώ! Αυτή είναι η µείωση; Και εµείς πιστέψαµε ότι έχετε κα-
ταργήσει τουλάχιστον για ένα µικρό διάστηµα το σπατόσηµο,
που αυτό έπρεπε να καταργηθεί στα περιφερειακά αεροδρόµια
για να πάνε να προσγειωθούν οι εταιρείες! Και έρχεστε εδώ και
µας λέτε «καταργήθηκε»! Τι καταργήσατε; Να µας πείτε συγκε-
κριµένα τι καταργήσατε, γιατί εγώ ξέρω ότι καταργήσατε ένα
µικρό τέλος που είναι 100-200 ευρώ!

Θα σας πω όµως και µία αλήθεια που είπατε. Είπατε ότι ποτέ
δεν έχει γίνει ξανά τέτοια διαφήµιση από τον Ελληνικό Οργανι-
σµό Τουρισµού. Αυτό είναι αλήθεια. Ποτέ ξανά δεν έχει γίνει τέ-
τοια διαφήµιση για την οποία να διαφωνούν άπαντες! ∆εν
υπάρχει κανένας φορέας που να συµφωνεί µε τη διαφήµιση που
έγινε! Ούτε ένας! Ορισµένοι δε έχουν ξεσηκωθεί κιόλας! Ιδιο-
κτήτες σκαφών έχουν ξεσηκωθεί και θεωρούν ότι η διαφήµιση
που γίνεται, τους δηµιουργεί πρόβληµα, ζηµία! Πείτε µου ένα
φορέα που ήρθε και σας είπε ότι η διαφήµιση που έγινε είναι
σωστή διαφήµιση!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
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του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
∆εν απαντήσατε όµως για τη µείωση στο παγκόσµιο µερίδιο

που σας είπα, για τη µείωση στις κρατήσεις που σας είπα! Και
αν δεν θέλετε σήµερα και αν νοµίζετε ότι είναι θέµα πολιτικής
αντιπαράθεσης, εγώ δεν απαιτώ να µου απαντήσετε. Όµως, όταν
θα πάτε στο γραφείο σας, επειδή ο τουρισµός συνεχίζεται, επι-
κοινωνήστε µε τα γραφεία του τουρισµού στο εξωτερικό και
πείτε στην Αγγλία να έρθουν σε επαφή µε τη «Nielsen» να σας
δώσουν τα αποτελέσµατα της «Nielsen» από Αγγλία για τις κρα-
τήσεις µέχρι τέλος Μαΐου.

Αυτά είναι απλά πράγµατα! Προφανώς, οι σύµβουλοί σας ή
δεν τα γνώριζαν ή σας τα απέκρυψαν ή εσείς γνωρίζετε για τις
κρατήσεις και δεν θέλετε να µας τις πείτε!

Για τη µείωση στις εισπράξεις φαίνεται ότι στο τέλος, όπου
συµφωνούµε µε την Τράπεζα Ελλάδας, είναι καλά και όπου δεν
συµφωνούµε, είναι κακά. Ό,τι και να λέµε, όµως, εµείς για τις ει-
σπράξεις, σας είπα και στην αρχή πως η τσέπη µετράει και ο κα-
θένας που περιµένει από τον τουρισµό είναι αυτός που στο τέλος
θα ξέρει τι του γίνεται.

Και αν µπορείτε, απαντήστε µου για το εξής: Έχετε κάνε εκτί-
µηση της καµπάνιας «World of Athens» που τη διαφηµίζετε και
τη διαφηµίζετε; ∆ιάβασα στη συνέντευξη Τύπου για τριακόσιες
χιλιάδες στο Παρίσι, κλπ. Πού τα είδατε αυτά; Ξέρετε ότι στο Βε-
ρολίνο δεν σας έδωσαν την πλατεία που θέλατε και ότι στα εγκαί-
νια στο Βερολίνο, στην περίφηµη καµπάνια «World of Athens»
που έρχεστε εδώ και µας λέτε, πήγαν εβδοµήντα µε ογδόντα
άτοµα; Νοµίζετε ότι εµείς δεν θα ψάξουµε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε συνάδελφε,
πρέπει να ολοκληρώσετε. Έχει περάσει ο χρόνος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Και τέλος, κλείνοντας, να πω το
εξής: Έχετε τρία portals στο Υπουργείο. Το τελευταίο το έχετε
πληρώσει 2,5 εκατοµµύρια και σας έβγαλαν τώρα ότι είναι και πι-
λοτικό και θέλει άλλο 1.000.000 για να λειτουργήσει!

Αγαπητέ µου κύριε Καραµάριε, ένα τέλειο portal της µεγαλύ-
τερης εταιρείας του κόσµου δεν κοστίζει πάνω από 700.000-
800.000 ευρώ! Έχουµε πληρώσει 2,5 εκατοµµύρια για το portal
και το είπαν τώρα και πιλοτικό, πράγµα που σηµαίνει ότι θέλει
άλλο 1.000.000 για να λειτουργήσει!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας παραθέτω τώρα αποχωρώντας από το Βήµα το κείµενο
της έκθεσης ιδεών που αναγνώσατε στο Συµβούλιο στην Ευρω-
παϊκή Ένωση –γιατί έχουν οι φύλακες τον νου- για να µην επαί-
ρεστε ότι κάνατε παρεµβάσεις στην Ευρώπη και αλλάξατε –ή
µπορεί να αλλάξετε- την πολιτική της Ευρώπης!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ό,τι διαβάσατε είναι ένα κείµενο έκ-
θεση ιδεών και τίποτα άλλο!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Νικητιάδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε και σας ευχαριστώ για το χρόνο!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κάνατε κατάχρηση

εξαιρετική και δηµιουργείτε προηγούµενο, αλλά τέλος πάντων!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Πέντε ολόκληρα λεπτά,

κύριε Νικητιάδη!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Μπαντουβά,

ο πρώτος διδάξας είστε εσείς δυστυχώς και καταλαβαίνετε τι γί-
νεται!

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Κύριε Πρόεδρε, θα κάνω µία τρίλεπτη παρέµβαση
και αργότερα θα κάνω µία οµιλια.

Κύριε Πρόεδρε, έχω µείνει άναυδος, στην κυριολεξία έχω µεί-
νει ενεός, ακούγοντας το συνάδελφο για την τεράστια προσπά-
θεια η οποία καταβάλλεται να καταδειχθεί ότι θέλουµε να
καταρρεύσουµε. ∆εν είναι απόδειξη αγωνίας αυτό, κύριε συνά-

δελφε, αλλά είναι εναγώνια προσπάθεια να βρείτε ό,τι πιο αρνη-
τικό µπορεί να υπάρξει για να δηµιουργήσετε το κλίµα το οποίο
σας βολεύει πολιτικά.

∆εν είναι αντιπολίτευση, κύριε συνάδελφε, να φέρνετε ως µέγα
εφεύρηµα και ανακάλυψη την οµιλία ενός Υπουργού στην Επι-
τροπή Ανταγωνιστικότητας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για την
οποία το κόµµα σας ουδέποτε έχει εγείρει κουβέντα ούτε ως
Αντιπολίτευση στη Σοσιαλιστική Οµάδα της Ευρώπης ούτε όταν
είχατε κυβέρνηση ούτε ψέλλισε ποτέ την παραµικρή κουβέντα
για τον τουρισµό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: ∆εν είναι σωστό αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Νικητιάδη,

σας παρακαλώ πολύ! Μη διακόπτετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Και ενώ γίνεται µια ειλικρινής, βαθύτατη προσπά-
θεια να µη χρωστάει η Ελλάδα στο να σηκώσει την κουβέντα για
τον τουρισµό στην Ευρωπαϊκή Ένωση, εσείς όχι απλώς επιθυ-
µείτε να το µειώσετε, αλλά κάνετε ό,τι µπορείτε για να µηδενί-
σετε µία προσπάθεια στην οποία δεν συµµετείχατε ποτέ.

Και θα σας πω πού, επίσης, δεν συµµετείχατε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ο κ. Παπουτσής έκανε πολλά για

τον τουρισµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Νικητιάδη,

σας παρακαλώ πολύ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Το µήνα Μάρτιο, κύριε συνάδελφε, ο πρώην Υπουρ-
γός κ. Παπουτσής κάλεσε σύσκεψη στο γραφείο του µε τους εκ-
προσώπους όλων των κοµµάτων. Η εκπρόσωπος του κόµµατός
σας ή ο εκπρόσωπος –δεν θυµάµαι ποιος ήταν- φρόντισε να πάει
σε µία συνέντευξη τύπου στο Ζάππειο του Γιώργου Παπανδρέου
και να απουσιάσει περίτρανα από την πρόσκληση-συζήτηση των
εκπροσώπων των κοµµάτων στην οποία ήρθε ο κ. Καραµάριος
και άλλοι εκπρόσωποι. Και δεν πήρε ούτε καν ένα τηλέφωνο να
πει ότι δεν θα έρθει, παρά µονάχα πήρε την επόµενη µέρα για
να µάθει τι συζητήσαµε. Αυτό είναι το ενδιαφέρον σας για τον
τουρισµό. Και το καταθέτω για πρώτη φορά. ∆εν ήθελα να το
κάνω. Όµως, βλέπω ή ότι δεν γνωρίζετε ή ότι δεν θυµάστε ή ότι
καµώνεστε ότι δεν ξέρετε.

Επίσης, παρακαλώ πολύ θα σας υπενθυµίσω ότι στις δεκαπέ-
ντε προτάσεις του ΠΑΣΟΚ για την προώθηση του τουρισµού
φέτος είναι η µείωση κατά 50% των φόρων των περιφερειακών
αεροδροµίων.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Τελών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Το κάναµε 0%. Το µειώσαµε 100%. Το εξαφανίσαµε.
∆εύτερον, είναι η συνδιαφήµιση την οποία µάλιστα ονοµάζετε,

κατά πλήρη άγνοια των νόµων της Ευρώπης και των συνθηκών
του ανταγωνισµού, ως συγχρηµατοδότηση µε τους tours opera-
tors, κάτι που αποτελεί τη µεγαλύτερη παγίδα για να πάµε στο
Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, διότι η συγχρηµατοδότηση, κύριε συνά-
δελφε –και την έχετε ακόµα στο site του ΠΑΣΟΚ- νοθεύει τον
ανταγωνισµό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Επί της ουσίας!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Και θα έπρεπε να γνωρίζετε τους κανόνες του αντα-
γωνισµού, δοθέντος του ότι ο τουρισµός ανήκει στην Επιτροπή
Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Εµείς, λοιπόν, το κάναµε.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υπουργού)
Και αντί αν µη τι άλλο να σιωπήσετε –διότι δεν ζητώ τίποτε

άλλο- έρχεστε εδώ και προκαλείτε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Προκαλούµε κιόλας!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Ακούστε µε, γιατί εγώ σας άκουσα σιωπηλός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Νικητιάδη,

απαντά σε όσα είπατε. Σας παρακαλώ, αφήστε τον κύριο
Υπουργό να ολοκληρώσει. Σας άκουσε µε προσοχή. Αφήστε τον.

Ολοκληρώστε, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Και µάλιστα, έρχεστε και αφήνετε για τους προη-
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γούµενους συναδέλφους µου ψήγµατα υποψίας για την προώ-
θηση του διαγωνισµού για το portal και για τα δυόµισι εκατοµ-
µύρια, τη στιγµή κατά την οποία είναι αποτέλεσµα µελέτης και
εγκρίθηκε και από την Ολοµέλεια του Ελεγκτικού Συνεδρίου του
Κράτους, διότι είναι µία προµήθεια άνω του ενός εκατοµµυρίου.

Σας ερωτώ, κύριε συνάδελφε: Ελέγχετε και το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο του Κράτους; Τι είναι αυτά τα οποία είπατε εδώ, τα οποία
παρακαλώ πάρα πολύ να τα πάρει πίσω το κόµµα σας; Τι είναι
αυτά τα οποία είπατε, ότι δηλαδή ξοδεύθηκαν παραπάνω χρή-
µατα από όσα θα έπρεπε; Και ποιος είστε εσείς ο οποίος θα έρ-
θετε να κρίνετε σ’ αυτήν την Αίθουσα τις µελέτες, τους
τεχνοκράτες και το Ελεγκτικό Συνέδριο του Κράτους; Ποιοι είστε
εσείς; Και τι είδους αλαζονεία είναι αυτή που εµφανίζετε στην Αί-
θουσα, κριτές κατά πάντων, άσχετοι µε τα ζητήµατα;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο χρόνος….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,

κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Να κρατηθεί από την οµιλία µου, κύριε συνάδελφε,
αν έχετε άγχος για το πόσο θα µιλήσω.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: «Ποιος είστε εσείς;»!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Και κάνατε και το τελευταίο ατόπηµα. Το έκανε
χθες ο κ. Βενιζέλος, δεν θέλησα να απαντήσω και το επαναλά-
βατε και σήµερα.

Προσπαθήσατε να φέρετε το νυν Υπουργό σε αντιπαράθεση
µε τους προηγούµενους. Ακούστε. Τα δικά σας αδιέξοδα και τη
µηδενιστική πολιτική για την τουριστική ανάπτυξη της χώρας,
µην προσπαθείτε να την περάσετε σε µία κορδέλα εσωκοµµατι-
κής αντιπαράθεσης στη Νέα ∆ηµοκρατία, διότι τρεις Υπουργοί οι
οποίοι προηγήθηκαν, ο κ. Αβραµόπουλος, η κα Πετραλιά και ο κ.
Σπηλιωτόπουλος, µου παρέδωσαν ένα Υπουργείο το οποίο εσείς
το είχατε καταχωνιασµένο κάτω από τα χαρτιά του Υπουργείου
Ανάπτυξης. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Για να µπορέσω εγώ
και να παραδώσω στον επόµενο και ο καθένας να κάνει ένα βήµα
παραπάνω. Αυτή είναι η αλήθεια. Όλα τα άλλα είναι ποµφόλυ-
γες πίσω από τις οποίες προσπαθείτε να κρύψετε την απόλυτη
ανεπάρκειά σας στην τουριστική πολιτική και το απόλυτο µηδέν
στην ανάµνηση των πολιτών για το τι προσέφερε το ΠΑΣΟΚ στον
τουρισµό.

Τα υπόλοιπα στην οµιλία µου.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο κ.

Τσιρώνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Όσον αφορά το «ποιος είστε

εσείς;», απαντήστε εσείς, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Είναι φανερό ότι

αυτό είναι µια υπερβολή λεκτική. Ο καθένας από µας έχει το δι-
καίωµα να ασκεί έλεγχο επί όλων των θεµάτων που αφορούν την
καθηµερινή ζωή. Ο κύριος Υπουργός λέγοντας αυτό, είναι προ-
φανές ότι εννοούσε πως η απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου
είναι σαφής, εν ολοµελεία και αναµφισβήτητη.

Ο κ. Τσιρώνης έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε

Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, ελπίζαµε ότι στη µετεκλογική Ελλάδα,
ότι µετά τις Ευρωεκλογές, η Κυβέρνηση θα ασχολούνταν µε τα
πραγµατικά προβλήµατα της ελληνικής κοινωνίας και των Ελλή-
νων πολιτών. Και µε δεδοµένο πλέον το αποτέλεσµα των Ευρω-
εκλογών, που υπάρχει αναντιστοιχία µεταξύ της κυβερνητικής
πλειοψηφίας και της εκλογικής της δύναµης, περιµέναµε ότι µε
την έναρξη των Θερινών Τµηµάτων θα ασχολούµασταν πραγµα-
τικά µε τα προβλήµατα του ελληνικού λαού. ∆υστυχώς, όµως, η
Κυβέρνηση ασχολείται µε τη νοµή της δεξιάς πολυκατοικίας, µε
την κατανοµή των διαµερισµάτων µεταξύ της Νέας ∆ηµοκρατίας
και του αδελφού και συγγενούς κόµµατος του κ. Καρατζαφέρη.
Και σύρεται σήµερα η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει προσχηµα-
τικά το πρόβληµα της µετανάστευσης.

Και θα πω το εξής. Στις 11 ∆εκεµβρίου, όταν συζητούσαµε το
νοµοσχέδιο για τη δηµοτική αστυνοµία είχα καταθέσει στη Βουλή
ένα δηµοσίευµα του περιοδικού «TIME» µε ηµεροµηνία 1.12.2008
που αφορούσε στα «τρύπια» σύνορα της Ελλάδος του Ανατολι-

κού Αιγαίου από το θαλάσσιο χώρο µέσω της Τουρκίας που µπαί-
νουν οι λαθροµετανάστες. Αφορούσε επίσης τα µεταναστευτικά
ρεύµατα από εκεί προς την Ελλάδα και µέσω της Ελλάδος προς
ολόκληρη την Ευρώπη, που δηµιουργούσαν πρόβληµα και στη
χώρα µας και στην Ευρώπη.

Έχουµε γίνει αρνητικό πρωτοσέλιδο σε όλα τα έγκυρα περιο-
δικά του κόσµου γι’ αυτό το ζήτηµα της λαθροµετανάστευσης.
Ήταν γνώστης ο Υπουργός Εσωτερικών γιατί φιλοξενούσε τότε
αυτό το δηµοσίευµα και δηλώσεις του. Και είχα καταθέσει το δη-
µοσίευµα για να το λάβουν γνώση όλοι οι συνάδελφοι. Ήταν γνω-
στό αυτό το ζήτηµα στην Κυβέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Πείτε µου τώρα, κύριε Υπουργέ, πώς θα κάνετε τουριστική
ανάπτυξη στο Ανατολικό Αιγαίο όταν έχεις τέτοια σοβαρά ζητή-
µατα λαθροµετανάστευσης. Και σήµερα είναι προσχηµατικός ο
τρόπος που αντιµετωπίζεται αυτό το πρόβληµα.

Και για να κλείσω, η δεξιά πολυκατοικία όσο και να ασχολείστε,
είναι υπό κατάρρευση. ∆υστυχώς, όµως, πριν από δυόµιση µήνες
και κάποιες άλλες πολυκατοικίες στην πόλη Λάκουϊλα της Ιτα-
λίας κατέρρευσαν και µαζί και διαµερίσµατα Ελλήνων φοιτητών
και µαζί κατέρρευσαν και τα όνειρά τους και οι ελπίδες τους για
το µέλλον. Και είναι σήµερα εγκλωβισµένοι σ’ αυτό το πανεπι-
στήµιο και δεν µπορούν να µεταγραφούν σε κανένα πανεπιστή-
µιο της Ιταλίας. Καταθέσαµε µια τροπολογία –έχω υπογράψει κι
εγώ- µε γενικό αριθµό 594 και ειδικό 5, γιατί δεν πρέπει αυτά τα
παιδιά να χάσουν τη χρονιά και να προλάβουν να µετεγγραφούν
σε ελληνικά πανεπιστήµια. Πρέπει να δοθεί αυτή η δυνατότητα.

Και θα καταθέσω για τα Πρακτικά, για να ενηµερωθεί ο Υπουρ-
γός Εθνικής Παιδείας, επιστολή της Πρεσβείας της Ελλάδος στη
Ρώµη στις 21 Μαΐου 2009 προς τα Υπουργεία Εξωτερικών και
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, όπου στο τέλος αναφέρει:
«Τέλος αναφέρω ότι σε πρόσφατη σύνοδο των Πρυτάνεων των
Ιταλικών Πανεπιστηµίων ελήφθη απόφαση όπως τυχόν αιτήσεις
για µετεγγραφή που θα υποβάλλονται από φοιτητές του Πανε-
πιστηµίου της Λάκουϊλα εξετάζονται µε ιδιαίτερη αυστηρότητα
και κατ’ αρχάς απορρίπτονται, ώστε να µην αποστερηθεί των φοι-
τητών του το πληγέν πανεπιστήµιο, χωρίς την επιβίωση του
οποίου η πόλη είναι καταδικασµένη σε µαρασµό». Αυτό τι ση-
µαίνει; Ότι δεν τους δίνουν δικαίωµα να πάνε ούτε σε άλλη πόλη
της Ιταλίας, παρά µόνο σε αυτό το πανεπιστήµιο. Εκεί πλέον δεν
µπορούν να γίνουν µαθήµατα. Πέρασε µια τροπολογία στο τε-
λευταίο νοµοσχέδιο για το Σώµα Επιθεωρητών, άρθρο 42, που
αφορούσε µόνο τους συγγενείς των νεκρών. ∆ηλαδή κάποιος για
να µετεγγραφεί πρέπει να έχει νεκρό συγγενή; Οι γονείς των
άλλων φοιτητών θα επιτρέψουν στα παιδιά τους να συνεχίσουν;

Θα πρέπει άµεσα το Υπουργείο Παιδείας να φέρει, αν δεν τους
ικανοποιεί αυτή η διάταξη, µία σχετική ρύθµιση, έτσι ώστε να
λύσει άπαξ δια παντός αυτό το πρόβληµα και να δώσουµε τη
λύση σε αυτά τα εκατό µε εκατόν είκοσι παιδιά οριστικά. Να
δοθεί άµεσα και γρήγορα, για να µην χάσουν τη χρονιά.

Σας το καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Τσιρώνης καταθέτει για τα

Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έχουµε αναφέρει
ξανά και στην Επιτροπή και εδώ ότι στο παρελθόν έχουν γίνει
δύο τέτοιες ρυθµίσεις, η µία έγινε επί κυβερνήσεως Μητσοτάκη
το 1993 και µία επί κυβερνήσεως Σηµίτη το 2001. Και οι δύο δεν
απέδωσαν.

Τι µας λέει σήµερα; Ότι αυτή η ρύθµιση που αφορά πολεοδο-
µικές παραβάσεις των ξενοδοχείων, των τουριστικών καταλυµά-
των και των κολυµβητικών δεξαµενών -όλες αυτές οι
πολεοδοµικές παραβάσεις που υπάρχουν σήµερα- τακτοποιού-
νται αλλά δεν νοµιµοποιούνται, δεν υπογράφει ο Υπουργός ΠΕ-
ΧΩ∆Ε, άρα δεν υπάρχει νοµιµοποίηση. Είναι όπως µε τους
ηµιυπαίθριους. Έρχεται το Υπουργείο Οικονοµικών, θα βάλει ένα
πρόστιµο, αλλά πρόκειται για µία τακτοποίηση, δεν πρόκειται για
πολεοδοµική νοµιµοποίηση και εκεί δεν υπογράφει πάλι το ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε. Και σήµερα ερχόµαστε εδώ να κάνουµε µία τακτοποίηση.
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∆ηλαδή τι κάνουµε; Ένα εισπρακτικό µέτρο είναι και παίρνουµε
κάποια πρόστιµα που τους επιβάλουµε προκειµένου µόνο να
έχουν το ειδικό σήµα για να λειτουργήσουν. Υπάρχει πολεοδο-
µική νοµιµοποίηση αυτών των παραβάσεων; Να µας το πείτε ξε-
κάθαρα. Και αν το πείτε, να µας φέρετε και έγγραφο του
ΥΠΕΧΩ∆Ε, ότι δεν θα εγερθεί τέτοιο πολεοδοµικό ζήτηµα. Να το
ξέρουν οι ξενοδόχοι, να το ξέρουν όσοι έχουν κολυµβητικές δε-
ξαµενές, όσοι έχουν τουριστικά καταλύµατα, ότι µε αυτήν τη ρύθ-
µιση δεν υπάρχει τακτοποίηση. Αυτή είναι η αλήθεια. Είναι µόνο
εισπρακτικού χαρακτήρα αυτή η ρύθµιση.

Κύριε Υπουργέ, έχετε µία εµµονή κι εσείς και οι προκάτοχοί
σας στο ίδιο µοντέλο τουριστικής ανάπτυξης. Αυτό το µοντέλο
τουριστικής ανάπτυξης µέσω της επέκτασης των κορεσµένων
τουριστικά περιοχών είναι πλέον αποτυχηµένο, δεν µπορεί να
αποδώσει. Υπάρχουν και άλλες περιοχές οι οποίες µπορούν να
αναπτυχθούν. Υπάρχουν και άλλες µορφές τουρισµού για τη
χώρα µας, ο ορεινός, ο εναλλακτικός τουρισµός, ο αγροτουρι-
σµός, ο θρησκευτικός τουρισµός, ο αθλητικός τουρισµός, ο συ-
νεδριακός τουρισµός, σε άλλες περιοχές της πατρίδας µας,
όπως στη δική µου περιοχή που είναι ορεινή, που έχει περιθώρια
τουριστικής ανάπτυξης και δεν ενισχύεται.

Μου είχατε πει στην Επιτροπή, κύριε Υπουργέ, ότι θα φέρετε
µία ρύθµιση για τον αγροτουρισµό. ∆εν ξέρω αν είστε έτοιµοι σε
αυτό το νοµοσχέδιο ή σε επόµενο. Θα σας περιµένουµε µε πολύ
αγωνία να ακούσουµε, γιατί αντιµετωπίζουν προβλήµατα, δεν
µπορούν οι ίδιοι οι άνθρωποι να είναι και ρεσεψιονίστ και µάγει-
ροι και σερβιτόροι και χρειάζονται διαφορετικές ειδικότητες σε
τουριστικά καταλύµατα ορεινά, σε ξενώνες που δεν µπορούν να
αντιµετωπίσουν τέτοια προβλήµατα. Είχε έρθει ο προκάτοχός
σας τότε στο Βουργαρέλι της Άρτας, ο κ. Αβραµόπουλος, ο
Υπουργός Τουρισµού και είχε τάξει να γίνει χιονοδροµικό στα
Τζουµέρκα. Και δεν υπάρχει αυτό το πράγµα. Ήλθε και ο Υπουρ-
γός ΠΕΧΩ∆Ε, ο κ. Καλογιάννης, έκανε το Εθνικό Πάρκο Τζου-
µέρκων που δεν επιτρέπει να γίνουν χιονοδροµικά κέντρα, επειδή
είναι στο γειτονικό νοµό, το δικό του, το Μέτσοβο έχει χιονο-
δροµικό κέντρο. Γι αυτό δεν επιτρέπει στη δική µας την περιοχή
να γίνει. Μπορεί να γίνει τουριστική ανάπτυξη µε αυτήν τη λο-
γική, µε ρουσφετολογικού χαρακτήρα πολιτική να κάνουµε σή-
µερα τουριστική ανάπτυξη, να αφήσουµε όλες τις περιοχές να
αναπτυχθούν ισόρροπα, που ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι είναι ζή-
τηµα ζωτικής σηµασίας για τους κατοίκους αυτών των περιοχών
να κρατηθούν στην ύπαιθρο, να µείνουν εκεί στη γενέτειρά τους,
να µην φύγουν και αυτοί, να µείνουν αυτοί οι λίγοι άνθρωποι που
υπάρχουν;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Αναστάσιος Κα-

ραµάριος έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο οµιλών θα µι-

λήσει επί των άρθρων µε δύο µόνο παρατηρήσεις, γιατί δεν θα
πω επί της αρχής αυτά τα οποία είπαµε χθες. Ούτε θέλω να συν-
δέσω την τουριστική κρίση ανά τον κόσµο -διότι είναι γεγονός- µ’
ένα νοµοσχέδιο µε το οποίο πάµε να διορθώσουµε ορισµένα
πράγµατα του τουρισµού µας και τη δυσλειτουργικότητα γενικά
των τουριστικών καταλυµάτων.

Σε ό,τι αφορά το τραγικό γεγονός που έγινε σήµερα µε τη δο-
λοφονία ενός αστυνοµικού, δεν έχω παρά να προσθέσω κι εγώ,
όχι απλώς εικασίες ή οτιδήποτε άλλο, αλλά την καταδίκη µου ευ-
θέως γι’ αυτούς που επιµένουν να τροµοκρατούν ή να βάζουν
βόµβες στα θεµέλια της δηµοκρατίας µας.

Επί των άρθρων, κύριε Υπουργέ, και παρακαλώ να µε προσέ-
ξετε: Άρθρο 1 παράγραφος δ’. Με την τροποποίηση του παρα-
βόλου που κάνατε θα ήταν λεκτικά σωστό –γι’ αυτό και είµαστε
εδώ, για να διορθώνουµε- αντί της διατύπωσης που κάνετε εσείς,
η διατύπωση να γίνει ως εξής: «Άρθρο 1, εδάφιο δ’: Παράβολο
υπέρ του ∆ηµοσίου και υπέρ του Ταµείου Ασφάλισης Ξενοδοχο-
ϋπαλλήλων και τα ΙΤΕΚΟ για µεν τα κύρια τουριστικά καταλύ-
µατα ποσού διακοσίων ευρώ, για δε τα µη κύρια τουριστικά
καταλύµατα ποσού πενήντα ευρώ». ∆εν θα επαναλαµβάνουµε
δηλαδή και στις δύο περιπτώσεις τα ίδια θέµατα.

∆εύτερη παρατήρηση: Στο άρθρο 1 παράγραφος 5 στο τέλος
της τελευταίας φράσεως «τυχόν καταβληθείσες διοικητικές κυ-

ρώσεις» να διορθωθεί σε «τυχόν επιβληθείσες διοικητικές κυρώ-
σεις και για οποιονδήποτε λόγο καταργούνται από της δηµοσι-
εύσεως του νόµου, όπως και», αντί για «ούτως» να γραφεί
«όπως». Αυτά ευτυχώς τα είδε και η Επιστηµονική Επιτροπή.

Στο άρθρο 2 παράγραφος 5 στην τελευταία φράση «όσες κο-
λυµβητικές δεξαµενές δεν έχουν λάβει άδεια λειτουργίας εντός
τετραµήνου από την έναρξη ισχύος του παρόντος, σφραγίζονται
κ.λπ.», επειδή όλη η λειτουργική τακτοποίηση στο άρθρο 1
αφορά τις οποιεσδήποτε παραβάσεις και δίνουµε παράταση
µέχρι το τέλος του έτους, είναι καλό και σ’ αυτές τις περιπτώ-
σεις να έχει την ίδια ηµεροµηνία λειτουργικότητας και θα πούµε
ότι όσες κολυµβητικές δεξαµενές δεν έχουν λάβει άδεια µέχρι
τις 31-12-2009 σφραγίζονται άµεσα κ.λπ., γιατί δεν έχει κανένα
νόηµα να πούµε και τα άλλα. Είναι λειτουργικές καταστάσεις του
ξενοδοχείου, που υποτίθεται ότι από σήµερα λειτουργούν.

Το άρθρο 7 στο τέλος αναφέρεται στη διάρκεια ισχύος του πι-
στοποιητικού πυροπροστασίας. Επειδή αυτή η παράγραφος δεν
πρέπει να αποτελέσει αυτούσιο άρθρο, αλλά πρέπει να έχει
σχέση µε το άρθρο 1, το οποίο αφορά τα πιστοποιητικά, θα κα-
ταργηθεί το άρθρο 7 και θα µπει στο άρθρο 1 στο τέλος. Μετά
την παράγραφο 6 θα δηµιουργηθεί παράγραφος 7, η οποία θα
λέει ότι η διάρκεια ισχύος του πιστοποιητικού πυροπροστασίας
των τουριστικών καταλυµάτων ορίζεται στα οκτώ έτη, εφόσον
δεν επέλθει αλλαγή της υφιστάµενης κτηριακής εγκατάστασης.
Εδώ ελέχθησαν πολλά πράγµατα, γιατί να είναι πέντε χρόνια ή
οκτώ. Όταν από την αρχή η Πυροσβεστική Υπηρεσία ελέγξει την
όλη κτηριακή εγκατάσταση και πει ότι εδώ χρειάζεται αυτή η πυ-
ρασφάλεια, αυτό θα ισχύει για όλη τη λειτουργία του για ένα,
δύο, τρία ή πέντε χρόνια. Βάζουµε όµως οκτώ διότι πράγµατι
πρέπει να αυξηθεί, αλλά µε την προϋπόθεση ότι αύριο δεν θα αλ-
λάξει η κτηριακή εγκατάσταση. Αν αλλάξει, όπως έχει δικαίωµα
η Πυροσβεστική να µην εγκρίνει τα σχέδια τα οποία επιβάλλο-
νται, να έχουµε και το δικαίωµα, αν τροποποιήσει εσωτερικά ή
αν κάνει επέκταση του ξενοδοχείου, να µην κρύβεται πίσω από
την πυρασφάλεια εκείνη και να λέει «εγώ πήρα άδεια» κ.λπ..

Αυτές είναι οι παρατηρήσεις που είχα να κάνω ως προς το νο-
µοσχέδιο, το οποίο για µία ακόµα φορά επαναλαµβάνω ότι λει-
τουργικά είναι εντάξει, υπό την έννοια ότι προσπαθεί να λύσει
πολλά προβλήµατα της τουριστικής µας υποδοµής. ∆εν θέλω να
προσθέσω τίποτε άλλο, αλλά σ’ ό,τι αφορά τα όσα ελέχθησαν
από πολλούς συναδέλφους –που είχαν απόλυτο δίκιο- δεν ήλ-
θαµε σήµερα να κρίνουµε πόσοι τουρίστες ήλθαν ή πόσοι θα έλ-
θουν. Είπαµε χθες ότι τα ∆ωδεκάνησα είναι η µοναδική περιοχή
της χώρας όπου έχουµε αύξηση. ∆εν θα κρίνουµε πόσα λεφτά
δαπανούν οι τουρίστες. Υπάρχει κρίση, το δεχόµαστε. ∆εν θα
πούµε τώρα σε τι φταίνε οι τραπεζίτες που έριξαν έξω τις τρά-
πεζες και έγινε αυτή η παγκόσµια κρίση. Ερχόµαστε σήµερα,
κύριε Πρόεδρε, και λέµε ότι έχουµε κρίση. ∆εν είναι δυνατό να
έλθουν στην Ελλάδα περισσότεροι τουρίστες απ’ όσους µπο-
ρούν να έλθουν.

Αυτό είναι ένα αποτέλεσµα µιας τεχνητής κρίσης. Είναι κρίση
που επήλθε όχι από πόλεµο. Είναι τεχνητή κρίση όσων έχουν την
ευθύνη. Από εκεί και πέρα, εµείς έχουµε την υποχρέωση απο-
συνδέοντας την οποιαδήποτε κατάσταση –παγκόσµια ή εσωτε-
ρικά- να δούµε αυτό το νοµοσχέδιο αν προσθέτει στην
τουριστική µας υποδοµή. Αυτή είναι η αλήθεια και αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Ανέπτυξαν τα επιµέρους άρθρα και οι δύο εισηγητές και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ και οι άλλοι ειδικοί αγορητές
των άλλων κοµµάτων. Είναι σωστές οι παρατηρήσεις τους, αλλά
από την άλλη πλευρά θα ήθελα να πω ότι όσα διαλαµβάνονται
στα επιµέρους άρθρα είναι σωστά και πρέπει να υπερψηφιστούν.
Μην συνδέετε –και καλώς κάνατε για ορισµένα άρθρα µε τα
οποία συµφωνείτε- αν η τουριστική πολιτική γενικά είναι η αρµό-
ζουσα. Εκείνο που έχει σηµασία είναι να δούµε µε ψυχρότητα,
µε αντικειµενικότητα, γι’ αυτό και µιλάµε επί των άρθρων, τί µπο-
ρούµε να διορθώσουµε αυτήν τη στιγµή.

Αυτές τις παρατηρήσεις και µόνο ήθελα να κάνω.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο

Υπουργός Τουριστικής Ανάπτυξης, κ. Μαρκόπουλος.

184 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θεωρώ ότι στον τοµέα του τουρισµού οφείλουµε να ενώσουµε
δυνάµεις. Οφείλουµε βεβαίως να συµµετέχουµε στον διάλογο µε
τις απόψεις µας αλλά θεωρώ ότι όλοι σ’ αυτή την Αίθουσα και
έξω από την Αίθουσα έχουµε την ίδια αγωνία, την ίδια προσµονή
και έχουµε και την ίδια υποχρέωση. Όλους αυτούς οι οποίοι
εµπλέκονται στην ιστορία του τουρισµού στην Ελλάδα -και εννοώ
εργαζόµενους και εργοδότες, αλλά και τις επιχειρήσεις που δεν
είναι αµιγώς τουριστικές, αλλά εν πολλοίς ζουν από το χρήµα
των τουριστών, του εσωτερικού και του εξωτερικού τουρισµού-
έχουµε υποχρέωση να τους εµψυχώσουµε, να τους στηρίξουµε,
να τους ακούσουµε και κυρίως να τους αυξήσουµε την αυτοπε-
ποίθηση, αλλά και την αίσθηση της τουριστικής συνείδησης στη
χώρα.

Ο διάλογος, ο οποίος λαµβάνει χώρα σ’ αυτήν την Αίθουσα
είναι ένας δηµόσιος διάλογος, τον παρακολουθούν όλοι οι πολί-
τες και ασφαλώς επηρεάζονται απ’ αυτά που γίνονται εδώ. Μη
νοµίζουµε ότι ο διάλογος είναι µόνο για τις µεταξύ µας σχέσεις.
Έχει πολύ µεγάλη σηµασία γι’ αυτό τον κόσµο, που περνά µια
αγωνία εν µέσω µιας χρονιάς παγκόσµιας και ευρωπαϊκής κρί-
σης να δει πως διαχειρίζονται αυτή την περιπέτεια οι πολιτικές
δυνάµεις του τόπου.

Πρέπει, δηλαδή, να συµφωνήσουµε ότι υπάρχει ευρωπαϊκή και
παγκόσµια κρίση. Πρέπει να συνειδητοποιήσουµε ότι η παγκό-
σµια τουριστική κίνηση είναι εξαιρετικά µειωµένη. Πρέπει να
εναρµονιστούµε σ’ αυτό και θα πρέπει να γνωρίζουµε ότι το µε-
ρίδιό µας σε αυτήν τη χρονιά θα είναι εξαιρετικά µεγάλη επιτυ-
χία, αν συντηρηθεί περίπου εκεί που ήταν πέρσι. Αυτή είναι η
αγωνία µας. Αν κάποιος δηλαδή, πιστεύει ότι ήρθε η ώρα για άλ-
µατα αυτήν τη χρονιά ζει σε άλλον πλανήτη. Αν κάποιος πιστεύει
ότι η παγκόσµια οικονοµική κρίση θα προκαλέσει κατάρρευση
στον εσωτερικό τουρισµό της χώρας, επίσης ζει σε άλλον πλα-
νήτη. ∆εν υπάρχει µόνο άσπρο ή µόνο µαύρο. Υπάρχουν ασφα-
λώς οι ενδιάµεσες αποχρώσεις, οι οποίες θέλουν πολιτική,
θέλουν δράση, δηλαδή, και θέλουν στρατηγική.

Το ζητούµενο αυτής της χρονιάς για το Υπουργείο Τουριστικής
Ανάπτυξης δεν είναι η ανάπτυξη ενός στρατηγικού σχεδιασµού
µεγαλεπήβολου για τον τουρισµό της χώρας. Ασφαλώς και είναι
ζητούµενο. Γι’ αυτό και κάναµε ειδική γραµµατεία και διαχειρι-
στική αρχή, για να διαχειριστούµε το ΕΣΠΑ, το οποίο είναι τερά-
στιο χρηµατοδοτικό πρωτόκολλο για τις υποδοµές και τις
ενισχύσεις στον τουρισµό. ∆εν είναι αντικείµενο της σηµερινής
µας συζήτησης, ασφαλώς. Έχουµε πει πάρα πολλά πράγµατα
για το τι σχεδιάζουµε να κάνουµε προς αυτήν την κατεύθυνση.

Αυτή η χρονιά θέλει ιδιαίτερη διαχείριση και αντιµετώπιση.
Θέλει περισσή ψυχραιµία από όλους, από εµάς, τους εργοδότες
και τους εργαζόµενους στον τουρισµό και θέλει αναµφίβολα συ-
νεργασία. Η συνεργασία, η συναίνεση και η συνεννόηση είναι σαν
το τανγκό. Θέλει δυο αναγκαστικά. Κανείς δεν µπορεί να το χο-
ρέψει µόνος του.

Μπαίνω στην ουσία του ζητήµατος. Θα πω δύο κουβέντες για
τα άρθρα. ∆εν κάνει τίποτα άλλο η Κυβέρνηση, παρά µόνο µία ει-
λικρινή και διαφανέστατη προσπάθεια να διευθετήσει ζητήµατα,
για τα οποία εν πολλοίς όλοι είµαστε υπεύθυνοι σε αυτό τον
τόπο. Το γεγονός, δηλαδή, ότι φτάσαµε εδώ, µας υποχρεώνει να
µην εθελοτυφλούµε. Μας υποχρεώνει να προσπαθήσουµε να δώ-
σουµε λύσεις, για να προστατεύσουµε αυτό το οποίο έχουµε και
κυρίως να προστατεύσουµε τις υπηρεσίες µας.

Γίνεται πολύς λόγος για το πιστοποιητικό πυροπροστασίας.
Εγώ θέλω ειλικρινά να σας περιγράψω σε ποια κατάσταση βρι-
σκόµαστε σήµερα.

Τα πιστοποιητικά πυροπροστασίας που έχουν τα ξενοδοχεία,
όσα έχουν πολεοδοµικές παραβάσεις, είναι ψεύτικα. Είναι ψεύ-
τικα, διότι αναφέρονται µόνο στο επίσηµο κοµµάτι αυτό που είναι
δηλωµένο. Το υπόλοιπο δεν έχει πυροπροστασία για την Πυρο-
σβεστική. Και αναρωτιέµαι µε ποιον τρόπο µπορούµε να προ-
στατεύσουµε αυτό το οποίο πρόκειται να γίνει. ∆εν κάνουµε
τίποτα άλλο αυτή την ώρα παρά µόνο την υπάρχουσα κατάσταση
προσπαθούµε να τη διαχειριστούµε και, βεβαίως, να τραβήξουµε
µία κόκκινη γραµµή.

Γίνεται κουβέντα για τα πέντε και τα οκτώ χρόνια. Θα σας εξη-
γήσω πολύ απλά ότι το σχέδιο πυροπροστασίας αφορά τη στρα-
τηγική της πυροπροστασίας, το σχεδιασµό και τη µελέτη. ∆εν
αφορά τις πυροσβεστικές σχολές, αν έχουν ενεργό ή ανενεργό
αφρό, δοθέντος ότι αυτό είναι δύο χρόνια. Ούτε τα πέντε χρόνια
µας φτάνουν. Η µελέτη είναι αυτή που έχει πολύ µεγάλη σηµα-
σία.

Και ασφαλώς γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι η πυροπροστασία
δεν είναι ένα ζήτηµα το οποίο υπαγορεύεται δια νόµου και δια
ροπάλου. Είναι υποχρέωση ουσιαστική γι’ αυτούς που πραγµα-
τικά έχουν τουριστική συνείδηση εκ των τουριστικών επιχειρη-
µατιών. Βεβαίως, εγώ θεωρώ ότι έχουν οι περισσότεροι, για να
µην σας πω στο σύνολο, διότι αντιλαµβάνονται πολύ καλά ότι
ζουν από αυτό.

Προσπαθούµε, λοιπόν, να ξεµπλοκάρουµε τη γραφειοκρατία
και να οδηγήσουµε την κατάσταση σιγά-σιγά σε µία κατεύθυνση,
στην οποία έπρεπε να έχουµε φτάσει πριν από χρόνια. Πριν από
χρόνια έπρεπε να είχαµε κατακτήσει στην Ελλάδα, µε τη µείωση
της γραφειοκρατίας, ότι οι τουριστικές επιχειρήσεις πρέπει να
έχουν ένα σήµα. Σήµερα έχουµε άλλο σήµα για το ξενοδοχείο,
άλλο σήµα για την πισίνα, άλλο σήµα για τα εστιατόρια. Περνάει
η Νοµαρχία, η ∆ιεύθυνση Υγιεινής, περνάει η πολεοδοµία, περ-
νάει το ΙΚΑ, περνάει το Υπουργείο Απασχόλησης, περνάει ο ΕΟΤ.
∆εν οδηγεί πουθενά αυτή η ιστορία.

Αυτά, όµως, για να τα καλύψουµε, για να τα συγκεντρώσουµε
σε µία υπογραφή ή σε ένα µεικτό συνεργείο -να τελειώνουµε-
που να κάνει τη δουλειά του, όχι να κάνει κάτι λιγότερο από αυτό
που γίνεται σήµερα, πρέπει σιγά-σιγά τα κενά, τα οποία έχουµε
-πολεοδοµικές παραβάσεις, ρυθµίσεις πισινών, καταστήµατα
υγειονοµικού ενδιαφέροντος- να τα φτάσουµε στην πραγµατική
τους εικόνα για να πάµε στη διαδικασία τους ενός σήµατος. Αυτό
προϋποθέτει κάποια σκαλοπάτια.

Ένα από τα σκαλοπάτια γίνεται τώρα, µε αυτό τον τρόπο.
Σέβοµαι απόλυτα τις ανησυχίες. ∆εν ζω αλλού. Εδώ ζούµε κι

εµείς. Όλοι µαζί έχουµε τις ίδιες ανησυχίες και την ίδια, θεωρώ,
κοινή αφετηρία καλόπιστης σκέψης για την πορεία του Τουρι-
σµού. Εδώ, όµως, πρέπει να υπάρχει µία µεθοδολογία.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, αναπτύσσει ειλικρινώς τη µεθοδολογία,
την οποία έχει. Παρακαλώ πολύ να ακούσω και µία άλλη. ∆εν
µπορούµε, όµως, να αρνούµαστε αυτό το οποίο γινόταν όλα
αυτά τα χρόνια, δηλαδή οι παρατάσεις χωρίς καµία ασφάλεια και
µέτρο προστασίας, το οποίο δίνεται και φέτος µέχρι 31-12-2009,
αλλά µε συγκεκριµένες προδιαγραφές.

Τέθηκε ερωτηµατικό για τον τρόπο επιτήρησης αυτής της κα-
τάστασης. ∆εν µπορέσαµε όλα αυτά τα χρόνια να το επιτηρή-
σουµε. Από το 1993 γίνεται συνέχεια η ίδια δουλειά και συνέχεια
οι ίδιες παραβάσεις, γιατί προφανώς ο ανθρώπινος παράγων ως
κοµµάτι του τρόπου επιτήρησης της χώρας απέτυχε. Τον τρόπο
τον ξέρετε. Τον είπατε κι εσείς µε σκληρότερα λόγια απ’ ό,τι τον
ανέφερα εγώ.

Άρα, πρέπει να βγάλουµε τον ανθρώπινο παράγοντα και να
βρούµε µία λύση, που είναι ασφαλώς πιο φτηνή και αφού τελει-
ώνει η λειτουργική τακτοποίηση των εσωτερικών χώρων, που δεν
µπορεί να επιτηρηθεί µε άλλο τρόπο, να παρατηρούµε µε αερο-
φωτογράφηση –αυτό το οποίο κάνουµε για τα δάση, για τα δα-
σολόγια ανά έτη- και τις ξενοδοχειακές µονάδες της χώρας µε τη
δική τους συµφωνία. ∆εν υπάρχει καλύτερος τρόπος. Παρακαλώ
πολύ αν υπάρχει κάποιος καλύτερος, να µου τον πείτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό παρακαλώ.
Μη µου πει, όµως, κανείς ότι πάλι θα βάλουµε επιτροπές να

επιτηρούν και να γίνουν ξανά τα ίδια πράγµατα. ∆ιότι τα ίδια θα
γίνουν.

Άρα, λοιπόν, εδώ γίνεται µία ειλικρινής προσπάθεια. Παρα-
καλώ πολύ να ακούσω την αντίρρηση. Να ακούσω, όµως, πρό-
ταση. Όχι «δεν». Πρόταση.

Κολυµβητικές δεξαµενές. Οι µισές «είναι στον αέρα», δεν
υπάρχουν ούτε στα σχέδια ούτε στην αδειοδότηση. ∆εν τις γνω-
ρίζουµε καν. Και αφού δεν τις γνωρίζουµε, δεν έχουν ούτε υπεύ-
θυνο ασφάλειας ούτε υπεύθυνο λειτουργίας. Προσπαθούµε για
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τις µικρές µονάδες τα δύο πρόσωπα να τα βάλουµε σε ένα. Οι
προδιαγραφές είναι σε άλλο νοµοσχέδιο. Ο τίτλος «υπεύθυνος
ασφαλείας» είναι συγκεκριµένος. Περιγράφεται σε άλλο νοµο-
σχέδιο. ∆εν θα κάνουµε αυτό το οποίο γίνεται πάντοτε, να λέµε
συνέχεια τα ίδια πράγµατα σε διαφορετικά νοµοσχέδια.

∆εύτερον, έρχεται ένα νοµοσχέδιο το οποίο δεν περιλαµβάνει
ούτε µία –εάν υπάρχει µία µόνο- παράγραφο, που να προϋποθέ-
τει υπουργική απόφαση, διευκρινιστική. Προσπαθήσαµε να τα
καταγράψουµε όλα. ∆εν έγινε αντιληπτό. Οφείλω να σας το πω.
∆εν επιθυµώ ως Υπουργός να παραδώσω και στους επόµενους
συναδέλφους µου ένα νοµοσχέδιο στο οποίο θα έχουν ευθύνη να
παίρνουν αποφάσεις για ζητήµατα, τα οποία δεν λύνονταν σ’ ένα
νοµοσχέδιο. Είναι µια µικρή καινοτοµία στο τεράστιο ζήτηµα του
τουρισµού. Προσπαθούµε να τα διαλευκάνουµε όλα εδώ µε ό,τι
διαφωνίες µπορεί να υπάρχουν.

Άκουσα όλες τις παρατηρήσεις των συναδέλφων για το ζήτηµα
των ξεναγών. Έγιναν οι αλλαγές σε απόλυτη συµφωνία µε την
Οµοσπονδία τους. Χαίροµαι για το γεγονός ότι λίγο ή πολύ κα-
λύφθηκε από όλες τις πτέρυγες.

Ρυθµίστηκαν θέµατα του ΟΤΕΚ. Υπεγράφη και ο Οργανισµός
του ΟΤΕΚ. Υπάρχει και µία τροπολογία µε την οποία η µεγαλύ-
τερη Σχολή της Αναβύσσου επιστρέφει στον ΟΤΕΚ από την ΕΤΑ,
για να µπορούν να γίνουν όλα αυτά που δεν έγιναν όλα αυτά τα
χρόνια, από το 1993, όταν έλειπε συγκεκριµένη υπουργική από-
φαση η οποία θα ρύθµιζε ζητήµατα συνεργασίας και χρηµατο-
δότησης από την ΕΤΑ προς τον ΟΤΕΚ.

Τα θέµατα του Ξενοδοχειακού Επιµελητηρίου είναι σε απόλυτη
συµφωνία µε την οµόφωνη απόφαση των µελών του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου. Μάλιστα, βάζουµε υποχρεωτικά ανά τέσσερα χρό-
νια εκλογές για να εναρµονίσουµε και τις εκλογές του Ξενοδο-
χειακού Επιµελητηρίου µε τις εκλογές των άλλων Επιµελητηρίων
της χώρας, προσπαθώντας να καταγράφουµε σε ένα κοινό χρο-
νικό διάστηµα τις τάσεις των παραγόντων της αγοράς. Ό,τι γί-
νεται δηλαδή, γίνεται σε µια ειλικρινή προσπάθεια να βρούµε ένα
βηµατισµό.

Θέλω, µε την ευκαιρία αυτή, να δεσµευτώ στην Εθνική Αντι-
προσωπεία ότι το µεγάλο ζήτηµα της κωδικοποίησης της τουρι-
στικής νοµοθεσίας που έχει πολύ να κάνει και µε τη δράση και τη
λειτουργία των τουριστικών επιχειρήσεων, αλλά και των επερχό-
µενων ενδεχοµένως τουριστικών επενδύσεων στη χώρα, έχει ξε-
κινήσει να κωδικοποιείται και αισιοδοξούµε ότι µέχρι το τέλος
του χρόνου -ούτε µια µέρα παραπάνω- η κωδικοποιηµένη αυτή
τουριστική νοµοθεσία της χώρας θα κατατεθεί στο Ελληνικό Κοι-
νοβούλιο. Είναι µια προσπάθεια να αποκτήσουµε ένα χαλί, ένα
νοµοθετικό καταστατικό χάρτη, πάνω στον οποίο οφείλουµε να
περπατήσουµε.

Αντιλαµβάνεστε ότι τίποτε σε αυτήν την κατεύθυνση δεν είναι
εύκολο. Το κάνουµε για να κατακτήσουµε τη µία υπογραφή στην
αδειοδότηση του σήµατος, τη µία υπογραφή στην αδειοδότηση
των νέων τουριστικών επενδύσεων, αλλά και για να ρυθµίσουµε
µέσα από αυτό ζητήµατα τα οποία έχουν προκύψει από την πρα-
κτική των τουριστικών επενδύσεων στη χώρα, µαζί µ’ αυτό όλο το
νοµοθετικό πλαίσιο των εναλλακτικών µορφών τουρισµού, ορι-
σµένες βελτιώσεις για τις ιαµατικές,γιατί πράγµατι εκεί υπάρ-
χουν µερικά ζητήµατα, που θέλουν µία µικρή βελτίωση όπως η
αγορά µάς δείχνει, αλλά και το νοµοθετικό πλαίσιο για όλους
τους άλλους, τον αθλητικό τουρισµό, τα extreme sports, τον ια-
τρικό τουρισµό, τον αγροτοτουρισµό που είναι κορυφαίος και
θέλει εναρµόνιση µε τα νέα πρότυπα που θα βγουν µέσω ΕΣΠΑ.

Αυτά είναι πλαίσια νοµοθετικά, τα οποία ήδη τρέχουν σήµερα
και προετοιµάζονται από το Υπουργείο Τουριστικής Ανάπτυξης.
Θα κατατεθούν, θα συζητηθούν. Είχα δεσµευτεί για νοµοθετικές
πρωτοβουλίες στην Επιτροπή, όπως είχα δεσµευτεί ότι κατά
τακτά χρονικά διαστήµατα θα ζητώ ως υπεύθυνος Υπουργός να
ενηµερώνω την αρµόδια Επιτροπή της Βουλής, για να υπάρχει
µία συναίνεση, µια οµογενοποίηση, εάν είναι δυνατόν, της σκέ-
ψης, για κάτι το οποίο οφείλουµε στον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Ευάγγελος Βενιζέ-

λος.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω,

πριν από οτιδήποτε άλλο, να εκφράσω και από το Βήµα αυτό τη
βαθιά θλίψη και την οργή όχι µόνο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, αλλά προφανώς όλης της Βουλής και όλης της ελληνικής
κοινωνίας για τη σηµερινή στυγερή και άνανδρη δολοφονία του
αστυνοµικού. Και να πω για µία ακόµη φορά ότι το τεράστιο και
οξύτατο πρόβληµα της ασφάλειας, υπό όλες τις εκδοχές του
όρου «ασφάλεια», δεν αντιµετωπίζεται µε αυταρχισµό, σκληρό-
τητα και πανικό, αλλά µόνο µε ψυχραιµία, επαγγελµατισµό και
ανοικτή σκέψη, που χωρίς προκαταλήψεις και στερεότυπα, χρη-
σιµοποιώντας νέες µεθόδους, µε σεβασµό στα ανθρώπινα δικαι-
ώµατα και τη συνταγµατική τάξη της χώρας, δίνει απάντηση στην
αγωνία κάθε πολίτη και κατοίκου της χώρας αυτής για την ασφά-
λειά του, µε την πρωταρχική έννοια του όρου, δηλαδή µε την έν-
νοια της απόλυτης προστασίας της ζωής, της περιουσίας και
φυσικά της σωµατικής του ακεραιότητας.

Κύριε Υπουργέ, όλοι συνοµολογούν στην Αίθουσα αυτή το αυ-
τονόητο, ότι ο τουρισµός είναι ένας πολύ µεγάλος πυλώνας της
εθνικής οικονοµίας, µε τεράστια συνεισφορά στο Ακαθάριστο
Εγχώριο Προϊόν και στην απασχόληση. Όµως, και η τουριστική
πολιτική εκ των πραγµάτων υποτάσσεται στο γενικό πλαίσιο της
οικονοµικής πολιτικής της χώρας και της οικονοµικής κατάστα-
σης της χώρας. Σήµερα ο Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών ενηµερώνει τη Βουλή για την πορεία δήθεν εκτέλεσης του
προϋπολογισµού και ως εκ τούτου για την πορεία εφαρµογής
του περιβόητου Προγράµµατος Σταθερότητας και Ανάπτυξης,
µε το οποίο διορθώθηκε και ξαναδιορθώθηκε ένας προϋπολογι-
σµός που εκ γενετής ήταν εικονικός και ανεφάρµοστος.

Όλοι οι Έλληνες πολίτες γνωρίζουν ότι η χώρα δεν διαθέτει
κανέναν απολύτως προϋπολογισµό. Έχει διαρραγεί πλήρως το
µακροοικονοµικό και το δηµοσιονοµικό πλαίσιο µέσα στο οποίο
κινούµαστε. Έχει καταρρεύσει ο φοροεισπρακτικός µηχανισµός
του κράτους, έχει καταρρακωθεί η έννοια της φορολογικής νο-
µιµότητας και έχει δώσει τη θέση της σε µία απόλυτη φορολογική
ανοµία. Πρωταγωνιστής και βασικός υπαίτιος της οποίας είναι
το ίδιο το κράτος, µε τις αντιφάσεις, τις παλινωδίες και τις ασυ-
νέπειές του. Και όταν το κράτος είναι αυτό που τροφοδοτεί τη
φορολογική ανοµία, τότε φυσικά κανείς δεν θα σπεύσει από
µόνος του να συµµορφωθεί στις φορολογικές του υποχρεώσεις.

Η σκληρή σύγκρουση µεταξύ τυπικής και άτυπης οικονοµίας,
παραοικονοµίας και επίσηµης οικονοµίας είναι λογικό να οξύνε-
ται κάτω από συνθήκες κρίσης, γιατί ο καθένας θέλει να προ-
στατεύσει το πραγµατικό οικογενειακό του εισόδηµα. Η
Κυβέρνηση αναγκάζεται να προετοιµάζει διάφορα σενάρια αύ-
ξησης της άµεσης φορολογίας και κυρίως να απεργάζεται –και
χρησιµοποιώ συνειδητά τον όρο- µέτρα επιβάρυνσης της έµµε-
σης φορολογίας και κάποιων δήθεν τελών, µε αποτέλεσµα, φυ-
σικά, κανείς πολίτης στη χώρα αυτή να µην πιστεύει ότι υπάρχει
ένα σταθερό πλαίσιο αναφοράς µέσα στο οποίο µπορεί να κινη-
θεί.

Ε, όταν υπάρχει αυτό το γενικό περίγραµµα της οικονοµικής
πολιτικής και της οικονοµικής κατάστασης, όταν υπάρχει τέτοια
αδυναµία στην κατανόηση και στη διαχείριση της καµπύλης της
κρίσης, όπως αυτή εισάγεται στη χώρα µας, είναι λογικό και
εσείς να µη µπορείτε να διαµορφώσετε µια σταθερή γραµµή
πλεύσης, πέρα από το αυτονόητο ότι θέλουµε να µην πέσουν οι
αφίξεις των τουριστών, θέλουµε να µη µειωθεί η κατά κεφαλήν
κατανάλωση, να µη µειωθούν τα έσοδα από τον τουρισµό. Προ-
φανώς. Και το θέλουµε και το στηρίζουµε και το ευχόµαστε. Πρέ-
πει όµως πάντα να είµαστε επιφυλακτικοί και χαίροµαι, γιατί
σήµερα κατεβάσατε τους τόνους της αυταρέσκειας και εµφανι-
στήκατε πιο µετριοπαθής. Μη σπεύδετε να προκαταλάβετε ούτε
τη Στατιστική Υπηρεσία, ούτε την Τράπεζα της Ελλάδος. Ας
βοηθά το κράτος µε τις πολιτικές και τις υποδοµές του και την
τουριστική αγορά, προκειµένου να σταθεί, να αντέξει.

Και έχουµε τη δυνατότητα να αντέξουµε και θα αντέξουµε,
θέλω να πιστεύω, σε πολύ µεγάλο βαθµό µέσα σε µια δύσκολη
µεσογειακή τουριστική αγορά, γιατί έχουµε τεράστιο ιστορικό
και πολιτιστικό βάθος και άρα πλεονέκτηµα. Γιατί διαχειριζόµα-
στε µια τουριστική επωνυµία πάρα πολύ ισχυρή και γιατί τελικά
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κυρίως οι Ευρωπαίοι επισκέπτες της χώρας µας στηρίζουν τον
ελληνικό τουρισµό, όχι επειδή εµείς κάνουµε κάποιες ενέργειες,
αλλά επειδή αυτοί νιώθουν την ανάγκη να κάνουν µια επιλογή
που τους αρέσει, µια επιλογή που τους συµφέρει, µια επιλογή η
οποία διατηρεί ακόµη πολύ υψηλούς βαθµούς ανταγωνιστικότη-
τας.

Αλλά αλίµονο εάν µέσα στην κρίση δεν δούµε καθαρά και όσο
γίνεται µε µεγαλύτερη ειλικρίνεια τα διαρθρωτικά προβλήµατα
του ελληνικού τουρισµού, ένα από τα οποία προσπαθεί ακροθι-
γώς να αντιµετωπίσει το νοµοσχέδιό σας, αυτό της λειτουργικής
τακτοποίησης. ∆εν απαντήσατε όµως στη χθεσινή µου παρατή-
ρηση. Πώς είναι δυνατόν να θεωρείτε ότι το νοµοσχέδιο αυτό συ-
νιστά παρέµβαση στην αντιµετώπιση της κρίσης στον ελληνικό
τουρισµό, όταν εισάγεται για συζήτηση στα µέσα Ιουνίου, όταν
ήδη έχει αρχίσει και εξελίσσεται η τουριστική περίοδος και η ολο-
κληρωµένη εφαρµογή του θα έχει ήδη συναντήσει το τέλος της
περιόδου αυτής, άρα δεν πρόκειται να συνεισφέρει τίποτα στην
τρέχουσα κρίσιµη τουριστική περίοδο; Γιατί δεν ήρθαν αυτές οι
ρυθµίσεις ολοκληρωµένες, όπως προτείνει το ΠΑΣΟΚ, µέσω του
εισηγητού µας, ο οποίος ήταν εξαιρετικά εύστοχος και τεκµη-
ριωµένος στις παρατηρήσεις του; Γιατί δεν ήρθε το νοµοσχέδιο
αυτό πριν από αρκετούς µήνες; Και γιατί δεν συζητήθηκε µε
άνεση ώστε να µπορέσετε πράγµατι να παρουσιάσετε στη Βουλή
µια ρύθµιση που τραβάει γραµµή οριστικά στις εκκρεµότητες και
ετοιµάζει την επόµενη φάση της ολοκληρωµένης αντιµετώπισης
του προβλήµατος;

Σας είπα χθες ότι ολοκληρωµένη αντιµετώπιση σηµαίνει ένα
εθνικό χωροταξικό σχέδιο, το οποίο είναι σύµφωνο µε το Σύ-
νταγµα και αποδεκτό από τα ελληνικά δικαστήρια. Ένα ειδικό χω-
ροταξικό σχέδιο για τον τουρισµό, που δεν είναι ευχολόγιο και
που δεν πάσχει από κραυγαλέες αντισυνταγµατικότητες. Ένα ει-
δικό χωροταξικό για τον τουρισµό που µπορεί πράγµατι να βοη-
θήσει την τουριστική αγορά, αλλά και το ελληνικό δηµόσιο ώστε
να απεµπλακούµε από τα προβλήµατα που υπάρχουν στην προ-
ώθηση δηµόσιων και ιδιωτικών υποδοµών στον τουρισµό. Μια
ολοκληρωµένη λύση στο θέµα της κτηριακής υποδοµής και των
απαξιωµένων κτηρίων µπορεί να δοθεί µόνο εάν οι πάγιες ρυθ-
µίσεις της σχετικής πολεοδοµικής και οικοδοµικής νοµοθεσίας,
σε σχέση µε τα ξενοδοχεία και εν γένει τα τουριστικά καταλύ-
µατα µας επιτρέπει να νοµιµοποιήσουµε κατασκευές οι οποίες
είναι αυθαίρετες επί πάρα πολλά χρόνια.

Εάν δεν βελτιωθεί, δεν εκσυγχρονιστεί η πάγια νοµοθεσία δεν
θα µπορέσουν ποτέ να βρούµε µια λύση η οποία να είναι αξιόπι-
στη, εφαρµόσιµη και αποδεκτή από το Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, το οποίο έχει την τελική λέξη –έτσι λειτουργεί το σύστηµά
µας- γύρω από αυτά τα θέµατα.

Όλα όσα λέµε τώρα θα έπρεπε να µας έχετε δώσει την ευκαι-
ρία να τα πούµε νωρίτερα και είναι κρίµα που πεισµατικά αρνεί-
στε να τα εντάξετε στο συλλογισµό σας και στην πολιτική σας.
Και είναι κρίµα επίσης που απουσιάζει από αυτήν τη συζήτηση ο
Υπουργός Περιβάλλοντος, διότι εάν ήταν παρόν θα µπορούσε
να αντιληφθεί ποιες ελλείψεις έχει η δική του πολιτική στα θέ-
µατα περιβάλλοντος, χωροταξίας και πολεοδοµίας και θα µπο-
ρούσε να διορθώσει τις προφανείς και κραυγαλέες ελλείψεις που
έχουν τα χωροταξικά σχέδια, αλλά και τα κενά της σχετικής πο-
λεοδοµικής και οικοδοµικής νοµοθεσίας. Γιατί πρέπει να συζη-
τήσουµε σοβαρά για τους όρους δόµησης, πρέπει να
συζητήσουµε σοβαρά για τα κτηριολογικά προγράµµατα των ελ-
ληνικών ξενοδοχείων, πρέπει να συζητήσουµε σοβαρά για τις
σχέσεις τους µε τον αιγιαλό, πρέπει να δούµε τις νέες ανάγκες
της αγοράς, πρέπει να δούµε τις νέες προδιαγραφές. ∆εν µπο-
ρεί να είµαστε τόσο αντιφατικοί και ανακόλουθοι και να διασώ-
ζουµε µια υποδοµή η οποία είναι απαξιωµένη, γιατί τώρα πια ο
πελάτης του ελληνικού τουριστικού προϊόντος βρίσκει σε όλη τη
Μεσόγειο, σε όλο τον κόσµο λύσεις οι οποίες είναι εξαιρετικά
δελεαστικές από πλευράς ξενοδοχειακής υποδοµής. ∆εν θα βρει
την Ακρόπολη, δεν θα βρει τους ∆ελφούς, δεν θα βρει την Επί-
δαυρο, δεν θα βρει τη Βεργίνα, αλλά εάν το κριτήριό του είναι οι
συνθήκες διαµονής θα βρει εξαιρετικές συνθήκες.

Ούτε µπορούµε να εφαρµόσουµε µια φθηνή και µίζερη πολι-
τική τιµών που συµπιέζει τις τιµές εις βάρος της ποιότητας και

που καθιστά τους Έλληνες ξενοδόχους και τους Έλληνες του-
ριστικούς επιχειρηµατίες και την ελληνική οικονοµία γενικότερα,
δέσµια λίγων tour operators που λειτουργούν ολιγοπωλειακά στη
διεθνή αγορά.

Άρα, πρέπει να βοηθήσουµε από την άποψη αυτή. Και δεν βοη-
θάµε, κύριε Υπουργέ, όταν βλέπουµε τις κινήσεις που κάνει σή-
µερα ∆ιοικητής της Εθνικής Τράπεζας που έχει την κύρια ευθύνη
για τη λειτουργία της τραπεζικής αγοράς, που έχει την κύρια ευ-
θύνη για το πρόβληµα της ρευστότητας, που έχει την κύρια ευ-
θύνη για το γεγονός ότι η Κυβέρνηση συρόµενη από πίσω του
δεν µπόρεσε επί µήνες µεταξύ Οκτωβρίου και Ιανουαρίου να νο-
µοθετήσει έγκαιρα ώστε να ξεπεράσει το τραπεζικό µας σύστηµα
το πρόβληµα της ενδοτραπεζικής ρευστότητας και εµπιστοσύ-
νης. Και βλέπουµε τώρα να παίρνει µια πρωτοβουλία εντυπω-
σιακής αύξησης του µετοχικού κεφαλαίου της Εθνικής Τράπεζας.
Αµφιβάλλω αν υπάρχει κάποια ενσυνείδητη και ρητή κυβερνη-
τική πολιτική και έγκριση γύρω από τα θέµατα αυτά. Έχω την
υποψία ότι όπως ο κ. Αράπογλου το φθινόπωρο στην πραγµατι-
κότητα αρχικά παρεµπόδισε και στη συνέχεια καθοδήγησε την
εφαρµογή µίας ολοκληρωµένης νοµοθετικής παρέµβασης στα
ζητήµατα αυτά, έτσι και τώρα δηµιουργεί τετελεσµένα γεγονότα.
Όµως, υπάρχει ευθύνη της Κυβέρνησης η οποία και διορίζει τον
∆ιοικητή της Εθνικής Τράπεζας.

Και δεν αντιδρώ όπως αντιδρά η Τράπεζα της Ελλάδος ή οποι-
οσδήποτε αναλυτής των τραπεζικών και χρηµατοοικονοµικών
πραγµάτων, αλλά ως Έλληνας πολίτης που θέλει να ξέρει ότι
υπάρχουν µοχλοί άσκησης αναπτυξιακής και κοινωνικής πολιτι-
κής και χρειάζεται και στο τραπεζικό σύστηµα να υπάρχουν πα-
ρόµοιοι µοχλοί. Και κυρίως θα ήταν τραγικό λάθος, θα ήταν
πλάνη, χείρων της πρώτης, εάν τώρα µε τον τρόπο αυτόν τινα-
χθεί στον αέρα και το υπόλοιπο πρόγραµµα στήριξης των τρα-
πεζών το οποίο δεν µετατράπηκε ποτέ σε πρόγραµµα στήριξης
της πραγµατικής οικονοµίας και ενίσχυσης της ρευστότητας. Και
αυτό αφορά σε µεγάλο βαθµό τις ελληνικές τουριστικές επιχει-
ρήσεις, αφορά τις δανειακές υποχρεώσεις τους, αφορά τον
τρόπο χρηµατοδότησης των αναπτυξιακών τους σχεδίων, αφορά
τη λειτουργία της αγοράς. Και βέβαια ένα πολύ µεγάλο ποσοστό
της αγοράς είναι η τραπεζική αγορά και οι παράπλευρες δρα-
στηριότητες, οι οποίες υπερβαίνουν κατά πολύ το 20% του ΑΕΠ
στο οποίο συνήθως σταθµίζουµε τον τουρισµό.

Το ίδιο συµβαίνει και µε τα άλλα µεγάλα θέµατα, κυρίως µε
την επιδότηση εργασίας και τα προγράµµατα του ΟΑΕ∆. Είχα
την ευκαιρία να πω στη συνάδελφό σας, Υπουργό Απασχόλησης,
ότι χάθηκε το Καθολικό Πάσχα, χάθηκε το Ορθόδοξο Πάσχα. ∆εν
πρέπει να γίνει αντίστοιχη αναπροσαρµογή, χρονική των προ-
γραµµάτων αυτών ώστε να πιάσουν τόπο κάποιες τέτοιες πα-
ρεµβάσεις, οι οποίες θα µπορούσαν πραγµατικά να ενισχύσουν
τις επιχειρήσεις που σέβονται την εργατική νοµοθεσία; Γιατί
χωρίς παράλληλη αυστηρή εποπτεία ως προς την τήρηση της
εργατικής νοµοθεσίας θα γίνει και από την άποψη αυτή µια
τρύπα στο νερό.

Και κλείνω, κύριε Υπουργέ, επαναλαµβάνοντας πολύ συνο-
πτικά τις χθεσινές παρατηρήσεις µου για τον τρόπο µε τον οποίο
η κάθε κυβέρνηση αντιλαµβάνεται την ευθύνη της και τη σχέση
της µε το παρελθόν. ∆εν δώσατε σήµερα εξηγήσεις για τη χθε-
σινή σας έκρηξη ότι είστε ο πρώτος που εφαρµόζει ένα πρό-
γραµµα προβολής του ελληνικού τουρισµού, ο πρώτος που πήγε
εδώ, ο πρώτος που πήγε εκεί, ο πρώτος που τα έκανε όλα καλά.
Αυτό ουσιαστικά είναι µία σκληρή κριτική στους προκατόχους
σας, στους τρεις προηγούµενους Υπουργούς Τουριστικής Ανά-
πτυξης της Κυβέρνησης του κ. Καραµανλή. ∆εν είναι αυτό το κρί-
σιµο θέµα. Το κρίσιµο θέµα είναι ότι δεν έχετε σεβαστεί ως
Κυβέρνηση την αρχή της συνέχειας του κράτους, δεν έχετε αντι-
ληφθεί τι σηµαίνει κυβερνητική ευθύνη, αντικειµενική και υπο-
κειµενική, δεν ενεργείτε ακόµη και τώρα µε συνείδηση
υπεύθυνης Κυβέρνησης, αλλά ενεργείτε µε µία εντυπωσιακή επι-
πολαιότητα που τελικά εκδηλώνεται µε µία συνεχή αποφυγή ανά-
ληψης των ευθυνών.

Επαναλαµβάνω τα χθεσινά. Χρειάστηκαν τέσσερα χρόνια για
να ολοκληρωθούν οι ολυµπιακές υποδοµές µέχρι το 2004 και κο-
ντεύουµε τα έξι χρόνια µετά έχοντας καταρρακώσει το κύρος
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της χώρας και έχοντας απαξιώσει τις ολυµπιακές υποδοµές. ∆εν
έχουµε διαµορφώσει νέους τουριστικούς προορισµούς που είναι
τα ολυµπιακά έργα σε όσες πόλεις και όσες χώρες έχουν διορ-
γανώσεις Ολυµπιακούς Αγώνες. Αυτό συµβαίνει ακόµα και µε το
Βερολίνο, ακόµα και µε το Μόναχο. ∆εν θα αναφερθώ στο πα-
ράδειγµα της Βαρκελώνης, του Σίδνεϋ που έκαναν πιο πρόσφατα
Ολυµπιακούς Αγώνες.

Η Αθήνα δεν έχει τέτοιους προορισµούς και είναι κρίµα, γιατί
έχει πραγµατοποιηθεί µία τεράστια δηµόσια επένδυση, την
οποία, ενώ το πρώτο εξάµηνο της θητείας του κ. Καραµανλή την
υιοθετήσατε, στη συνέχεια την εγκαταλείψατε σαν να σας βα-
ραίνει το γεγονός ότι αυτό είναι ένα έργο των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ, των κυβερνήσεων του κ. Κώστα Σηµίτη.

Και βέβαια, το επίκαιρο γεγονός του Σαββάτου, στο οποίο δεν
αναφερθήκατε, τα εγκαίνια του Μουσείου της Ακρόπολης από
τον κ. Καραµανλή και τον κ. Σαµαρά. Θα ζητήσετε συγγνώµη ως
παράταξη και ως Κυβέρνηση για τα προσκόµµατα που θέσατε
στην ανέγερση του Μουσείου της Ακρόπολης; Θα τιµήσετε, όχι
τα πολιτικά πρόσωπα, αλλά τα υπηρεσιακά πρόσωπα και τους
επιστήµονες που αγωνίστηκαν επί χρόνια, προκειµένου να φτά-
σουµε στο Μουσείο της Ακρόπολης; Θα αποδοθεί η τιµή που
πρέπει στη µνήµη της Μελίνας Μερκούρη και του Ζυλ Ντασσέν;
Αυτά πρέπει να γίνουν και στη Βουλή πριν το Σάββατο, για να
έχουµε σχέση στοιχειώδους εντιµότητας και ειλικρίνειας στο δη-
µόσιο βίο. Και εάν εσείς δεν έχετε την εξουσιοδότηση να πρά-
ξετε κάτι τέτοιο, να το µεταφέρετε στους συναδέλφους σας και
στον Πρωθυπουργό σας, ο οποίος έχει διατελέσει και Υπουργός
Πολιτισµού, προκειµένου έστω και την υστάτη στιγµή να κάνει
το στοιχειώδες, γιατί δυστυχώς στη χώρα µας επί των ηµερών
του κ. Καραµανλή έχει χαθεί και το αυτονόητο και το στοιχειώ-
δες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το

λόγο επί του Κανονισµού.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε

Υπουργέ.
Μισό λεπτό, κύριε Μπαντουβά. Για να ζητήσετε το λόγο επί

του Κανονισµού, θα σας παρακαλέσω να ακολουθήσετε τη γνω-
στή διαδικασία.

Γίνεται γνωστό στο Τµήµα…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, αλλά…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ,

κύριε Μπαντουβά, αφήστε µε να κάνω µία ανακοίνωση.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε όλο το

σεβασµό, αν είναι δυνατόν…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ,

κύριε Μπαντουβά. Αφήστε σας παρακαλώ να κάνω την ανακοί-
νωση. Εσείς θα υπαγορεύσετε πώς θα λειτουργήσουµε εδώ;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, αλλά
να τηρηθεί ο Κανονισµός προς πάσα κατεύθυνση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μπαντουβά,
θα σας παρακαλέσω να µην διακόπτετε. Κάνω µία ανακοίνωση
αυτήν τη στιγµή και δεν είστε χθεσινός Βουλευτής, έχετε εµπει-
ρία πλέον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Τµήµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής των Ελλήνων, είκοσι έξι οπλίτες Εύζωνοι και τρεις Αξιωµατι-
κοί της Προεδρικής Φρουράς.

Η Βουλή τους καλωσορίζει µε πολλή θέρµη.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε ζητήσει το λόγο για µια σύντοµη πα-
ρέµβαση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, µια και δεν
είναι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος εδώ, να πω δυο λόγια
στον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.

Θα ήθελα για τα οικονοµικά ζητήµατα απλώς να υπενθυµίσω,
για να καταγραφεί, γιατί είναι καλό να ξύνουµε τη µνήµη µας για

το τι έχει συµβεί αυτήν τη χρονιά, ότι η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση
έχει κάνει τέσσερεις φορές αναθεώρηση των οικονοµικών της
αποτελεσµάτων σε ό,τι αφορά τον κεντρικό πυρήνα της οικονο-
µικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και την Ευρω-
παϊκή Κεντρική Τράπεζα. Εάν αποδεχόµαστε ότι αυτήν τη χρονιά
υπάρχει ουσιαστική, πραγµατική οικονοµική κρίση στον κόσµο
και στην Ευρώπη, θα πρέπει να γνωρίζουµε ότι αυτό συµβαίνει
και στην Ελλάδα. Μετά το φθινόπωρο του 2008, όπου επιµόνως
και επί τρίµηνο, το ΠΑΣΟΚ αρνιόταν ότι υπάρχει οικονοµική κρίση
και έλεγε ότι για τα πάντα έφταιγε αυτή η Κυβέρνηση, έστω και
τώρα έξι µήνες µετά το τέλος εκείνου του τριµήνου των περι-
βόητων τροµακτικών αντιδράσεων εκ µέρους της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και προσωπικά του Προέδρου σας του κ. Γιώρ-
γου Παπανδρέου για την άρνηση της κρίσης, έστω και έξι µήνες
µετά οφείλετε να αποδεχθείτε ότι υπάρχει κρίση εισαγόµενη
στην Ελλάδα µε ό,τι άλλο συνοδό διαρθρωτικό πρόβληµα έχουµε
για την οικονοµία για την οποία γίνεται φιλότιµη προσπάθεια να
λυθεί, είµαστε υποχρεωµένοι να απαντήσουµε στην αντιµετώ-
πιση αυτής της κρίσης και εµείς µε τις δικές µας αναθεωρήσεις
και τις δικές µας κινήσεις. Μπορούµε να διαφωνήσουµε στα
µέτρα, δεν δικαιούµεθα όµως να µην αποδεχόµαστε ότι υπάρχει
κρίση και να µεταφέρουµε αυτήν µας την πεποίθηση της ύπαρ-
ξης οικονοµικής κρίσης σε όλη την κριτική η οποία υπάρχει για
το κοµµάτι της οικονοµίας. ∆εν καταλαβαίνω την αγωνία για την
αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου της Εθνικής Τράπεζας. ∆εν κα-
ταλαβαίνω δηλαδή γιατί θα πρέπει να µπει και αυτό στην κριτική
που γίνεται σε αυτήν την Αίθουσα για µια προσπάθεια της οποι-
ασδήποτε τράπεζας να αυξήσει τη ρευστότητά της.

∆εν καταλαβαίνω ποια είναι η αγωνία σας για το τραπεζικό σύ-
στηµα το οποίο από τη µία πλευρά το κατηγορείτε ότι στραγγα-
λίζει την οικονοµία και από την άλλη πλευρά κατηγορείτε την
Κυβέρνηση ότι δεν κάνει κάτι για να το στηρίξει ούτως ώστε το
τραπεζικό σύστηµα να στηρίξει την αγορά. ∆ηλαδή δεν καταλα-
βαίνω τι ακριβώς ζητάει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Εµείς πά-
ντως, ειλικρινώς, ως Κυβέρνηση κάνουµε την καλύτερη
προσπάθειά µας, εν µέσω δυσκολιών, να στηρίξουµε την αγορά
και το τραπεζικό σύστηµα.

Τέλος, όσον αφορά το Μουσείο της Ακρόπολης ουδέποτε
αυτή η Κυβέρνηση σφετερίστηκε έργα άλλων. ∆εν το έκανε ούτε
στους Ολυµπιακούς Αγώνες, δεν το έκανε σε κανένα έργο το
οποίο τελείωσε, δεν το έκανε ποτέ και µε κανέναν τρόπο. Απο-
δέχοµαι αυτά που είπε ο κ. Βενιζέλος αλλά του δηλώνω ότι η Κυ-
βέρνηση και γνωρίζει και αυτογνωσία διαθέτει και γνώση και
γενναιότητα για να αναγνωρίσει τη συνεισφορά όλων στον τοµέα
του πολιτισµού.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο
για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Για µια φράση, κύριε
Βενιζέλο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Την Κυριακή διάβασα σε µεγάλη
ελληνική εφηµερίδα µία πρωτοφανή για τα ελληνικά δεδοµένα
συνέντευξη του Επιτρόπου κ. Αλµούνια που είπε ευθέως ότι η
ελληνική Κυβέρνηση τα τελευταία τέσσερα χρόνια έχασε πλή-
ρως τον έλεγχο, δεν µπόρεσε να τηρήσει καµµία προγραµµατική
δέσµευσή της σε σχέση µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και αλλοίωσε
τα στοιχεία. Οδήγησε τη χώρα σε δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό
ανεξάρτητα από την κρίση και φυσικά η διεθνής κρίση επιδεί-
νωσε το πρόβληµα και το µετέτρεψε σε φαύλο κύκλο.

Περίµενα αντίδραση από την Κυβέρνηση γιατί εγώ θα ήθελα
να πω αυτά που λέει ο κ. Αλµούνια αλλά δεν θα ήθελα να τα λέει
για τη χώρα µου ένας Επίτροπος και ντρέποµαι ως Έλληνας πο-
λίτης. Όµως, δεν είδα αντίδραση και απάντηση της Κυβέρνησης.
Είδα µία ένοχη σιωπή.

Και σε σχέση µε την Εθνική Τράπεζα δεν κρίνω εδώ τις ενέρ-
γειας µιας ιδιωτικής τράπεζας, αλλά κρίνω την παντελή έλλειψη
πολιτικής της Κυβέρνησης στον τραπεζικό τοµέα και τις ενέρ-
γειες ενός ∆ιοικητή της Εθνικής που δεν εξελέγη εκεί κατά ένα
τρόπο αόριστο σύµφωνα µε τη νοµοθεσία περί ανωνύµων εται-
ρειών, αλλά επειδή τον διόρισε η Κυβέρνηση. Γιατί η Εθνική ανή-
κει σε εκείνη την κατηγορία νοµικών προσώπων τη διοίκηση των
οποίων ορίζει όχι άµεσα αλλά έµµεσα το κράτος ως βασικός µέ-
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τοχος. Αυτό µε ενδιαφέρει. Με ενδιαφέρει να µη στεγνώσει η
αγορά και να µη δηµιουργηθεί γενικότερο πρόβληµα στον τρα-
πεζικό τοµέα από µία µαξιµαλιστική επιθετική ενέργεια, όπως ζή-
σαµε το στέγνωµα της αγοράς τον Οκτώβριο -Νοέµβριο που
προκάλεσε τριγµούς στο τραπεζικό σύστηµα και όπως ζήσαµε
την αδυναµία της Κυβέρνησής σας να επιβάλει το σχέδιο για τη
στήριξη των τραπεζών που τελικώς δεν έγινε ποτέ σχέδιο στήρι-
ξης της πραγµατικής οικονοµίας γιατί είχε γενετικά ελαττώµατα
αλλά και γιατί σε πολύ µεγάλο βαθµό η Εθνική το παρεµπόδισε
αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο για µία σύντοµη παρέµβαση.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Κύριε Βενιζέλε, δεν είναι έτσι ακριβώς η συνέντευξη
του κ. Αλµούνια.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Έτσι και χειρότερα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Και δεν είναι έτσι, διότι πρώτα απ’ όλα δηλώνει την
εξαιρετική συνεργασία µε το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνη-
σης και δεύτερον, δηλώνει ότι αποδέχεται τα στατιστικά στοιχεία
τα οποία δίνει η ελληνική Κυβέρνηση για την οικονοµία µας, µη
αµφιβάλλοντας παρακαλώ ποτέ επί Κυβερνήσεων Νέας ∆ηµο-
κρατίας για τα νούµερα τα οποία δίνουµε. Και θα µου επιτρέψετε
να υπενθυµίσω την αναξιοπιστία την οποία παραλάβαµε εκ µέ-
ρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης πριν την είσοδό µας στην επιτή-
ρηση της οικονοµίας γι’ αυτά τα οποία γινόντουσαν επί δική σας
διακυβέρνησης.

Πρέπει να τραβήξουµε µία κόκκινη γραµµή. Πρέπει ως κρά-
τος, ως πολιτεία, ως οικονοµικό επιτελείο και ως υπεύθυνη κυ-
βέρνηση να έχουµε την καλύτερη συνεργασία µε την Κοµισιόν
που είναι η µεγαλύτερη πηγή χρηµατοδότησης αλλά και επιτή-
ρησης της ελληνικής οικονοµίας αν θέλουµε να αισθανόµαστε
εκτός από το να είµαστε τυπικά και πλήρες µέλος της µεγάλης
ευρωπαϊκής οικογένειας.

Όλα τα άλλα νοµίζω ότι εντάσσονται µόνο στη συζήτηση αυτής
της Αίθουσας µε τους τοίχους και τις πόρτες κλειστές, γιατί αν
ακουστεί αυτή η συζήτηση παραέξω, νοµίζω ότι θα γελούν µε
αυτά που µερικές φορές λέµε εδώ. Είναι πολύ καλή η συνεργα-
σία που υπάρχει. Είναι δεδοµένο ότι πρέπει και εµείς να αναθε-
ωρήσουµε όταν ολόκληρη η Κοµισιόν αναθεωρεί την οικονοµική
της πολιτική και περί άλλων συζήτηση νοµίζω ότι περιττεύει σ’
αυτήν την Αίθουσα.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ένα
λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Βενιζέλο, η
παράκλησή µου είναι, γιατί αναµένουν οι άλλοι Κοινοβουλευτι-
κοί Εκπρόσωποι, να µιλήσετε ένα λεπτό…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Πέντε δευτερόλεπτα, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ. Στην
κυριολεξία ένα λεπτό.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να ερ-
µηνεύσω τη συνέντευξη του κ. Αλµούνια. Ήταν κόλαφος και δεν
θα έπρεπε να έχει το δικαίωµα ο Επίτροπος να λέει αυτά που λέει
για οποιαδήποτε χώρα και για οποιαδήποτε Κυβέρνηση. ∆υστυ-
χώς, δόθηκε από την Κυβέρνηση η δυνατότητα αυτή.

Ως προς την Εθνική Τράπεζα όµως το ζήτηµα είναι πάρα πολύ
µεγάλο. ∆ιαβάζουµε σήµερα σε όλα τα σχετικά δηµοσιεύµατα το
τεράστιο ερωτηµατικό που υπάρχει σε σχέση µε τη δυνατότητα
των ασφαλιστικών ταµείων να µετάσχουν στην αύξηση του µε-
τοχικού κεφαλαίου. Τα περισσότερα ασφαλιστικά ταµεία αυτή τη
στιγµή βρίσκονται σε δεινή θέση σε σχέση µε τα χαρτοφυλάκιά
τους.

∆εν θα αναφερθώ στη γνωστή ιστορία των δοµηµένων οµολό-
γων. Αναφέροµαι στο συνολικότερο πρόβληµα της απαξίωσης
των χαρτοφυλακίων και µικρότερο πρόβληµα βεβαίως έχει η ακί-
νητη περιουσία τους, ευτυχώς. Τι θα γίνει µε τη συµµετοχή των
ασφαλιστικών ταµείων;

Η Εθνική είναι Εθνική. Στην επωνυµία της και στην επιχειρη-
µατική της πολιτική χρησιµοποιεί το στοιχείο του εθνικού χαρα-

κτήρα. Η ελληνικότητα της Εθνικής Τράπεζας δεν συγκρίνεται
µε την ελληνικότητα οποιασδήποτε άλλης τράπεζας µέσα σε ένα
διεθνοποιηµένο πράγµατι τραπεζικό περιβάλλον, γιατί είναι και
ζήτηµα σχέσεων εµπιστοσύνης µε τον καταναλωτή, µε την αγορά
όταν µία τράπεζα εµφανίζεται ως Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος.
Άρα, το ζήτηµα της ελληνικότητας και της προνοµιακής –όσο το
επιτρέπει αυτό η εθνική και κοινοτική νοµοθεσία- σχέσης µε τις
δηµόσιες πολιτικές είναι πάρα πολύ σοβαρό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχει ζητήσει το
λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κύριε Λαφαζάνη, θα σας παρακαλέσω να προηγηθεί.
Έχει ζητήσει επίσης το λόγο ο κ. Σκοπελίτης από το Κοµµου-

νιστικό Κόµµα Ελλάδας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τηλεφωνικά παίρνουν το λόγο

τώρα; Γιατί τώρα ήλθε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι, τώρα ήλθε.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ήµουν στο γραφείο µου…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό.
Σας θυµίζω ότι αυτό το θέµα, όταν ζητούν το λόγο οι Κοινο-

βουλευτικοί Εκπρόσωποι, δεν έχει λυθεί ούτε από τη ∆ιάσκεψη
των Προέδρων. Θα σας παρακαλέσω να ακολουθήσουµε τον κα-
νόνα της κοινοβουλευτικής δυνάµεως των κοµµάτων, γιατί έχουν
ζητήσει το λόγο και ο κ. Σκοπελίτης και ο κ. Λαφαζάνης και ο κ.
Βορίδης.

Κύριε Παναγιωτόπουλε, πόσα λεπτά χρειάζεστε;
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας δίνω τρία λεπτά

για να µη διακόπτουµε. Θα σας παρακαλέσω όµως να µην υπερ-
βείτε τα τρία λεπτά.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ.
∆εν θα έπαιρνα το λόγο. Αν ήταν παρών χθες ο κ. Λαφαζάνης,

θα είχε καταλάβει ότι µίλησα χθες εγώ και δεν µου αρέσει να
κάνω κατάχρηση του χρόνου και να κουράζω την Αίθουσα και
τους συναδέλφους.

Κύριε Λαφαζάνη, δεν παρακολουθεί κανείς τις συνεδριάσεις
στην Αίθουσα µόνο µε τη φυσική του παρουσία. Μπορεί να είµα-
στε εντός του κτηρίου και να έχουµε επαφή µε την Αίθουσα και
τα διαλαµβανόµενα εντός της Αιθούσης. Αυτή είναι η πρακτική,
αυτήν ακολουθούµε όλοι.

∆εν θα έπαιρνα λοιπόν το λόγο, αν δεν αναφερόταν µε τέτοια
έµφαση ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,
ο κ. Βενιζέλος, στη συνέντευξη του κ. Αλµούνια στην «ΚΥΡΙΑΚΑ-
ΤΙΚΗ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ».

Αυτή είναι η συνέντευξη και όποιος τη διαβάσει θα διαπιστώ-
σει ότι οι αναφορές, σε κάποιο σηµείο µειωτικές του Κοινοτικού
Επιτρόπου για τα δηµοσιονοµικά της πατρίδας µας, δεν αφορούν
µόνο την περίοδο της πενταετίας που κυβερνά η Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Αφορούν διαχρονικά τον τρόπο µε τον οποίο αντιµετώπισαν
όλες οι ελληνικές κυβερνήσεις –κυβερνήσεις και ΠΑΣΟΚ και
Νέας ∆ηµοκρατίας- τα δηµοσιονοµικά ζητήµατα της χώρας.

Είναι χαρακτηριστική η απάντηση που δίνει. Ιδού, κύριοι: «∆εν
θα σταµατήσω να επαναλαµβάνω ότι η Ελλάδα είναι υποχρεω-
µένη να υιοθετήσει σκληρά και αυστηρά µέτρα ώστε να σταµα-
τήσει ο συστηµατικός εκτροχιασµός των προϋπολογισµών της.
Είχατε πολύ ισχυρή ανάπτυξη 4% τα τελευταία χρόνια, παρ’ όλα
αυτά το ετήσιο έλλειµµα ήταν πάντοτε πάνω από το όριο του 3%.
Πώς λοιπόν να έχετε αξιοπιστία;» και άλλα τέτοια.

Είναι γνωστό, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ότι ο συστη-
µατικός εκτροχιασµός των προϋπολογισµών και η µέθοδος απο-
κρύψεως των ελλειµµάτων αποτελούσαν το κύριο
χαρακτηριστικό της δηµοσιονοµικής πολιτικής που ασκούσαν οι
κυβερνήσεις σας. Εµείς όµως -και χαίροµαι γιατί είπε κάτι πριν ο
Υπουργός κ. Μαρκόπουλος, ότι είναι µια συζήτηση που δεν πρέ-
πει καν να γίνεται σ’ αυτήν την Αίθουσα- και στα θέµατα αυτά
απέναντι στις Βρυξέλλες πρέπει να έχουµε ενιαία στάση. Και από
ένα σηµείο και µετά ο κ. Αλµούνια καλό είναι να είναι περισσό-
τερο προσεκτικός όταν κάνει συστάσεις προς την Ελλάδα και να
σκεφθεί τον εκτροχιασµό της οικονοµίας της δικής του χώρας,
της Ισπανίας, στην οποία, όπως ξέρετε, ο προκάτοχος του κ. Αλ-
µούνια, ο κ. Πέδρο Σόλµπες, αντικαταστάθηκε από Υπουργός
από τον κ. Θαπατέρο γιατί η οικονοµία, κατά τη διαπίστωση της

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Β’ - 17 ΙΟΥΝΙΟΥ 2009 189



σοσιαλιστικής κυβέρνησης της Ισπανίας, έφθασε στο χείλος του
κρηµνού.

Κατά συνέπεια, δεν είναι ώρα να χρησιµοποιούνται τέτοιου εί-
δους δηλώσεις και τέτοιου είδους συνεντεύξεις για να προκα-
λούµε διάρρηξη του εσωτερικού µετώπου, κύριε Βενιζέλο, που
πρέπει να είναι αρραγές. Στις Βρυξέλλες όταν πηγαίνει ο Καρα-
µανλής, όταν πηγαίνουν οι Υπουργοί της Κυβέρνησης πάνε ως
Υπουργοί της Ελλάδος και εκπροσωπούν διαχρονικά την Ελλάδα,
το ελληνικό πολιτικό σύστηµα, τους ελληνικούς θεσµούς διακυ-
βέρνησης. Αυτήν τη µάχη δίνουµε και αυτή τη µάχη θα την κερ-
δίσουµε και η σηµερινή παρουσία του Υπουργού Τουριστικής
Ανάπτυξης εδώ φέρνει αυτό το πολύ θετικό µήνυµα. Τέλος στην
καταστροφολογία για την ελληνική οικονοµία, τέλος στις δυσµε-
νείς προβλέψεις για τον ελληνικό τουρισµό! Ναι, έχουµε µια
µικρή πτώση. Την πολεµάµε. ∆εν φθάσαµε στο 40%. Είναι 15%,
18%. Την πολεµάµε, στηρίζουµε τον τουρισµό. Θα περάσουµε
αυτήν τη δύσκολη χρονιά και εύκολα θα βρούµε το δρόµο της
ανάκαµψης. ∆ύσκολα όµως βλέπω ότι το ΠΑΣΟΚ βρίσκει το
δρόµο της εθνικής συνάντησης, της εθνικής οµοψυχίας, της εθνι-
κής συναίνεσης. Την έχουµε ανάγκη. Εµείς αυτό πιστεύουµε, σ’
αυτόν τον άξονα κινούµεθα, έτσι θα συνεχίσουµε!

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο. Με συγχωρείτε, αλλά εδώ η κοινή λογική υπερισχύει του
Κανονισµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Βενιζέλο, µισό
λεπτό. Εδώ αισθάνοµαι εγώ τώρα πλέον εκτεθειµένος πράγµατι
γιατί έκανα µία ευρεία και ελαστική ερµηνεία και εφαρµογή του
Κανονισµού απέναντι στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Έχουν δίκιο οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι, αλλά…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα παρακαλούσα
λοιπόν πρώτα απ’ όλα να έχετε την έγκρισή τους για µια συντο-
µότατη παρέµβαση.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Ζητώ συγγώµη και από τον κ. Λα-
φαζάνη και από τον κ. Σκοπελίτη, αλλά…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, αλλά πρέπει κάποια
στιγµή να µιλήσουµε κι εµείς. Είναι άλλα δύο κόµµατα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχετε δίκιο, κύριε
Λαφαζάνη.Θα παρακαλέσω να πείτε όντως µία φράση, κύριε Βε-
νιζέλο, όχι πέραν του ενός λεπτού και σας παρακαλώ να κλείσει
εδώ αυτή η διαδικασία.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Μία φράση θα πω µόνο. Πότε ανε-
κάλυψε η Νέα ∆ηµοκρατία και η Κυβέρνηση την ανάγκη ενιαίου
εθνικού µετώπου σε σχέση µε τις Βρυξέλλες; Τώρα; Μήπως την
είχε λησµονήσει κατά τρόπο προκλητικό όταν έκανε το µεγάλο
ιστορικό λάθος, για να µην πω «έγκληµα» της απογραφής το
2004 που ενέπλεξε τη χώρα σ’ έναν φαύλο κύκλο και στερεί τώρα
την ελληνική Κυβέρνηση απ’ όλα τα πιθανά επιχειρήµατά της στη
διαπραγµάτευσή της µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή; «Στερνή µου
γνώση να σ’ είχα πρώτα!»

Είπα όταν έγινε η απογραφή ότι είναι ιστορικό λάθος, για να
µην πω ιστορικό έγκληµα εφάµιλλο µ’ αυτό που είχε κάνει η Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη όταν παρέπεµψε στο Ειδικό ∆ικαστήριο τον
Ανδρέα Παπανδρέου. Η παραποµπή της χώρας ενώπιον της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής και του ECOFIN µέσα από το τέχνασµα της
απογραφής οδηγεί τώρα στο πολιτικό αδιέξοδο τον κ. Καρα-
µανλή και στην αιχµαλωσία του από τον κ. Καρατζαφέρη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Σταύρος Σκο-

πελίτης έχει το λόγο.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο για ένα λεπτό µόνον. Αυστηρώς για ένα λεπτό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Παναγιωτό-

πουλε, θα σας παρακαλέσω όµως όντως να είστε εντός του λε-
πτού γιατί ο κ. Σκοπελίτης δύο φορές έχει ετοιµαστεί να πάρει το
λόγο ο άνθρωπος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Για ένα λεπτό µόνον και σας
ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είναι και δικιά µου
ευθύνη πράγµατι που άφησα να εξελιχθεί αυτός ο διάλογος.
Ζητώ και εγώ συγγνώµη από τους συναδέλφους. Όµως σας πα-

ρακαλώ, κύριε Παναγιωτόπουλε, να είστε αυστηρώς εντός του
χρόνου του ενός λεπτού και αµέσως µετά ξεκινάει ο κ. Σκοπελί-
της, για να ακολουθήσει ο κ. Λαφαζάνης και µετά ο κ. Βορίδης.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Θα µιλήσει και ο κ. Βενιζέλος; Για να

πάω µια βόλτα.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Απλώς ήθελα να υπενθυµίσω

στον αξιότιµο συνάδελφο κ. Βενιζέλο το εξής. Είναι δυνατόν να
πιστεύει και αυτός και τα υπόλοιπα µέλη της ηγετικής οµάδας
του ΠΑΣΟΚ ότι θα µπορούσε η χώρα να συνεχίσει έτσι από το
2004 και µετά, µε τη «δηµιουργική λογιστική» του κ. Χριστοδου-
λάκη που σήκωνε το χαλί και έβαζε τα αποτσίγαρα από κάτω;

Θα µπορούσαµε ήδη να πηγαίνουµε στις Βρυξέλλες για µια
σειρά ετών και να λέµε ότι το έλλειµµα είναι 1,7% και 1,5%, ενώ
εκινείτο στα επίπεδα του 7% και µάλιστα σ’ αυτήν την κρίσιµη
συγκυρία που η Ευρωπαϊκή Ένωση περνά µέσα από συµπληγά-
δες και έρχονται οι επιθεωρητές της Ευρωπαϊκής Επιτροπής να
ξετινάξουν τις ευρωπαϊκές οικονοµίες ιδιαίτερα στα θέµατα του
δηµοσίου χρέους και της δηµοσιονοµικής τάξης;

Η Κυβέρνηση ήταν υποχρεωµένη, αν ήθελε να υπερασπίσει
την οικονοµία της χώρας, να κάνει αυτό που έκανε. Την απο-
γραφή την έκανε µε συναίσθηση εθνικής ευθύνης. Σ’ αυτό το αί-
σθηµα ανταποκρίθηκε.

Από εκεί και πέρα, τα πράγµατα τα ξέρουµε, την πορεία την ξέ-
ρουµε, είναι δεδοµένη. Σας καλούµε εδώ και τώρα σε έναν άξονα
εθνικής συναίνεσης και εθνικής οµοψυχίας να αντιµετωπίσουµε
την κρίση. Ήδη βρισκόµαστε στο µάτι του κυκλώνα. Γρήγορα θα
οδηγηθούµε σε ανάκαµψη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Σταύρος Σκοπελίτης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα σταθώ στην οικονοµική πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης. Απλά θα δηλώσω ότι ήταν, είναι και θα είναι πάντα σκληρή
για τους εργαζόµενους, για τις πλατιές λαϊκές µάζες. Και βέβαια
η ευθύνη όλων σας εδώ είναι µεγάλη.

Αν πήρα το λόγο, κύριε Πρόεδρε, είναι για να κάνω µια σύ-
ντοµη τοποθέτηση πάνω στο νοµοσχέδιο αυτό και να εκφράσω
τη θέση µας σαν κόµµα πάνω στις δύο υπουργικές τροπολογίες.

Όµως, πριν το κάνω αυτό, θα ήθελα εκ µέρους του κόµµατός
µου να καταδικάσω µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο τη στυ-
γερή δολοφονία του αστυνοµικού και να εκφράσω συνάµα τα πιο
βαθιά συλλυπητήρια του κόµµατός µου στην οικογένειά του.

Εκείνο που θα ήθελα να τονίσω, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι τέ-
τοιες εγκληµατικές ενέργειες κάθε άλλο παρά εξυπηρετούν το
λαϊκό κίνηµα. Αντίθετα, στρέφονται εναντίον του. Και βέβαια δεν
αντιµετωπίζονται αυτές οι ενέργειες µε την έξαρση του αυταρ-
χισµού. Λέγοντας αυτό και κλείνοντας αυτήν την παρένθεση, θα
ήθελα να επισηµάνω ότι σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να απο-
τελέσει άλλοθι για την καταστολή του λαϊκού κινήµατος.

Τονίσαµε και χθες, κύριε Πρόεδρε, ότι εµείς, το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, δεν αφορίζουµε τον τουρισµό, την τουριστική
οικονοµική δραστηριότητα. Εκείνο που αφορίζουµε είναι η πολι-
τική που εφαρµόζεται χρόνια τώρα και απ’ όλες τις κυβερνήσεις
που γνώρισε η χώρα µας και που έχει σαν στόχο όχι να ικανο-
ποιήσει τις ανάγκες των λαών και κύρια των εργαζοµένων για ξε-
κούραση και αναψυχή, αλλά να εξυπηρετήσει την αύξηση του
κέρδους των κεφαλαιούχων που δραστηριοποιούνται σ’ αυτόν
τον τοµέα, γιατί αυτό γίνεται.

Χθες µε στοιχεία αποδείξαµε ότι οι µόνοι κερδισµένοι απ’ αυτή
την τουριστική ανάπτυξη είναι οι µεγαλοκεφαλαιούχοι και τόνισα
συγκεκριµένα ότι τα κέρδη των κεφαλαιούχων σ’ αυτό το χρο-
νικό διάστηµα και ιδιαίτερα το 2007 διπλασιάστηκαν σε σχέση µε
το 2006.

Στο πλαίσιο αυτής της πολιτικής κινείται το συγκεκριµένο νο-
µοσχέδιο. Ικανοποιεί απαιτήσεις των µεγαλοξενοδόχων και των
οµίλων που δραστηριοποιούνται στον τουριστικό τοµέα και τις
ικανοποιεί µε τη χορήγηση του σήµατος του ΕΟΤ στις µονάδες
του που δεν µπορούσαν να το πάρουν µέχρι σήµερα λόγω των
παρανοµιών που έχουν κάνει. Τις ικανοποιεί µε την αδειοδότηση
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στη λειτουργία των κολυµβητικών δεξαµενών και βέβαια µε τη
δυνατότητα που δίνεται σε πολίτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης να
κάνουν το επάγγελµα του ξεναγού.

Καταλαβαίνετε τι πρόβληµα θα δηµιουργήσει αυτό. Το εξηγή-
σαµε, αναφερθήκαµε ιδιαίτερα, σε σχέση µε την κατάσταση που
αντιµετωπίζουν σήµερα οι ξεναγοί της χώρας µας και µε την
ανεργία που χαρακτηρίζει τον κλάδο και βέβαια και την ποιότητα
των παρεχοµένων υπηρεσιών στον τοµέα της ξενάγησης.

Γι’ αυτούς, λοιπόν, βασικά τους λόγους εµείς είµαστε ενάντια
στο νοµοσχέδιο. Εµείς προτείνουµε µια άλλη κατεύθυνση στην
ανάπτυξη του τουρισµού που στο κέντρο της προσοχής της θα
είναι ο εργαζόµενος και οι ανάγκες του για ξεκούραση και ανα-
ψυχή. Αυτά είχα σύντοµα να πω για το νοµοσχέδιο.

Ως προς τις τροπολογίες, είµαστε αντίθετοι µε την υπ’ αριθµ.
588 τροπολογία και είµαστε αντίθετοι, γιατί είµαστε αντίθετοι µε
την παραχώρηση λιµανιών και µαρίνων στο ιδιωτικό κεφάλαιο.
Από εκεί πηγάζει η βασική κυρίαρχη αντίρρησή µας.

Η συγκεκριµένη τροπολογία, κύριε Πρόεδρε, είναι διαδικαστι-
κού χαρακτήρα και αναφέρεται στο χρόνο που θα πρέπει να προ-
σκοµίσουν τα δικαιολογητικά οι ιδιωτικοί φορείς στους οποίους
γίνεται η παραχώρηση της χρήσης των λιµένων και των µαρίνων.
Γίνεται µ’ ένα χαρακτήρα που διευκολύνει τους ιδιώτες που
έχουν αναλάβει αυτή τη διαχείριση, µε την έννοια ότι µπορούν
να υποβάλλουν και αργότερα, µετά την υπογραφή της σύµβα-
σης, τα δικαιολογητικά τους.

Όµως, επαναλαµβάνω ότι η κύρια αντίρρησή µας και η κατα-
ψήφιση της συγκεκριµένης τροπολογίας οφείλεται στο ότι είµα-
στε αντίθετοι µε την παραχώρηση των λιµανιών και των µαρίνων
στο ιδιωτικό κεφάλαιο.

Όσον αφορά την άλλη τροπολογία, την υπ’ αριθµ. 587, δεν
έχουµε αντίρρηση, κύριε Πρόεδρε, σ’ αυτήν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφα-
ζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να εκφράσω και εγώ την βαθύτατη θλίψη µας για τη

στυγερή δολοφονία του αστυνοµικού σήµερα τα ξηµερώµατα και
να απευθύνω τα πιο ειλικρινή µας συλλυπητήρια στην οικογένειά
του.

Οι αδίστακτοι δολοφόνοι που πυροβόλησαν σήµερα µε έναν
αποτρόπαιο τρόπο, θα έλεγα, τον αστυνοµικό, δεν έκαναν µόνο
ένα απεχθές, απεχθέστατο, φρικτό έγκληµα. Αυτοί οι δολοφό-
νοι, όποιο ιδεολογικό µανδύα και αν φορούν και αν επικαλούνται,
προσφέρουν τη χειρότερη δυνατή υπηρεσία στη δηµοκρατία και
τις δηµοκρατικές εξελίξεις, αλλά και κάτι χειρότερο. ∆υστυχώς,
προσφέρουν όπλα σε όσους απεργάζονται, ιδιαίτερα σ’ αυτή τη
συγκυρία, να πνίξουν στον αυταρχισµό και την αυθαιρεσία τη δη-
µόσια ζωή, τους κοινωνικούς αγώνες και τα κινήµατα της χώρας
µας.

Αυτή την ώρα πιστεύουµε ότι τέτοιου είδους θλιβερά, απο-
τρόπαια γεγονότα πρέπει να αντιµετωπιστούν µε µεγάλη σύνεση,
αποφασιστικότητα, αλλά και µε «όπλα» το Σύνταγµα και τα δη-
µοκρατικά δικαιώµατα. Μόνο η διεύρυνση της δηµοκρατίας, η δι-
εύρυνση των δηµοκρατικών δικαιωµάτων µπορεί να διασφαλίσει
ότι τα Σώµατα Ασφαλείας θα κάνουν το καθήκον τους µε αποτε-
λεσµατικότητα για να αντιµετωπίσουν τέτοιου είδους θλιβερές,
εγκληµατικές παρεκτροπές.

Παρακολούθησα προηγουµένως το διάλογο -διάλογο, αντιπα-
ράθεση;- ανάµεσα στον κύριο Υπουργό, τον Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας και τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

∆εν κατάλαβα γιατί υπήρχε επίδικο αντικείµενο σ’ αυτή την συ-
ζήτηση. Ποιο ήταν το επίδικο αντικείµενο. Πότε ξεκίνησε η κρίση;
Πρώτα απ’ όλα, δεν το κατάλαβε κανείς από τους δύο σας για
την παγκόσµια καπιταλιστική κρίση πότε ξεκίνησε. Ιδέα δεν εί-
χατε. Η κρίση βρισκόταν υπό εξέλιξη και εδώ αλληλοκατηγο-
ρούνται τα δύο κόµµατα για τις πολιτικές τους και για το ποιος
έχει την ευθύνη για χίλια δύο άλλα πράγµατα πέραν της κρίσης

η οποία κάλπαζε.
Πού διαφωνείτε µεταξύ σας; Στο ότι αυτή η διεθνής καπιταλι-

στική κρίση βρήκε πρόσφορο έδαφος σ’ ένα απαράδεκτο οικο-
νοµικό µοντέλο το οποίο έχτισαν από κοινού οι κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ και κλιµακώνει τώρα η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας; ∆ιότι το ίδιο µοντέλο διαχείρισης της οικονοµίας ήταν αυτό
που άρχισε να εφαρµόζεται στη χώρα µας από τις αρχές της δε-
καετίας του ’90 και βασιζόταν στις απορρυθµίσεις των αγορών,
στην ασυδοσία, δηλαδή, των αγορών, την απόλυτη κυριαρχία του
κεφαλαίου, τη διάλυση των εργασιακών σχέσεων, την υποβάθ-
µιση µισθών και συντάξεων και κοινωνικού κράτους, την ενδυνά-
µωση των ιδιωτικοποιήσεων -αυτό το κύµα των ιδιωτικοποιήσεων-
την παράδοση ό,τι του δηµοσίου σε ιδιωτικό έλεγχο.

Αυτό το µοντέλο ακολουθήσατε και αυτό το µοντέλο καταρ-
ρέει εν µέσω µιας κρίσης, που ακριβώς αυτό το µοντέλο είναι
στη ρίζα της αιτίας της.

Επίσης δεν κατάλαβα γιατί έγινε η αναφορά στην Εθνική Τρά-
πεζα. Βεβαίως σιώπησε ο κύριος Υπουργός. Λέει «τι δουλειά έχει
η Εθνική Τράπεζα σε ένα τέτοιο νοµοσχέδιο;» Μην απορείτε.
Έχει. Αλλά αυτό που θέλω να πω είναι ότι η Εθνική Τράπεζα ιδιω-
τικοποιήθηκε από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ κατά το µεγαλύ-
τερο µέρος και στη συνέχεια εδόθη η χαριστική βολή από τις
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και παραδόθηκε η Εθνική
Τράπεζα στα ξένα funds. Τα ξένα funds έχουν αυτή τη στιγµή την
Εθνική Τράπεζα. Και ήλθε ο κ. Αράπογλου µε κυβερνητική κά-
λυψη -δείτε την ανακοίνωση του κ. Παπαθανασίου- ως µη όφειλε.
Aν είναι µια ιδιωτική τράπεζα που κάνει αύξηση µετοχικού κεφα-
λαίου, γιατί βγαίνει ο κ. Παπαθανασίου και λέει ότι είναι θετική η
κίνησή της;

ΚΩΝΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Γιατί το κράτος έχει πολλά λεφτά µέσα εκεί.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ούτε 1 δραχµή δεν έχει το κρά-
τος ούτε 1 ευρώ. Τα ασφαλιστικά ταµεία έχουν κάνει κάποιες
επενδύσεις στην Εθνική Τράπεζα από παλιά. Έχουν πάρα πολύ
µειωθεί τα τελευταία χρόνια.

Τα ασφαλιστικά ταµεία, κύριε Υπουργέ, µιας και το θίγετε, δεν
έχουν τη δυνατότητα να συµµετάσχουν σε αυτή την αύξηση του
µετοχικού κεφαλαίου και έτσι η απόλυτη παράδοση στα ξένα
funds είναι δεδοµένη µε αυτή την αύξηση του µετοχικού κεφα-
λαίου. Επίσης, πολύ φοβούµαι ότι η παράδοση αυτή πηγαίνει σε
επιλεγµένα, επώνυµα, ξένα ιδιωτικά συµφέροντα. Και ίσως αυτά
τα συµφέροντα θέλει να υπηρετήσει -στα οποία κατευθύνει
πλέον την Εθνική Τράπεζα- αυτή η αύξηση µετοχικού κεφαλαίου.

Αυτά τα εγκλήµατα γίνονται, συναινετικά εγκλήµατα και ερχό-
µαστε ύστερα να κάνουµε εικονικές σκιαµαχίες περί αυτών, όταν
υπάρχουν ευθύνες σοβαρότατες και όταν η Εθνική Τράπεζα, µαζί
µε όλο το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, παίζει αυτό το φοβερά
αρνητικό ρόλο, θα έλεγα, στον τουρισµό, σε αυτή ιδιαίτερα τη
φάση που αντιµετωπίζουµε.

Όλα αυτά βεβαίως, για να µη µιλήσουµε για το µέγα σκάν-
δαλο. Και το µέγα σκάνδαλο ποιο είναι; Είναι το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο. ∆ιότι υπάρχει δικοµµατική συναίνεση και ίσως όχι
µόνο δικοµµατική συναίνεση, από ό,τι βλέπω, από ό,τι διακρίνω,
στο ότι καλώς γίνονται αυτά που γίνονται µε το νοµοσχέδιο, τα
οποία είναι εκτρώµατα, τα οποία είναι απαράδεκτα!

Η δικαιολογία ότι έγιναν τέσσερις φορές ανάλογου είδους
σκανδαλώδεις απαράδεκτες ρυθµίσεις επί κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ δεν ευσταθεί. ∆εν είναι επιχείρηµα αυτό, ότι έκανε και το
ΠΑΣΟΚ τέτοιου είδους σκανδαλώδεις ρυθµίσεις και τις συνεχί-
ζουµε εµείς µε το χειρότερο µάλιστα δυνατό τρόπο. ∆εν µπορεί
αυτό να είναι το άλλοθί µας, δεν µπορεί να είναι το επιχείρηµά
µας.

∆ιότι εάν θέλατε να βάλετε µια στοιχειώδη τάξη στο θέµα του
τουρισµού και των τουριστικών επιχειρήσεων, στα τουριστικά κα-
ταλύµατα, θα µπορούσατε να ξεκινήσετε πρώτα απ’ όλα από την
πολεοδοµία, από τις πολεοδοµικές αυθαιρεσίες. Να µπουν οι πο-
λεοδοµικές υπηρεσίες και να ελέγξουν τα πράγµατα, να τα κα-
ταγράψουν και να τα ελέγξουν και να επιβάλλουν τη νοµιµότητα,
αυτή η οποία επιβάλλεται µέσα από το νόµο.

Έχουµε µία κάκιστη πολεοδοµική νοµοθεσία και είµαι ο τε-
λευταίος που θα υπεραµυνθώ αυτής της νοµοθεσίας. Αλλά ξέρω,
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όµως, ότι και η χειρότερη δυνατή πολεοδοµική νοµοθεσία φέρ-
νει κάποια ίχνη, έστω περιορισµού, απέναντι στην απόλυτη πο-
λεοδοµική αυθαιρεσία. Έ, αυτά τα ίχνη περιορισµού στην
απόλυτη πολεοδοµική αυθαιρεσία δεν τα υπερασπίζεστε. Πολε-
οδοµικές παραβάσεις έχουµε πολλών ειδών.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με συγχωρείτε, κυρία Πρόεδρε, αλλά θα ήθελα να έχω όσο
χρόνο είχαν και οι άλλοι. ∆εν ξέρω εάν παρακολουθήσατε, αλλά
όλοι µίλησαν άνω των δώδεκα λεπτών. Θέλω δύο λεπτά ακόµα
και θα ολοκληρώσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Απ’ ό,τι µου λένε δε-
κατρία λεπτά µίλησαν όλοι. Ωστόσο προσπαθήστε να ολοκλη-
ρώσετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, σε δεκατρία λεπτά
οπωσδήποτε.

Πολεοδοµικές αυθαιρεσίες υπάρχουν πολλών ειδών, από το
χτίσιµο στον αιγιαλό, από το να παίρνουµε µία άδεια και αυτή την
άδεια να τη χρησιµοποιούµε ως άλλοθι για να επεκτείνουµε τη
δόµηση αυθαίρετα και όπως θέλουµε, από το να κάνουµε κάθε εί-
δους παρανοµίες, µικρές, µεσαίες, µεγάλες, εξόφθαλµες, σκαν-
δαλώδεις, εκτρωµατικές παραβιάσεις.

Όλα αυτά συλλήβδην νοµιµοποιούνται! Όλα νοµιµοποιούνται!
Θα µου πείτε, πώς νοµιµοποιούνται; Όταν πάτε και δίνετε ένα ει-
δικό σήµα λειτουργίας από ένα Υπουργείο, όπως αυτό της Του-
ριστικής Ανάπτυξης, σε τέτοιου είδους πολεοδοµικές
αυθαιρεσίες –είναι γνωστές αυτές, υπάρχουν, αλλά πηγαίνετε
εσείς και χορηγείτε εσείς το ειδικό σήµα λειτουργίας και έναντι
µάλιστα παραβόλου στην αρχή και µετά τέλους απέναντι στην
αυθαιρεσία, τι λέτε στον επιχειρηµατία του καταλύµατος; Τι του
λέτε; Στην ουσία, του λέτε κλείνοντάς του το µάτι ότι αφού έδω-
σες χρήµατα στο κράτος και εξασφάλισες σήµα λειτουργίας, βε-
βαίως δεν θα έρθει η πολεοδοµία να σε παρενοχλήσει για όσο
έχεις εσύ αυτό το ειδικό σήµα λειτουργίας! Εκτός αν ο κ. Σου-
φλιάς αποφασίσει να κάνει ρυθµίσεις για τους ηµιυπαίθριους χώ-
ρους που τότε βεβαίως θα πληρώσεις κάτι παραπάνω και θα
έχεις και µία «λειτουργική τακτοποίηση», αυτή η ευφυής έκ-
φραση που λέτε τώρα αλλά που δεν είναι δική σας και είναι δα-
νεισµένη από το ΠΑΣΟΚ.

Αυτά είναι τα απαράδεκτα και τα αίσχη. Και δεν απαντήσατε
βεβαίως και στα συγκεκριµένα που σας ετέθησαν. Τι διάταξη
είναι αυτή για το πιστοποιητικό πυροπροστασίας; Εδώ δεν µι-
λάµε για πολεοδοµικές παρεµβάσεις, αλλά για την προστασία
της ζωής των ανθρώπων! Είναι δυνατόν να διαπιστώνονται ελ-
λείψεις και αποκλίσεις και εφόσον λέτε ότι είναι µικρής έκτασης,
χωρίς να το διευκρινίζετε ή να λέτε από ποιον διευκρινίζεται το
«µικρής έκτασης», να δίνεται προσωρινή –έτσι λέτε, προσωρινή-
χορήγηση πιστοποιητικού πυροπροστασίας;

Σας ρώτησα το εξής: Προσωρινάε καίγονται οι άνθρωποι; Καί-
γονται προσωρινά άνθρωποι; Τι πάει να πει «προσωρινό πιστο-
ποιητικό πυροπροστασίας»; Ή υπάρχει µελέτη και εποµένως
τηρούνται οι προδιαγραφές πυροπροστασίας ή δεν τηρούνται!
∆εν υπάρχει αυτό που λέτε «µικρής έκτασης» το οποίο διαπι-
στώνει η Πυροσβεστική Υπηρεσία και αρχίζει τότε µε τέτοιες αό-
ριστες διατυπώσεις η συναλλαγή µεταξύ των ελεγκτικών αρχών
και του επιχειρηµατία, για να πάρει το προσωρινό χαρτί και να
λειτουργήσει. Αυτά τα απαράδεκτα και πρωτοφανή κάνετε µε τις
διατάξεις που φέρνετε.

Και εν πάση περιπτώσει, λέτε ότι κάποιος πάει και κάνει αυτές
τις αιτήσεις για να πάρει αυτά τα χαρτιά και ιδιαίτερα το ειδικό
σήµα λειτουργίας. Για έναν ο οποίος δεν το κάνει αυτό και δεν
καταθέτει ούτε τα δικαιολογητικά, δεν καταθέτει τίποτα, µε ποιο
δικαίωµα εσείς λέτε ότι αυτός στο όνοµα ότι µπορεί να τα κατα-
θέσει µέχρι τα τέλη του 2009, δεν υφίσταται κανένα έλεγχο και
δεν έχει καµµία διοικητική κύρωση; Τι είναι αυτό το εφεύρηµα
που κάνετε; Ακόµα και αυτός δηλαδή που δεν καταθέτει τίποτα,
θα λειτουργεί όλη την τουριστική περίοδο χωρίς καµµία παρε-
νόχληση και χωρίς καµµία διοικητική κύρωση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτά βεβαίως κάνετε εδώ και µε τις πισίνες, τις κολυµβητικές

δεξαµενές. Το ίδιο κάνετε! Έρχεται µία «σκούπα» νοµιµοποίησης
των πάντων. Ό γέγονε, γέγονε, µε κάποιες υπογραφές ιδιωτών,
όπως και στο προηγούµενο, οι οποίες θα λένε για τη δόµηση, για
τη λειτουργία, για την ασφάλεια, για τα απόβλητα, κ.λπ.. Κάνουν
ένα χαρτάκι µε υπεύθυνη δήλωση του οποιουδήποτε εκµεταλ-
λεύεται την πισίνα και τελειώσαµε! Μα, είναι δυνατόν; Ξέρετε τι
έχει γίνει µε τις πισίνες; Οι αυθαιρεσίες των αυθαιρεσιών!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και τελειώνω µε το εξής: Σας κα-
λούµε να αποσύρετε αυτό το νοµοσχέδιο. Τέτοιου είδους νοµο-
σχέδια και τέτοιου είδους νοοτροπίες έχουν καταστρέψει την
Ελλάδα, τις πόλεις, τους οικισµούς και τις περιοχές. Τα τουρι-
στικά νησιά µας συνεχώς χειροτερεύουν από άποψη αισθητικής.
Αυτές οι ρυθµίσεις δεν είναι οι τελευταίες. Ανοίγουν το δρόµο
για τη συνεχή επανάληψή τους. Αυτό γίνεται δεκαπέντε και εί-
κοσι χρόνια στην Ελλάδα. Έτσι οικοδοµήθηκε ο τουρισµός. ∆εν
µπορούµε να προχωρήσουµε άλλο µ’ αυτόν τον τρόπο. Αποσύ-
ρετε αυτό το νοµοσχέδιο! ∆εν σας αξίζει!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού κ. Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Και από το Βήµα αυτό θα θέλαµε να εκφράσουµε τη βαθιά µας

οδύνη, αλλά και τα συλλυπητήρια µας προς την οικογένεια του
αδικοχαµένου αστυνοµικού. Θα ήθελα να πω ότι δυστυχώς –και
αυτό είναι κάτι το οποίο πρέπει να αρχίσει να απασχολεί και την
Κυβέρνηση και τη Βουλή και την κοινωνία ολόκληρη- είναι ο τρί-
τος αστυνοµικός που χάνεται µέσα σε σύντοµο χρονικό διά-
στηµα, εξαιτίας της εξάρσεως της βίας πια µέσα στην κοινωνία
µας.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι πέρα από την εγκληµατικότητα
µε τη συνήθη της µορφή, φαίνεται να αναβιώνει και η πολιτική
βία της άκρας Αριστεράς. Αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο πρέπει
να µας απασχολήσει, είναι σοβαρό και είναι σηµαντικό το να το-
ποθετηθούµε. Η βία έχει συγκεκριµένο πρόσηµο και εποµένως,
πρέπει να στιγµατιστούν όλοι εκείνοι οι οποίοι µέσα στην κοινω-
νία έχουν έστω και τη στοιχειώδη ανοχή, έστω και τη στοιχειώδη
υπό τη µορφή αιτιολογήσεως και κατανοήσεως δικαιολόγηση
κατά αποτέλεσµα τέτοιου είδους συµπεριφορών.

Με χαρά άκουσα ότι το σύνολο των πολιτικών δυνάµεων κα-
ταδίκασε απερίφραστα τη συγκεκριµένη πράξη. Βεβαίως, θεωρώ
αυτονόητο ότι οι εγκληµατικές πράξεις είναι καταδικαστέες. ∆εν
χρειάζεται καν να υπάρχει ερώτηση επ’ αυτού.

Εκεί, όµως, που θα κριθούµε όλοι είναι στην αποδοχή συγκε-
κριµένων µέτρων, είναι στη στήριξη συγκεκριµένων πρωτοβου-
λιών που πρέπει να πάρει η Κυβέρνηση, προκειµένου να
αντιµετωπιστεί αποτελεσµατικά η έξαρση της βίας µέσα στην κοι-
νωνία. Εκεί είναι που θα κριθούµε, εκεί είναι που θα φανεί η ειλι-
κρίνεια των προθέσεων. Κατά τα λοιπά, προφανώς όλοι
λυπόµαστε και προφανώς όλοι καταδικάζουµε.

Επιτρέψτε µου, επίσης, να προχωρήσω σε κάτι άλλο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε ένα διάλογο µέσα

στην Αίθουσα. Θα µου επιτρέψετε να πω ότι κατά τη γνώµη µου
δεν τιµά το ελληνικό Κοινοβούλιο, δεν αρµόζει στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο να σχολιάζει τη συνέντευξη ενός προσώπου, πολιτικού
προσώπου, του κ. Αλµούνια, ο οποίος έχει µία θέση και έναν θε-
σµικό ρόλο και λέει κάποιες απόψεις για την ελληνική οικονοµία.
Το να ασχολείται ολόκληρο το Κοινοβούλιο µε µία συνέντευξη,
θα µου επιτρέψετε να πω ότι κατά τη γνώµη µου δεν είναι σωστό.
Επίσης, ούτε και αποτελεί –και το λέω ξεκάθαρα- τεκµήριο αλη-
θείας ή ορθότητας η άποψη του κ. Αλµούνια.

Ο κ. Αλµούνια έχει να δώσει λογαριασµό για πάρα πολλά
πράγµατα. Πρωτίστως έχει να δώσει λογαριασµό όσον αφορά
το γιατί ως Επίτροπος υπεύθυνος για την ευρωπαϊκή οικονοµία
δεν αντελήφθη έγκαιρα τις συνέπειες της κρίσης, γιατί δεν έλαβε
προληπτικά µέτρα ως προς αυτό, γιατί υποστήριξε -όπως και
υποστηρίζει ακόµα- ως πολιτική θέση µια λογική άναρχου ανοίγ-
µατος των αγορών σε παγκόσµιο επίπεδο. Σε τελευταία ανάλυση,
αυτό το χωρίς όρους, χωρίς προϋποθέσεις, χωρίς ελεγκτικούς
µηχανισµούς, χωρίς εποπτεία, χωρίς ρυθµίσεις άνοιγµα των αγο-
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ρών σε παγκόσµιο επίπεδο είναι υπεύθυνο για την κρίση για την
οποία συζητάµε. Πρώτα από εκεί έπρεπε να ξεκινήσουµε.

Κατά τα λοιπά, επιτρέψτε µου να πω το εξής. Εγώ δεν θεωρώ
ότι για να συζητήσουµε το δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας
πρέπει να µας το πει ο κ. Αλµούνια. ∆εν αρκεί να κοιτάξουµε τους
αριθµούς; ∆ηλαδή όταν βλέπουµε εδώ, µέσα στο Κοινοβούλιο,
στην Κυβέρνηση το µέγεθος του δηµόσιου χρέους και τα τερά-
στια ποσά, τους µεγάλους αριθµούς του ελλείµµατος πρέπει να
µας πει κάτι ο κ. Αλµούνια; Έχουµε ανάγκη τη δική του παραί-
νεση για να καταλάβουµε ότι αυτό είναι µία εκρηκτική κατάσταση
σε οικονοµικό επίπεδο;

Εγώ διερωτώµαι το πώς εισάγεται η άποψη της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής -δηλαδή τα προφανή- µέσα στη συζήτηση για τα δη-
µόσια οικονοµικά. ∆ιότι µας λένε τα τελείως προφανή. Τι; Ότι
πρέπει να µειώσουµε τις δηµόσιες δαπάνες, ότι πρέπει να αντι-
µετωπίσουµε τα διαρθρωτικά προβλήµατα της ελληνικής οικο-
νοµίας, ότι πρέπει να αντιµετωπίσουµε τη διαφθορά, ότι πρέπει
να αντιµετωπίσουµε τη γραφειοκρατία. Αυτά, λοιπόν, τα προ-
φανή είναι ανάγκη να τα πουν ή να τα επικαλούνται κάποιοι, προ-
κειµένου να δικαιολογήσουν την άποψή τους; Είναι ανάγκη να τα
πει ο Ευρωπαίος Επίτροπος; ∆εν ξέρουµε ότι αυτά είναι που πρέ-
πει να γίνουν;

Το σηµαντικό ερώτηµα δεν είναι αυτό. Το σηµαντικό ερώτηµα
είναι το γιατί δεν προχωράει η Κυβέρνηση σ’ αυτήν την κατεύ-
θυνση, το γιατί ολιγωρεί η Κυβέρνηση προς αυτήν την κατεύ-
θυνση. Αυτό είναι που θα έπρεπε να συζητάµε και αυτό είναι που
υποθέτω ότι θα συζητήσουµε και το απόγευµα στη συγκεκριµένη
επιτροπή.

Αλλά πάντως εγώ δεν περιµένω από την Ευρώπη να σώσει την
ελληνική οικονοµία, ούτε περιµένω από την Ευρώπη να µας υπο-
δείξει τα τελείως αυτονόητα στα οποία πρέπει να προχωρήσουµε
για να αντιµετωπίσουµε το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό που αντι-
µετωπίζει η ελληνική οικονοµία. Αλίµονό µας αν είναι εκεί που
πρέπει να το συζητήσουµε.

Ειλικρινώς απορώ από ορισµένες πτέρυγες που αναφέρονται,
παραδείγµατος χάρη, σε ζητήµατα τελείως άσχετα, κατά τη
γνώµη µου, στην παρούσα φάση, όπως είναι το Σύµφωνο Στα-
θερότητας. Εγώ σας λέω ότι δεν υπήρχε κανένα Σύµφωνο Στα-
θερότητας, κύριε Υπουργέ. Να το κάνουµε το έλλειµµα όσο
θέλουµε. Να το πάµε το έλλειµµα στο 10%. Έχουµε εµείς τη δυ-
νατότητα να πάµε στην Ελλάδα το έλλειµµα στο 10%; Το Σύµ-
φωνο Σταθερότητας µας µάρανε; Με συγχωρείτε, για να
καταλάβω, δηλαδή. Ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι λένε ότι το Σύµ-
φωνο Σταθερότητας φταίει για το συγκεκριµένο πρόβληµα που
έχουµε; ∆ηλαδή, σήµερα η Ελλάδα µε το δηµόσιο χρέος που
έχει, έχει δυνατότητα να κάνει πολιτική µεγάλων ελλειµµάτων;
Και από πού θα χρηµατοδοτήσει το χρέος της; Με τι επιτόκια θα
δανειζόµαστε, εάν εκτοξευθεί το δηµόσιο χρέος, αφού θα φτιά-
χνουµε µεγάλα ελλείµµατα;

Εγώ διερωτώµαι. Σε αυτή την Αίθουσα έχουµε πια τόσο απο-
µακρυνθεί στο επίπεδο αµιγώς του ορθού λόγου, διότι αυτά δεν
είναι και καµµία βαριά φιλοσοφία, δεν είναι και τίποτα σπουδαία
πράγµατα. Είναι περίπου αυτονόητα. Επ’ αυτών δεν µπορούµε
να συνεννοηθούµε;

Έρχοµαι πολύ γρήγορα στο θέµα του σχεδίου νόµου. Μία
µόνο παρατήρηση για ορισµένες πλευρές της Αντιπολίτευσης,
κυρίως από την Αριστερά, που εµφανίζονται τόσο αυστηρές στα
πρώτα δύο άρθρα.

Ποια είναι η απάντηση και η θέση, παραδείγµατος χάριν, των
κοµµάτων της Αριστεράς στο συγκεκριµένο ζήτηµα; Τι πιστεύ-
ουν ότι πρέπει να γίνει για τους ανθρώπους εκείνους που πράγ-
µατι επειδή έχουν ορισµένες αυθαιρεσίες και ορισµένες
παραβάσεις της πολεοδοµικής νοµοθεσίας, παρά ταύτα έχουν
δωµάτια ή έχουν ξενοδοχεία; Ποια είναι η άποψή τους; Η άποψή
τους είναι ότι δεν πρέπει να λειτουργούν; Πρέπει να κλείσουν;
Στη συγκεκριµένη φάση αυτό λένε στον κόσµο; Οι πτέρυγες
αυτές αυτή τη πολιτική θέση έχουν; Εν µέσω κρίσης την ώρα που
όλοι λέµε ότι πλήττεται µία από τις βασικές…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου επιτρέψετε λίγο την ανοχή σας. ∆εν θα κάνω κατά-

χρηση, κυρία Πρόεδρε.
Λοιπόν µία από τις βασικές µας, λέµε η κυριότερη ίσως παρα-

γωγική σήµερα µηχανή είναι ο τουρισµός. Είµαστε εν µέσω κρί-
σης, ανησυχούµε για το πώς πρόκειται να εξελιχθεί και ακούστε
τι λέει αυτή η πλευρά. Αυτή η πλευρά κατά λογική αναγκαιότητα
και συνέπεια, αφού είναι αντίθετη στην τακτοποίηση, λέει ότι στη
παρούσα ειδικώς φάση εφαρµόζοντας αυστηρά τη νοµοθεσία,
θα πρέπει να πάµε να κλείσουµε τους ανθρώπους. Μα, είναι
τώρα πράγµατα αυτά να ακούγονται σ’ αυτή την Αίθουσα;

Εγώ µε χαρά άκουσα την τοποθέτηση της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης παρ’ ότι δεν ψηφίζει τα άρθρα 1 και 2, ότι δεν είναι
σ’ αυτή τη γραµµή. Είναι σε µία γραµµή ότι θα έπρεπε –αν κατά-
λαβα καλά την εισήγησή σας, κύριε συνάδελφε- µε άλλα κριτή-
ρια, µε άλλους τρόπους, ας το πω έτσι, πιο ολοκληρωµένα, να
πάµε σε µία τέτοια κατεύθυνση. Αυτή είναι η τοποθέτηση της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, διότι ακούω –επιτρέψτε µου- ακρό-
τητες. ∆ιότι πώς άλλως να χαρακτηρίσει κανένας τη συγκεκρι-
µένη τοποθέτηση; Να πάµε να κλείνουµε τώρα τα µαγαζιά. Να
κλείσουµε τα δωµάτια, να κλείσουµε τα ξενοδοχεία, να τα κλεί-
σουµε όλα, γιατί έχουν πολεοδοµική αυθαιρεσία. Αυτές είναι οι
τοποθετήσεις που ακούµε και τις ακούµε –υποτίθεται- υπεύθυνα.

Λοιπόν, είναι άλλο ζήτηµα το πώς πρόκειται να αντιµετωπί-
σουµε το µεγάλο πρόβληµα της κακής διοικήσεως. Και εκεί είναι
εξαιρετικά ελλειµµατική η κυβερνητική πολιτική και εκεί έχει
χαθεί πάρα πολύς χρόνος και εκεί έπρεπε να έχουν γίνει τερά-
στιες τοµές στο κυβερνητικό έργο για να αντιµετωπίσουµε την
κακή διοίκηση και πράγµατι να µην αναγκαζόµαστε να βρισκό-
µαστε σε τέτοιου είδους εκ των υστέρων τακτοποιήσεις.

Επίσης, άλλη απόλυτη σύγχυση η οποία δηµιουργείται, είναι η
εξής. Μιλάει εδώ µία ορισµένη πλευρά ότι αυτό οδηγεί σε νοµι-
µοποίηση πολεοδοµική...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Ουδεµία σχέση.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Τι να πω τώρα επ’ αυτών; ∆ηλαδή,

εδώ έχουµε και στοιχειώδη άγνοια στοιχειωδών νοµικών. Το γε-
γονός ότι χορηγείται µία διοικητική άδεια λειτουργίας κατ’ ορι-
σµένους µπορεί να αποτελέσει επιχείρηµα, προκειµένου να αρθεί
το παράνοµο µιας συγκεκριµένης πολεοδοµικής αυθαιρεσίας.

Και άκουσα και το επιχείρηµα της αυστηράς εφαρµογής της
πολεοδοµικής νοµοθεσίας. Αυτό θέλω να µου το ξαναπούνε,
διότι βεβαίως, όπως γνωρίζετε, µία από τις κυρώσεις του ν.
1337/1983 όταν υπάρχει αυθαίρετη δόµηση, πέραν των προστί-
µων, πέραν όλων των άλλων, είναι η κατεδάφιση.

Υπάρχει, λοιπόν, εδώ ένα επιχείρηµα που λέει ότι θα µπουν οι
µπουλντόζες αύριο το πρωί να αρχίσουν να γκρεµίζουν τα ξενο-
δοχεία; Αυτά ακούµε σε αυτή την Αίθουσα απαθώς;

Εδώ πρέπει κάποια στιγµή να µπουν όρια, πρέπει να µπουν
όρια λογικής. Πρέπει να αρχίσουµε να διαλεγόµεθα στοιχειωδώς
µε ένα φυσιολογικό τρόπο. ∆εν είναι δυνατόν να ακούγεται ό,τι
να είναι!

Μερικές επιµέρους παρατηρήσεις. Στο άρθρο 1, παράγραφος
3 το πρόστιµο που επιβάλλετε γι’ αυτόν που δεν συµµορφώθηκε,
το οποίο είναι το διπλάσιο της αρχικής, θα σας πω ότι κατά τη
γνώµη µου είναι επιεικές. ∆ιότι εφόσον δόθηκε η δυνατότητα της
λειτουργικής τακτοποιήσεως και αυτός εξακολουθεί να µην τα-
κτοποιείται, απλώς ο διπλασιασµός αυτών των 200 ευρώ, είναι
πολύ µικρό πρόστιµο και δεν θα οδηγήσει σε συµµόρφωση. Επο-
µένως, εδώ κατά τη γνώµη µου υπάρχει ένα ζήτηµα.

Ένα δεύτερο θέµα αφορά τα περίφηµα ζητήµατα των ενδικο-
φανών προσφυγών. Προβλέπετε τρεις ενδικοφανείς προσφυγές
στο σχέδιο νόµου. Η µία είναι της παραγράφου 4 του άρθρου 1,
η άλλη σχετίζεται µε το άρθρο 2 και έρχεται και µία τρίτη, αυτή
είναι ήδη υφισταµένη, στο άρθρο 4 παράγραφος 1. Το πρόβληµα
µε τις ενδικοφανείς προσφυγές είναι το εξής. Ενώ υποτίθεται ότι
φτιάχνονται -αυτό είναι το νόηµα- για να αποφευχθεί η προσφυγή
στα δικαστήρια και να µη φορτώνονται τα διοικητικά δικαστήρια
τις διαφορές αυτές, η πράξη δείχνει ότι γίνονται κάποιες επι-
τροπές που εξετάζουν εντελώς επιπόλαια τα ζητήµατα αυτά, δεν
λειτουργούν ανασχετικά και απλώς δηµιουργείται ένα πρόσθετο
επίπεδο γραφειοκρατίας.

Ενώ, λοιπόν, η γενική ιδέα ότι πρέπει πρώτα να προσφύγεις
στη διοίκηση προσπαθώντας να λύσεις τη διαφορά που έχεις και
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µετά να πας στο διοικητικό δικαστήριο, αυτό στην πραγµατικό-
τητα δηµιουργεί ένα πρόσθετο κόστος, µια πρόσθετη γραφειο-
κρατία, δηµιουργεί πρόσθετες αµοιβές, κόστος εννοώ και για τον
προσφεύγοντα αλλά και για τη λειτουργία της διοικήσεως.

Εγώ είµαι της απόψεως ότι θα πρέπει ή να γίνεται µια πραγ-
µατική αξιολόγηση -και εδώ είναι ένα ζήτηµα πώς µπορεί κανείς
να το επιβάλει, γιατί πάµε ήδη στη λειτουργία της διοικήσεως- ή
κάποιος να µπορέσει να επιβάλει την ουσιαστική εξέταση των
προσφυγών απ’ αυτές τις επιτροπές που τους εξετάζουν. Αλλιώς
δεν έχει νόηµα, είναι καλύτερα να τους αφήνουµε να πηγαίνουν
στα δικαστήρια, αν έχουν διαφωνία. ∆ηµιουργούµε δηλαδή ένα
πρόσθετο επίπεδο το οποίο κατά τη γνώµη µου δεν λειτουργεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Μία ακόµη παρατήρηση. Εµείς όλο το άρθρο για τους ξενα-

γούς είπαµε ότι θα το καταψηφίσουµε παρά το ότι θεωρούµε ότι
έχει υπάρξει σηµαντική βελτίωση από την αρχική του µορφή.
Επειδή εµείς έχουµε µια δογµατική θέση που λέει ότι ό,τι είναι
άνοιγµα, αυτό το περίφηµο «άνοιγµα» των επαγγελµάτων, θα
πρέπει να το βλέπουµε πιο συγκεκριµένα, πιο εµπεριστατωµένα
και δεν µπορούµε να προσχωρήσουµε ότι οποιοδήποτε άνοιγµα
οποιουδήποτε επαγγέλµατος χωρίς περιορισµούς, οδηγεί σε
καλό, µε αυτή την έννοια θα καταψηφίσουµε το άρθρο 3.

Μία ακόµη επιµέρους παρατήρηση η οποία έχει να κάνει µε τα
οριζόµενα στην παράγραφο 5 του άρθρου 2. Γράφει εδώ –και
εδώ υπάρχει ένα ζήτηµα- πως όσες κολυµβητικές δεξαµενές δεν
έχουν λάβει άδεια, θα σφραγίζονται άµεσα, εφόσον όµως κατά
τον έλεγχο των αρµόδιων αρχών …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Τελειώνω αµέσως µε αυτή την πα-
ρατήρηση.

Λέει ότι εφόσον κατά τον έλεγχο των αρµόδιων αρχών σε κο-
λυµβητικές δεξαµενές, στις οποίες χορηγήθηκε άδεια κατά τις
διατάξεις του παρόντος, διαπιστωθεί ότι οι υποβληθείσες δηλώ-
σεις δεν είναι ακριβείς, ανακαλείται αµέσως η άδεια λειτουργίας
και επιβάλλονται όλες οι προβλεπόµενες στις ισχύουσες διατά-
ξεις κυρώσεις και απαγορεύεται η λειτουργία της κολυµβητικής
δεξαµενής. Οι διατυπώσεις εδώ είναι διαφορετικές. Στη µία
σφραγίζονται, στην άλλη επιβάλλονται διοικητικές κυρώσεις.
Κατά τη γνώµη µου θα έπρεπε να υιοθετήσετε ενιαία φρασεο-
λογία ώστε η ειδική κύρωση της σφραγίσεως να επιβάλεται σε
κάθε περίπτωση.

Επισηµάνθηκε µέσα σε όλα από προηγούµενο αγορητή και
είναι σωστό, το ζήτηµα µε το πιστοποιητικό. Καταλαβαίνω τι προ-
σπαθείτε να ρυθµίσετε. Υπάρχει, όµως, ένας κίνδυνος. Το θέµα
είναι το «µικρής έκτασης». Πράγµατι εδώ αρχίζει ένας υποκειµε-
νισµός. Τι είναι µια παράβαση µικρής έκτασης; Επειδή είναι αυ-
θαίρετο εµφανίζεται ένα περιθώριο για συνεννοήσεις. ∆εν ξέρω
αν θα είναι αθέµιτες ή θεµιτές. Θεωρώ ότι εκεί θα έπρεπε να κά-
νετε κάποια βελτίωση ώστε να «κλείσει» αυτό το παράθυρο. Γιατί
αυτή η έννοια της µικρής, µεσαίας, µεγάλης εκτάσεως παραβιά-
σεως αφήνει περιθώρια συνεννοήσεων.

Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Αρκετά µεγάλη.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µία διευκρίνιση
που νοµίζω ότι είναι επ’ ωφελεία όλων.

∆εν συµπεριλάβαµε την προσφυγή στα δικαστήρια, κύριε Βο-
ρίδη –το λέω αυτό γιατί θέλω να µπούµε στον πυρήνα της σκέ-
ψης για το πώς φτάσαµε σ’ αυτό το νοµοσχέδιο- διότι θα
ακυρώναµε όλο το σχεδιασµό της λειτουργικής τακτοποίησης γι’
αυτή τη χρονιά, όπου θέλουµε µέχρι το τέλος του χρόνου να τα
έχουµε τελειώσει όλα. Τα δικαστήρια, όπως ξέρετε, είναι µία δια-
δικασία χρονοβόρα, µία διαδικασία η οποία βασίζεται σε συγκε-
κριµένα χαρτιά και σε συγκεκριµένες αδειοδοτήσεις των
ξενοδοχειακών µονάδων και µία διαδικασία η οποία δεν µας λύνει
το τι θα γίνει, από την ώρα που προσφεύγει κάποιος στα δικα-
στήρια σ’ ό,τι αφορά τη λειτουργία και την έκδοση του σήµατος

διότι ούτε µπορούµε να του το πάρουµε, ούτε µπορούµε να του
το δώσουµε όταν ο άλλος έχει µία ανοιχτή δικαστική διαδικασία.
Γι’ αυτό το λόγο έχει µπει η επιτροπή στο άρθρο 4 για τις προ-
σφυγές. Η Επιτροπή Προσφυγών του Υπουργείου µετά τη δια-
φωνία και µε την ΠΥΤ, δηλαδή την Περιφερειακή Επιτροπή όπου
προΐσταται ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου, έχει πολιτική
κάλυψη και η οποιαδήποτε απόφαση δηµοσιεύεται στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβερνήσεως για να είναι απόλυτα διαφανής. Αυτός
είναι ο λόγος, τίποτα παραπάνω, τίποτα λιγότερο, διαφορετικά
θα ακυρώναµε την ουσία.

Επειδή το άκουσα και από άλλους συναδέλφους, θα πω µια
κουβέντα για τις παραλείψεις, µικρής έκτασης, για την Πυρο-
σβεστική. Επειδή δεν θέλω να υπάρχουν «γωνιές» σ’ αυτό το σχέ-
διο νόµου κι επειδή η προσπάθεια είναι εξαιρετικά ειλικρινής,
αναλαµβάνω την ευθύνη να το διορθώσω είτε µε υπουργική από-
φαση που θα το διευκρινίζει, είτε µε οριστική απάλειψή του για
να µην έχουµε ζητήµατα επ’ αυτού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Συνεχίζουµε µε τον Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ κ. Σγουρίδη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Μετά

από δυόµισι ώρες ήλθε η σειρά µας να µιλήσουµε.
Θα εκφράσω κι εγώ τα θερµά µου συλλυπητήρια στην οικογέ-

νεια του πραγµατικά αδικοχαµένου δολοφονηµένου αστυνοµι-
κού. Θα εκφράσω επίσης και τη λύπη µου γιατί το χτύπηµα που
έγινε σήµερα το πρωί µας ξανάφερε δεκαπέντε µε είκοσι χρόνια
πίσω. Τέτοια τροµοκρατικά χτυπήµατα γίνονταν πριν από τόσα
χρόνια και είχαµε πιστέψει ότι η µεταολυµπιακή Ελλάδα, η χώρα
της ασφάλειας, δεν θα ξανάβλεπε να ξαναφουντώνουν η τροµο-
κρατία και τα χτυπήµατα αυτού του τύπου.

Το κλίµα το οποίο έχει δηµιουργηθεί στη χώρα είναι ζοφερό
και δεν είναι άµοιρο αυτής της κατάστασης. Θα έλεγα ότι το
κλίµα αυτό έχει να κάνει και µε την αστάθεια που επικρατεί γενι-
κότερα, µε την ανασφάλεια που έχει ο πολίτης και, αν θέλετε, µ’
αυτό που γίνεται από τον καθηµερινό «βοµβαρδισµό» από τα δελ-
τία ειδήσεων των οκτώ και των οκτώµισι στον Έλληνα πολίτη ο
οποίος βρίσκεται καθηλωµένος παθητικά στον καναπέ του. Υπάρ-
χει ένα κλίµα απαξίωσης της πολιτικής. ∆εν φταίνε όµως οι πο-
λιτικοί γι’ αυτό το κλίµα της απαξίωσης; Σαφώς και υπάρχουν
ευθύνες.

Τα λέω όλα αυτά γιατί το νοµοσχέδιο το οποίο σήµερα κα-
λούµαστε να ψηφίσουµε δηµιουργεί στον πολίτη το αίσθηµα του
«δεν βαριέσαι, ό,τι λειτουργεί ας το κουκουλώσουµε» και να µην
προχωρήσουµε σε µία ουσιαστική και σε βάθος επίλυση του προ-
βλήµατος!

Σας θυµίζω ότι το άναρχο ραδιοτηλεοπτικό τοπίο υπάρχει γιατί
υπάρχουν περιφερειακοί και εθνικής εµβέλειας τηλεοπτικοί σταθ-
µοί οι οποίοι επειδή λειτουργούσαν πριν από το 1993, µπορούν
να λειτουργούν και τώρα χωρίς άδεια και απλώς θα τακτοποιη-
θούν, θα ρυθµιστούν.

Ε, λοιπόν, µια τέτοια ρύθµιση γίνεται και για τουριστικά κατα-
λύµατα. Θα ρυθµιστούν στο µέλλον, θα τους νοµιµοποιήσουµε
τώρα λειτουργικά και στο µέλλον θα δούµε!

∆έχοµαι, κύριε Υπουργέ, η δορυφορική παρακολούθηση να
είναι, αν, θέλετε, µια λυδία λίθος, ώστε να µην ξαναφυτρώσουν
τέτοια πράγµατα. Μακάρι να γίνει! ∆εν το πιστεύω. Αν δεν χτυ-
πηθεί η αυθαίρετη δόµηση στην πηγή της, στην Ελλάδα θα
έχουµε και αυθαίρετα τουριστικά καταλύµατα και αυθαίρετα δω-
µάτια σε ξενοδοχεία. Γιατί θα παρακολουθήσετε µέσα στη βίλα,
η οποία νοικιάζεται ως κατάλυµα, αν έχουν γίνει µεταρρυθµίσεις
ή επισκευές από το δορυφόρο; Σας ερωτώ.

Έρχοµαι τώρα επί του νοµοσχεδίου. είµαστε εν µέσω τουρι-
στικής περιόδου και µάλιστα ενδιαφερόµαστε όλοι µας και πι-
στεύω ότι αυτήν την αγωνία εκφράσαµε όλες οι πλευρές εδώ για
να έχουµε έναν ποιοτικό τουρισµό, ο οποίος πραγµατικά θα βα-
σίζεται στη φήµη την οποία έχουµε ως χώρα. Είµαστε ελκυστικός
προορισµός ανεξάρτητα αν αυτό το κάνουµε συστηµατικά ή αν
µας προέρχεται γιατί το οικόπεδο «Ελλάδα» είναι ευλογηµένο οι-
κόπεδο και βρίσκεται σε κατάλληλη θέση αλλά και µέσα από τα
θέµατα ασφάλειας, προστασίας που θα έχει ο τουρίστας ο
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οποίος θα µας έρθει από τις ξένες χώρες ή, αν θέλετε, ο εγχώ-
ριος τουρίστας.

Πείτε µου λοιπόν, στο άρθρο 1: Η τουριστική περίοδος έχει ξε-
κινήσει. Εγώ, θα υποβάλω τα χαρτιά µου, δεν έχω σήµα λει-
τουργίας διότι λειτουργώ όπως σας εξήγησα προηγουµένως -για
να µη φάω και περισσότερο χρόνο- στην πρωτολογία µου λει-
τουργώ ούτως ή άλλως. Έχω κάνει έναρξη επιτηδεύµατος στην
εφορία, κόβω τιµολόγιο αλλά είµαι παράνοµος, δεν έχω τίποτα.
Θα γίνει έλεγχος σε εµένα που λειτουργώ το κατάλυµά µου στη
Σύρο, στη Μύκονο, στην Τήνο, οπουδήποτε; Επί έξι µήνες εγώ
την τελευταία µέρα του έκτου µηνός θα υποβάλω τα χαρτιά µου,
την πυροπροστασία και όλα αυτά τα σχετικά. Άρα και µόνο από
τη διάταξη αυτή που βάζετε ότι εντός έξι µηνών θα καταθέσουν
τα χαρτιά τους, όλο το σύστηµα όπως λειτουργούσε θα λει-
τουργεί.

Η πρόταση η οποία έγινε και από µένα αλλά και από τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι συγκεκριµένη: Κα-
ταγραφή.

Μέχρι τώρα ευθυνόµαστε και εµείς. Είπα ότι είναι διαχρονική
η αβελτηρία αυτή. Αλλά, εντάξει, 2004, κλείσαµε, πάµε παρα-
κάτω. Έρχεται ο κ. Αβραµόπουλος, παράταση, ξανά παράταση,
ξανά παράταση. Και πάντα όταν κάναµε συζήτηση, αν ανατρέξω
στα Πρακτικά, θα δείτε ότι λέγαµε «επιτέλους ας γίνει µια κατα-
γραφή όλων αυτών των ελλείψεων, των παραλείψεων, να έχουµε
επιτέλους την εικόνα η οποία υπάρχει» και θα δούµε ποια από
αυτά µπορούµε να θεραπεύσουµε έστω νοµοθετικά, έστω µε συ-
ναίνεση όλων και ποια είναι αθεράπευτα. Και στα αθεράπευτα να
δούµε το θέµα της απόσυρσης, να δούµε το θέµα, αν θέλετε, της
επιδότησης, της χρηµατοδότησης. Υπάρχουν µέθοδοι αλλά επι-
τέλους ξεκαθαρίζουµε το τοπίο και έτσι όπως είναι καθαρό παίρ-
νει το δρόµο του.

Σε επί µέρους παρατηρήσεις είπατε ότι τις πληµµέλειες ή πα-
ραλείψεις θα το δείτε είτε µε υπουργική απόφαση ή θα βγάλετε.
Βγάλτε το.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Θα το βγάλουµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Άρα, λοιπόν, δέχοµαι ότι λέτε ότι
αυτό φεύγει. Γιατί ξέρετε τι θα γίνει; Εγώ, που γνωρίζω τον πυ-
ροσβέστη, για τον άλφα ή βήτα λόγο τον κάνω ευάλωτο σε χρη-
µατισµό. Βγάλτε το για να υπάρχει αντικειµενικό κριτήριο.

Έρχοµαι επίσης να σας πω ότι και στο άρθρο 1 και στο άρθρο
2 έχετε «αποκλειστικής προθεσµίας δύο µηνών», «αποκλειστικής
προθεσµίας ενός µηνός».

Σας ερωτώ, επειδή γνωρίζω την ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση
και γνωρίζω πως λειτουργεί ο ΕΟΤ, οι περιφέρειες, οι δήµοι και
όλα αυτά τα σχετικά, εάν εξ υπαιτιότητας της Υπηρεσίας δεν τη-
ρηθεί η προθεσµία, τι γίνεται;

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει να γίνει διευκρίνιση από το Βήµα της
Βουλής ότι σε περίπτωση όπου θα υπάρχει εξ υπαιτιότητας της
Υπηρεσίας παραβίαση της προθεσµίας, ο χρόνος της ευθύνης
να παρατείνεται.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 1, παράγραφος 4, στο τέλος της πα-
ραγράφου. Εκεί που λέει: «τυχόν καταβληθείσες», πιστεύω ότι
θα έπρεπε να διορθωθεί και να λέτε «τυχόν «επιβληθείσες» διοι-
κητικές κυρώσεις για οποιονδήποτε λόγο καταργούνται από της
δηµοσίευσης του νόµου ούτως και οποιεσδήποτε εκκρεµείς
δίκες σχετικά µε την υποβολή των παραπάνω διοικητικών κυρώ-
σεων».

Ερωτώ, αυτό συνάδει µε το αίσθηµα δικαίου που πρέπει να
έχουν οι πολίτες; Και αν κάποιος πλήρωσε το 2008 το πρόστιµο;
Αυτοί υπάγονται; Θα προσφύγει στα δικαστήρια να το πάρει
πίσω;

Εγώ θα έλεγα ότι τα πρόστιµα θα έπρεπε να πληρωθούν.
Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 2…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει όµως ο

χρόνος σας, κύριε συνάδελφε!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ που θα µου

δώσετε χρόνο για να ολοκληρώσω, όπως δώσατε χρόνο και
στους υπολοίπους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ήταν Κοινοβουλευτι-
κοί Εκπρόσωποι. Το καταλαβαίνετε!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: ∆εν καταλαβαίνω, δηλαδή έχουµε
αξιωµατούχους;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, έχει
δοθεί ανοχή χρόνου από την αρχή. Παρακαλώ να ολοκληρώστε
µέσα σε ένα λεπτό. Μη χάνετε χρόνο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κάποιοι πήραν δεκατέσσερα, ει-
κοσιτέσσερα λεπτά! Κι εµείς πάµε να κάνουµε µία παρατήρηση
που νοµοτεχνικά νοµίζω ότι πάει να βοηθήσει!

Είπατε λοιπόν στο άρθρο 2, «τα ρυθµίσαµε µε νόµο», που για
µένα το θεωρώ απαράδεκτο να ρυθµίζει το ελληνικό Κοινοβούλιο
τα πόσα σκαλοπάτια θα έχει η πισίνα. Αυτό είναι τρελό, δεν συµ-
βαίνει πουθενά. Είπατε ότι τα ρυθµίζετε όλα!

Σας ερωτώ, λοιπόν, σε περίπτωση που πρόκειται για επαύλεις
που νοικιάζονται, ποιος είναι ο υπεύθυνος ασφαλείας της πισί-
νας; Αν σε κάποια περίπτωση εγώ έχω νοικιάσει την έπαυλή µου
ως κατάλυµα, κανονικά, µε σήµα λειτουργίας και όλα τα σχετικά,
σε κάποιον και αυτός σκοτωθεί στην πισίνα, εγώ ο ιδιοκτήτης θα
πάω µέσα; ∆εν το ρυθµίζετε αυτό. Γιατί ο υπεύθυνος ασφαλείας
για πισίνες µικρού τύπου, όπως αυτές, είναι ο ιδιοκτήτης, είναι
ταυτοπροσωπία.

∆εν θα πάρω άλλο χρόνο. Απλώς θα σας πω ότι στο άρθρο 4
στην επιτροπή παρίσταται υποχρεωτικά ο νοµικός σύµβουλος
του Υπουργείου χωρίς δικαίωµα ψήφου, που σηµαίνει ότι αν κά-
ποια στιγµή ο νοµικός σύµβουλος του Υπουργείου δεν παρίστα-
ται, τότε εν τοιαύτη περιπτώσει τι γίνεται; Εγώ που θίγοµαι από
την απόφαση της Επιτροπής, όταν θα παρθούν αποφάσεις,
µπορώ αυτήν την απόφαση να την προσβάλω; Αυτό το «υποχρε-
ωτικός ο νοµικός σύµβουλος του Υπουργείου» νοµίζω ότι θα πρέ-
πει να βγει.

Ευχαριστώ για το χρόνο που µου δώσατε, κυρία Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Τις διευκρινίσεις να τις κάνω τώρα, κυρία Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα έλεγα να τις κάνετε

συνολικά µετά από τους τρεις οµιλητές, κύριε Υπουργέ.
Ευχαριστώ.
Ο κ. Ιωάννης Βρούτσης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, δυστυχώς σήµερα το πρωί συνέβη άλλη µία αποτρό-
παια δολοφονία, εγκληµατική ενέργεια εναντίον ενός ακόµα
αστυνοµικού. Επιτρέψτε µου αφ’ ενός να εκφράσω την οργή µου
καταδικάζοντας τη δολοφονία και αφ’ ετέρου να εκφράσω τα
βαθιά και ειλικρινή µου συλλυπητήρια προς την οικογένεια του
δολοφονηθέντος συµπατριώτη µου ήρωα αστυνοµικού, που χτυ-
πήθηκε άνανδρα εν ώρα υπηρεσίας. Το όνοµά του είναι Σάββας
Νεκτάριος. Πρόκειται για έναν νέο άνθρωπο σαράντα ετών µε οι-
κογένεια, πατέρας ενός παιδιού.

Βρίσκω ιδιαίτερα θετικό ότι όλα τα κόµµατα τοποθετήθηκαν
στην ίδια κατεύθυνση για το συγκεκριµένο γεγονός, για την απο-
τρόπαια αυτή πράξη.

Επειδή όµως από αυτό το Βήµα πρέπει να τοποθετούµαστε και
να λέµε πολλά πράγµατα, έτσι όπως τουλάχιστον εµείς τα αι-
σθανόµαστε και έτσι όπως µας εκφράζουν, θέλω να πω ότι στην
τοποθέτησή του ένα συγκεκριµένο κόµµα µαζί µε τρεις λέξεις -
µε τη λέξη «σύνεση», µε τη λέξη «αυτοσυγκράτηση», µε τη λέξη
«λειτουργία» δηµοκρατικών θεσµών- για το συγκεκριµένο γεγο-
νός πιστεύω ότι έχει ξεχάσει να προσθέσει και τη λέξη «γνώµη»
υπό την έννοια ότι το ίδιο κόµµα σε σχέση µε τα γεγονότα και το
θλιβερό γεγονός του ∆εκεµβρίου είχε αναντίστοιχη συµπερι-
φορά.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα µιλάµε
για ένα ιδιαίτερα σηµαντικό νοµοσχέδιο. Ένα νοµοσχέδιο που
αφορά κατ’ εξοχήν -θα χρησιµοποιήσω τη στερεότυπη φράση-
έναν από τους κυριότερους αναπτυξιακούς πυλώνες της πατρί-
δας µας, τον τουρισµό. Εντάσσεται, θα έλεγα, αυτό το νοµοσχέ-
διο µέσα στο πλαίσιο της νοµοθετικής πρωτοβουλίας για τον
τουρισµό που έχει πάρει η Κυβέρνηση από το 2004 µέχρι σήµερα
στον τοµέα της τουριστικής πολιτικής.

Από την παρακολούθηση της συζήτησης, από την αρχή που
ήρθε το νοµοσχέδιο στην Ολοµέλεια µέχρι τώρα, ακούστηκαν
ενδιαφέρουσες απόψεις. Πολλές τις έκανε αποδεκτές ο Υπουρ-
γός και είναι ιδιαίτερα θετικό. Όµως παρατήρησα για ακόµα µια
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φορά την Αξιωµατική Αντιπολίτευση να λειτουργεί µέσα σε ένα
σκεπτικό -επιβεβαιώνοντας αυτό που κατ’ εξοχήν λέγεται το τε-
λευταίο διάστηµα- για επιβεβαίωση και προσπάθεια για εξουσία
να θέλει να ακυρώσει και να µηδενίσει τα πάντα. Και το λέω αυτό
γιατί η συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία η οποία ανα-
πτύσσεται και µε το παρόν νοµοσχέδιο -και όπως είπε και ο
Υπουργός θα συνεχιστεί και µε άλλες νοµοθετικές πρωτοβου-
λίες- θεωρείται άκρως αναγκαία. Έρχεται σε µια συγκεκριµένη
περίοδο όπου τρία στοιχεία συνθέτουν την αναγκαιότητα της πα-
ρέµβασης και της ψήφισης αυτού του νόµου.

Πρώτον, θα χρησιµοποιήσω τη φράση «ο τουρισµός είναι η
βαριά µας βιοµηχανία». ∆εύτερον, θα προσθέσω ότι είναι σηµα-
ντικό ότι διανύουµε µια παγκόσµια οικονοµική κρίση που έχει
έρθει και στην πατρίδα µας άρα επηρεάζει και τον τουρισµό. Και,
τρίτον, έχουµε σύµµαχο στο παρόν νοµοσχέδιο όλον τον τουρι-
στικό κόσµο της χώρας και για τα µέτρα που έχουµε πάρει ως
Κυβέρνηση µέχρι σήµερα για τον τουρισµό αλλά και για το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Οι παρατηρήσεις δε εκ µέρους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης κυρίως από τα στελέχη που είχαν την ευθύνη και της εισή-
γησης από πλευράς ΠΑΣΟΚ για το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
ήταν στην κατεύθυνση: Πρώτον ότι έπρεπε να αφιερώσουµε µε-
γαλύτερο χρόνο για διάλογο για να φέρουµε ένα νοµοσχέδιο για
τον τουρισµό και, δεύτερον, ότι θεωρεί άκαιρο και το συγκεκρι-
µένο νοµοσχέδιο και ότι τέλος-τέλος αυτή η Κυβέρνηση δεν
έπραξε τίποτα για τον τουρισµό στη χώρα µας. Καλό θα είναι
όταν γίνονται τέτοιου είδους τοποθετήσεις κάποιοι να κάνουν την
αυτοκριτική τους γιατί στο στοιχείο της αυτοκριτικής, που λείπει
όπως φαίνεται από το ΠΑΣΟΚ, το κρίσιµο ερώτηµα που βάζω -και
πιστεύω ότι το κατανοείτε όλοι- είναι πού ήταν το ΠΑΣΟΚ και πού
ήταν η τουριστική πολιτική του ΠΑΣΟΚ είκοσι ολόκληρα χρόνια.
Κατάγοµαι από ένα νησιωτικό σύµπλεγµα, το Νοµό Κυκλάδων
και σας µεταφέρω την παντελή αδιαφορία εκ µέρους της κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ σε επίπεδο τουριστικής πολιτικής για το
νοµό µου. Και αυτό υπήρχε και σε όλη την Ελλάδα.

Και, πρώτον, για να έχουµε και τα πειστήρια του συγκεκριµέ-
νου γεγονότος, θα ρωτούσα να µας πει κάποιος αν το ΠΑΣΟΚ,
που µιλάει για συνέχεια της διοίκησης, όπως είπε πριν από λίγο
και ο Κοινοβουλευτικός του Εκπρόσωπος, θα διατηρήσει -αν και
εφόσον γίνει κυβέρνηση- το Υπουργείο Τουρισµού που η Νέα ∆η-
µοκρατία το έκανε Υπουργείο Τουρισµού ή θα το καταργήσει;
Με λίγα λόγια θα αποδεχθεί µε γενναιότητα ότι αυτή η Κυβέρ-
νηση είδε τον τουρισµό ως πυλώνα ανάπτυξης και δηµιούργησε
το Υπουργείο Τουρισµού;

∆εύτερον, όλο αυτό το διάστηµα και εν όψει και της κρίσης
πάρθηκαν σηµαντικές νοµοθετικές πρωτοβουλίες. Παραδείγµα-
τος χάριν, το ζήτηµα το οποίο αφορά ένα σηµαντικό σηµείο στή-
ριξης του τουρισµού, στήριξης των επιχειρηµατιών, στήριξης
ιδιοκτητών ξενοδοχείων και τουριστικών καταλυµάτων: το ζήτηµα
της µείωσης του φόρου παρεπιδηµούντων από 2% σε 0,5%. Έξω
στην κοινωνία της επιχειρηµατικότητας του τουρισµού ξέρετε
πόσο ανακούφισε, ξέρετε τι τονωτική ένεση ήταν αυτή η παρέµ-
βαση εκ µέρους της Κυβέρνησης; Πάρα πολύ µεγάλη.

Τι έλεγε το ΠΑΣΟΚ για το συγκεκριµένο γεγονός; Απλώς έκανε
διαπιστώσεις και από πίσω προσπαθούσε να σπρώξει τους δη-
µάρχους στην κατεύθυνση να κάνουν επανάσταση εναντίον της
Κυβέρνησης ότι µειώνονται οι πόροι τους, την ίδια στιγµή που η
Νέα ∆ηµοκρατία ως Κυβέρνηση έδινε 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ
πόρους παρακρατηθέντες από κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.

Την ίδια στιγµή που εµείς βλέπαµε ότι η νησιωτικότητα της πα-
τρίδας µας, που είναι κατ’ εξοχήν τουριστική περιοχή, έχει ανά-
γκη από ειδικές δέσµες µέτρων, δέσµες µέτρων που χρειάζονται
συνταγµατική κατοχύρωση και φέραµε προς ψήφιση στο Σύ-
νταγµα -µαζί µε άλλες πολιτικές δυνάµεις του Κοινοβουλίου- και
κατοχυρώσαµε τη νησιωτικότητα, το ΠΑΣΟΚ ήταν απόν. Ήταν
απόν από αυτή τη µεγάλη συνταγµατική πράξη υπέρ του τουρι-
σµού, υπέρ των νησιών µας.

Την ίδια στιγµή που εµείς για πρώτη φορά φέραµε το σχέδιο
χωροταξικού σχεδιασµού και χωροταξικού για τον τουρισµό, το
ΠΑΣΟΚ µηδενιστικά έλεγε ότι είναι λάθος ότι πρέπει να αφαιρε-
θεί και ότι κάνει κακό.

Την ίδια στιγµή που εµείς έχουµε αλλάξει πραγµατικά κι
έχουµε φέρει µία νέα εποχή στην ακτοπλοΐα, η οποία σήµερα πη-
γαίνει σε τελείως διαφορετικά επίπεδα, το ΠΑΣΟΚ εδώ µε εκ-
προσώπους του κοινοβουλευτικούς λέει ότι ζούµε την εποχή της
δεκαετίας του ’70. Ψεύδεται ασυστόλως, διότι σήµερα διαπλέ-
ουν το Αιγαίο Πέλαγος υπερσύγχρονα πλοία, έχουν δαπανηθεί
πόροι εκατοµµυρίων ευρώ -πολλαπλάσιοι από το 2004 µέχρι σή-
µερα- και πραγµατικά έχουµε περάσει σε µία νέα εποχή την ακτο-
πλοΐα.

Θυµίζω απλά, γιατί πρέπει να τα λέµε, ότι κάπου στο 2000 κά-
ποιοι προσπαθώντας να βάλουν φρένο σε σύγχρονα πλοία που
είχαν έρθει, τα µπλόκαραν, βάζοντάς τα να δένουν στη Ραφήνα,
αφήνοντας καράβια της δεκαετίας του ’50 και του ’60 να φεύ-
γουν από τον Πειραιά. Και τότε, µε το γεγονός Σφηνιά, δόθηκε η
δυνατότητα να µπουν τα σύγχρονα πλοία µέσα στο Αιγαίο Πέ-
λαγος.

Λαµβάνονται και πολλά άλλα µέτρα τα οποία πραγµατικά πρέ-
πει να τα απαριθµήσει κανείς και να αφιερώσει πολύ χρόνο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Απλά θα πω ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν έρχεται να

κάνει τίποτα περισσότερο, δεν έρχεται να διαµορφώσει νοµιµο-
ποιήσεις στις πολεοδοµικές παραβάσεις, αλλά έρχεται να τα-
κτοποιήσει λειτουργικές αναγκαιότητες για να διαµορφώσουµε
ποιότητα στον τουρισµό µας. Θα κλείσουµε τα µάτια µπροστά
στην αναγκαιότητα και εν όψει αυτής της κρίσης, ότι πρέπει να
φέρουµε και να διαµορφώσουµε πλαίσιο υγιεινής στα τουριστικά
καταλύµατα, που δεν υπάρχει όταν δεν υπάρχει το σήµα µέσα
από το οποίο θα κατοχυρώσουµε την υγιεινή; ∆εν θα διαµορφώ-
σουµε πλαίσιο ασφαλείας διά µέσου της πυρόσβεσης και άλλων
µέτρων εάν κλείσουµε τα µάτια και δεν δώσουµε το σήµα µέσα
από συγκεκριµένο έλεγχο ή αν δεν διαµορφώσουµε το ίδιο και
στις κολυµβητικές δεξαµενές που έχουν ανάγκη.

Με λίγα λόγια σας µεταφέρω εκ µέρους του δικού µου νοµού,
που έχει δεκάδες τουριστικά καταλύµατα και δεκάδες ξενοδο-
χεία, ότι το συγκεκριµένο αυτό νοµοσχέδιο το περίµεναν πάρα
πολύ καιρό. Τακτοποιεί λειτουργικά προβλήµατα, βάζει και εξορ-
θολογίζει ζητήµατα τα οποία ήταν σε εκκρεµότητα, διαµορφώ-
νει και ανοίγει µία νέα προοπτική, ελεγχόµενη προοπτική, για να
κάνουµε πιο ανταγωνιστικό το τουριστικό προϊόν µας.

Κυρίες και κύριοι, πιστεύω ότι µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
προχωράµε ακόµα ένα βήµα. Χρειάζονται και άλλα βήµατα και
άλλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες. Ειδικά αυτή την περίοδο χρει-
άζεται αυτοπεποίθηση, τουριστική συνείδηση, χρειάζεται ψυ-
χραιµία. Πάνω απ’ όλα χρειάζεται αυτό που είπε και ο Υπουργός,
ενότητα στις δυνάµεις. Και δεν χρειάζεται να σπέρνουµε τον πα-
νικό, όπως κατ’ εξοχήν έκαναν από αυτό το Βήµα και από τα µέσα
ενηµέρωσης λειτουργοί της Βουλής, λειτουργοί του Κοινοβου-
λίου, που το µόνο που έκαναν ήταν να κάνουν κακό στην τουρι-
στική µας περίοδο.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας µεταφέρω ότι στο δικό µου το
νοµό υπάρχουν αναγκαιότητες…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: …αναπτυξιακών έργων, οι οποίες είναι
απόλυτα χρήσιµες. Είναι παραδείγµατος χάριν σε νησιά τα οποία
είναι κατ’ εξοχήν τουριστικά. Αναφέροµαι στο λιµάνι της Σαντο-
ρίνης, στο αεροδρόµιο της Πάρου, το οποίο χρειάζεται να ολο-
κληρωθεί, αναφέροµαι στο αεροδρόµιο της Νάξου, στο
πολεοδοµικό της Σύρου και επιπλέον σε αυτό που ειπώθηκε πριν
από λίγο, στην αναγκαιότητα να αξιοποιήσουµε στο έπακρο από
το δικό σας Υπουργείο το ΕΣΠΑ, το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας, κύριε συνάδελφε. Μην ανοίγετε άλλα θέµατα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: …σε επίπεδο µαρίνων και αλιευτικών
καταφυγίων που είναι άκρως αναγκαίες για την τουριστική ανά-
πτυξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Μαγκριώτης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο αγαπητός συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τον επί-

λογό του και αναφερόµενος στις Κυκλάδες νοµίζω διέγραψε τα
προηγούµενα εννέα λεπτά της οµιλίας που ήταν ένας διθύραµ-
βος για την κυβερνητική πολιτική και στον τοµέα του τουρισµού
και επιβεβαίωσε το εκλογικό αποτέλεσµα της 7ης του Ιούνη και
στο Νοµό Κυκλάδων, γιατί δεν νοµίζω να µην έχουν κρίση και αί-
σθηση των πραγµάτων οι συντοπίτες σας, αγαπητοί συνάδελφοι,
και να ψήφισαν τόσο στραβά στις εκλογές της 7ης Ιουνίου. ∆εί-
χνει, παρ’ ότι όπως είπα µε τον επίλογό σας αναφερθήκατε στα
ανοιχτά και µεγάλα προβλήµατα της περιφέρειάς σας για την
τουριστική και γενικότερα οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη,
ότι ακουµπήσατε στα προβλήµατα, µόνο που ήταν στα τελευταία
τριάντα δευτερόλεπτα της παρέµβασής σας. Αυτά τα προβλή-
µατα δεν λύνει η Κυβέρνηση και πολύ πιο µεγάλα σε άλλες πε-
ριοχές της χώρας.

Κανείς από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ δεν κάνει δίκη προθέσεων
ή δεν πιστεύει ότι και ο σηµερινός Υπουργός και όλοι οι Υπουρ-
γοί και όλη η Κυβέρνηση δεν ενδιαφέρονται και δεν θέλουν να
βοηθήσουν την τουριστική ανάπτυξη. Σηµασία έχει η πολιτική, η
στρατηγική, οι επιλογές που γίνονται, η κατεύθυνση των χρηµα-
τοδοτήσεων και βεβαίως η διαχειριστική ικανότητα και επάρκεια,
όταν φυσικά αυτή η διαχειριστική επάρκεια κινείται στο πλαίσιο
του Συντάγµατος και των νόµων, διότι ουκ ολίγες είναι και οι πα-
ρεκτροπές από τη συνταγµατική νοµιµότητα.

Αυτά, λοιπόν, αµφισβήτησαν οι πολίτες στις τελευταίες εκλο-
γές και γύρισαν την πλάτη στον κ. Καραµανλή και στη Νέα ∆η-
µοκρατία. ∆εν πιστεύουν ότι έχουν πλέον τη δυνατότητα και τις
πολιτικές εφεδρείες. Είναι δέσµιοι µιας πολιτικής την οποία συ-
νεχίζουν, βυθίζοντας τη χώρα σε ολοένα και µεγαλύτερη οικο-
νοµική και κοινωνική κρίση.

Αναφερθήκατε, αγαπητέ συνάδελφε -και συγγνώµη που κάνω
αναφορά σε σας- στο ΕΣΠΑ που πρέπει γρήγορα να ενεργοποι-
ηθεί για να γίνουν οι µαρίνες, τα καταλύµατα και όλα αυτά και
στις Κυκλάδες. Το ΕΣΠΑ, όµως, έχει δυόµισι χρόνια και δεν έχει
ακόµα ξεκινήσει η υλοποίησή του. Η Ευρωπαϊκή Ένωση επειδή
είδε τα χάλια της οικονοµίας όπως έχουν διαµορφωθεί και κάτω
από την πίεση της διεθνούς οικονοµικής κρίσης, που τώρα θα
είναι καταλυτική στην ελληνική οικονοµία, στον ελληνικό τουρι-
σµό, τη µόνη εξωστρεφή ουσιαστικά δραστηριότητα της ελληνι-
κής οικονοµίας, είπε ότι µέχρι το 2011 µας δίνει προκαταβολή
όλους τους κοινοτικούς πόρους. ∆εν χρειάζεται εθνική συµµε-
τοχή. ∆εν µπορεί να ξεκινήσει η υλοποίηση του ΕΣΠΑ, γιατί δεν
υπάρχει µελετητική ωριµότητα.

Συνεπώς και η έκκλησή σας προς τον κύριο Υπουργό, όσο και
αν είναι θετική, δεν µπορεί να ανταποκριθεί, γιατί δεν υπάρχει
ωριµότητα, διότι η Κυβέρνηση δεν χρηµατοδότησε τις µελέτες τα
προηγούµενα χρόνια. Έχω πει πολλές φορές από το Βήµα αυτό
ότι το 2008, χρονιά κρίσιµη και καθοριστική για την ολοκλήρωση
του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης και την έναρξη του ∆’ Κοι-
νοτικού Πλαισίου Στήριξης, η Κυβέρνηση διέθεσε συνολικά
8.000.000 ευρώ για τις µελέτες, για την προετοιµασία δηλαδή
έναρξης του ΕΣΠΑ. Αντιλαµβάνεσθε σε τι κατάσταση βρίσκεται
η οικονοµία, σε τι ετοιµότητα και πόσο µπορεί να επιταχύνει τους
ρυθµούς απορρόφησης των πόρων του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου
Στήριξης. Αδιέξοδο, λοιπόν, και αυτοπαγίδευση. Αυτό βλέπουµε
παντού.

Η Κυβέρνηση και οι εκπρόσωποί της, όπως και οι Βουλευτές
της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, µιλούν για την ανυπαρξία
τουριστικής πολιτικής τα προηγούµενα χρόνια και λένε ότι τώρα
υπάρχει τουριστική πολιτική. Μα, το ίδιο το νοµοθέτηµα που συ-
ζητούµε καταµεσής του καλοκαιριού, είναι απόδειξη πως δεν
υπάρχει και σήµερα ολοκληρωµένη στρατηγική γύρω από την
τουριστική ανάπτυξη. Και αυτό δεν αφορά το Υπουργείο Τουρι-
σµού, γιατί παρ’ όλη τη συγκρότησή του, παρ’ όλη την ύπαρξή
του, περιορισµένες αρµοδιότητες και πόρους έχει στη διαχείριση
και την υλοποίηση της τουριστικής πολιτικής και αυτό είναι µία
πραγµατικότητα που την ξέρουµε όλοι.

Τα προηγούµενα, λοιπόν, χρόνια οι γενικότερες στρατηγικές

του ΠΑΣΟΚ, είτε αυτό αφορά τις αναπτυξιακές υποδοµές είτε
αφορά τις επενδύσεις στις τουριστικές µονάδες, στα καταλύ-
µατα και σε µια σειρά άλλες υποστηρικτικές υποδοµές, γενικό-
τερα την οικονοµία και την εξωστρέφειά της, την ένταξή της στην
ΟΝΕ, το ευρώ και φυσικά το κύρος και τη σταθερότητα της
χώρας που κορυφώθηκε µε τη διοργάνωση των Ολυµπιακών
Αγώνων, είναι δείγµατα και πυλώνες µιας πολιτικής που στηρίζει
σε µια γενική κατεύθυνση τον τουρισµό.

Ασφαλώς και το ΠΑΣΟΚ ήταν αυτό που έδωσε ένα άλλο ανα-
πτυξιακό µοντέλο τα προηγούµενα χρόνια και έφερε τη µεγάλη
ανατροπή. Έπρεπε από πολύ καιρό να είχαµε δώσει µεγαλύτερο
βάρος στον τουρισµό των δώδεκα µηνών, στον εναλλακτικό του-
ρισµό, στο διαρκή και ποιοτικό τουρισµό. Αυτό είναι το µεγάλο
ζητούµενο για τη χώρα. Στα πεντέµισι χρόνια της Νέας ∆ηµο-
κρατίας λίγα πράγµατα έγιναν, ενώ πολλά χειροτέρεψαν. Χάθηκε
χρόνος, χάθηκαν αναπτυξιακοί πόροι. Αυτό είναι το πεδίο της
δικής µας κριτικής. ∆εν είναι ένα πεδίο ούτε πανικού ούτε κατα-
στροφολογίας ούτε ισοπέδωσης. Καµµία σχέση δεν έχει µε την
αντιπολιτευτική ρητορεία και πρακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας
πριν από το 2004. Αυτά άφησε ως θετικό απόθεµα το ΠΑΣΟΚ το
Μάρτιο του 2004 και µαζί µε αυτά ανοικτά προβλήµατα. Μόνο
που τα θετικά σε µεγάλο βαθµό υπονοµεύτηκαν και τα προβλή-
µατα διογκώθηκαν και έγιναν εκρηκτικά. Αυτή είναι σήµερα η
πραγµατικότητα.

Ένα από τα µεγάλα αποθέµατα για την τουριστική ανάπτυξη
της χώρας και το διεθνές κύρος είναι και το Μουσείο της Ακρό-
πολης που σε λίγες µέρες θα εγκαινιαστεί και για το οποίο γνω-
ρίζετε ποια πολιτική ασκήσατε. Εάν η πολιτική σας είχε γίνει
πράξη, σήµερα δεν θα υπήρχε το Μουσείο της Ακρόπολης, για το
οποίο ερίζουν οι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι ποιος θα έχει την
πρωτοκαθεδρία στην προβολή για την επόµενη µέρα στη δια-
δοχή της Νέας ∆ηµοκρατίας. Τόσο σηµαντικό και υψηλό το θε-
ωρείτε και το αξιολογείτε. Και είναι πράγµατι κόσµηµα και µία
αναγκαία υποδοµή. Να, λοιπόν, και µία παρακαταθήκη που για
τις µέρες µας φωνάζει για το τι έκανε το ΠΑΣΟΚ τα προηγού-
µενα χρόνια, αλλά και για τα προβλήµατα, όπως είπα, και τα ελ-
λείµµατα που έµειναν.

Συνεπώς το πρώτο και µεγάλο ζητούµενο είναι η διαµόρφωση
συνολικά τουριστικής στρατηγικής για τη χώρα και δεν είναι υπό-
θεση –το τονίζω- µόνο του Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυξης,
είναι υπόθεση συνολικά της οικονοµικής και αναπτυξιακής στρα-
τηγικής της Κυβέρνησης. Και αυτή δεν υπάρχει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, χθες άκουσα τον Υπουργό να λέει ότι φέτος
θα υπάρχουν πέντε στοχευµένες καµπάνιες, αν δεν κάνω λάθος,
για την Αττική και ορισµένες άλλες περιοχές και του χρόνου ετοι-
µάζονται και δύο για τη Θεσσαλονίκη και την ευρύτερη περιοχή.
Θα έλεγα πως δεν ήταν η Θεσσαλονίκη και η ευρύτερη περιοχή
που ζητούσε και ζητά να είναι η πρώτη περιοχή, αλλά δεν µπορεί
µονίµως να ακολουθεί έστω και σε αυτές τις µερικές πολιτικές
που έχει υιοθετήσει η Κυβέρνηση.

Τόσο η πόλη της Θεσσαλονίκης όσο και η ευρύτερη περιοχή,
αλλά και η περιοχή της κεντρικής Μακεδονίας µε τη Χαλκιδική,
την Πέλλα, την Ηµαθία, την Πιερία, τις Σέρρες, το Κιλκίς, έχουν
τεράστια αρχαιολογικά πολιτιστικά και ιστορικά αποθέµατα,
άπειρο φυσικό κάλλος, µύθους, ιστορία και φυσικά παραλίες και
µια σειρά από σηµαντικά πράγµατα που έχουν να προβάλουν και
να καταστήσουν ελκυστική την επίσκεψη σε κάθε ξένο και Έλ-
ληνα επισκέπτη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω λέγοντας ότι ειδικά στην περιοχή της κεντρικής Μα-
κεδονίας δεν υπάρχει συνεκτική και συγκροτηµένη πολιτική.
Υπάρχει έλλειψη υποδοµών. Να σας πω ένα χαρακτηριστικό πα-
ράδειγµα. Το τρίγωνο µε το µεγάλο ιστορικό και πολιτιστικό
βάρος ∆ίον – Βεργίνα - Πέλλα δεν έχει ενδοεπικοινωνία. Πώς,
λοιπόν, αυτοί οι τρεις κρίσιµοι νοµοί, που ψάχνουν το παραγω-
γικό τους πρότυπο εδώ και χρόνια, θα µπορέσουν να αξιοποιή-
σουν αυτό το ιστορικό και πολιτιστικό απόθεµα, το µοναδικό και
συγκλονιστικό µαζί µε τον Όλυµπο, τη Θεσσαλονίκη, τη Χαλκι-
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δική, για να γίνουν ένα πακέτο ελκυστικό, ποιοτικό που θα δηµι-
ουργήσει θέσεις απασχόλησης και εισοδήµατα; Όλα αυτά δεν
υπάρχουν στους σχεδιασµούς και τις δεσµεύσεις της Κυβέρνη-
σης στη ∆’ Προγραµµατική Περίοδο.

Αυτές είναι, κύριε Υπουργέ, οι δικές µας προτεραιότητες και
δεσµεύσεις που πολύ γρήγορα, µε την υποστήριξη του ελληνικού
λαού, θα κληθούµε να κάνουµε πραγµατικότητα, για να καλύ-
ψουµε το χαµένο χρόνο και τις χαµένες ευκαιρίες.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο τελευ-
ταίος οµιλητής, ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Καρτάλης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ειπώθηκαν πολλά και θα προσπαθήσω να µην επαναλάβω πράγ-
µατα που έχουν ειπωθεί. Θα ήθελα απλώς να ξεκινήσω µε µία
επισήµανση την οποία θεωρώ ότι είναι αναγκαίο να κάνω.

Κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο, αν προσβληθεί µε το σκεπτικό
ότι δεν υπογράφει το ΥΠΕΧΩ∆Ε, κινδυνεύει να καταπέσει σε σχε-
τική δικαστική διαδικασία, γιατί αφορά µια σειρά από ρυθµίσεις
που έχουν χαρακτήρα αρµοδιοτήτων του ΥΠΕΧΩ∆Ε και από τη
στιγµή που ο αρµόδιος Υπουργός δεν είναι συνυπογράφων
υπάρχει πρόβληµα µε την εφαρµογή του νόµου και το νοµοσχέ-
διο µπαίνει σε µία αµφισβήτηση σε σχέση µε την πρακτική του
εφαρµογή. Αυτό είναι το πρώτο σηµείο.

Το δεύτερο σηµείο για το οποίο θα ήθελα να τοποθετηθώ έχει
να κάνει µε το άρθρο 1 και το σηµείο στο οποίο µιλάτε για τις πι-
στώσεις οι οποίες πρέπει να εισπραχθούν, για να µπορέσει κά-
ποιος να αποκτήσει ειδική λειτουργικότητα, το πιστοποιητικό, εν
πάση περιπτώσει, για δωµάτια, διαµερίσµατα ή ξενοδοχεία.

Ενώ στα ξενοδοχεία κάνετε διάκριση µεταξύ των ευρώ που
χρειάζεται να πληρωθούν για υπερβάλλουσα δόµηση και των
ευρώ που πρέπει να πληρωθούν για αλλαγή χρήσης, στην περί-
πτωση των δωµατίων-διαµερισµάτων, πρόκειται για το ίδιο ποσό.
Αναρωτιέµαι γιατί γίνεται αυτό. Για παράδειγµα, ένα δωµάτιο
τριών κλειδιών, πρέπει να το πληρώσεις 40 ευρώ ανά τετραγω-
νικό µέτρο είτε πρόκειται για αλλαγή χρήσης είτε για υπερβάλ-
λουσα δόµηση. Ένα ξενοδοχείο τριών αστέρων, όταν πρόκειται
για υπερβάλλουσα δόµηση, θα πληρώσει 50 ευρώ και όταν πρό-
κειται για αλλαγή χρήσης, 25 ευρώ.

Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν το έχετε αλλάξει αυτό, γιατί είναι
µια τεχνική λεπτοµέρεια, όµως είναι προφανές ότι υπάρχει µια
αντίφαση. Γιατί στα δωµάτια να υπάρχει µια τιµή, ενώ στα ξενο-
δοχεία που είναι πιο οργανωµένες, αν θέλετε, επιχειρήσεις υπάρ-
χουν δύο τιµές, άλλη για υπερβάλλουσα δόµηση και άλλη για
αλλαγή χρήσης; Αυτό πρέπει να το δείτε και να εξοµοιώσετε τη
µέριµνα την οποία προβάλλει ο νόµος στην ίδια κατεύθυνση και
στις δύο κατηγορίες.

∆ιάβασα προχθές, αν δεν κάνω λάθος, στις δηλώσεις σας
όπου µιλούσατε για µια µείωση τουριστικής κίνησης η οποία
ακούγεται σχετικά περιορισµένη της τάξης του 4% µε 5%, αν δεν
κάνω λάθος και νοµίζω ότι έχει πολύ µεγάλη σηµασία, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, να είµαστε προσγειωµένοι για το µέγεθος
της τουριστικής κίνησης και της µείωσής της…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Λάθος κάνετε. Ή δεν µε παρακολουθήσατε τι είπα
ή σας τα είπανε λάθος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, αµέ-
σως µετά θα πάρετε το λόγο και θα απαντήσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Άκουσα για 5%.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Μην εκτίθεστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: ∆εν εκτίθεµαι. Μεταφέρω µια

πληροφορία. Αν έχω κάνει λάθος…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Με ερµηνεύετε λανθασµένα και εκτίθεστε, κύριε
συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν αντι-
λαµβάνοµαι ποτέ σε αυτή τη Βουλή γιατί πρέπει να υπάρχει επι-
θετικότητα µεταξύ των συναδέλφων. Έκανα µια αναφορά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Κύριε συνάδελφε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ. Θα πάρετε το λόγο αµέσως µετά. Συνεχίστε, κύριε
Καρτάλη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, έκανα µια ανα-
φορά. Έχω την εντύπωση ότι διάβασα δήλωσή σας για 5%. Μπο-
ρεί να κάνω λάθος. Σε κάθε περίπτωση δεν περιµένετε να
ακούσετε τι πήγα να πω.

Πήγα να πω, λοιπόν, ότι είναι σηµαντικό να είµαστε προσεκτι-
κοί για την µείωση, την οποία εκτιµούµε, διότι υπάρχουν συγκε-
κριµένοι επιχειρηµατίες στον τουριστικό κλάδο που
χρησιµοποιούν την επικείµενη κρίση, χωρίς ακόµα να ποσοτικο-
ποιηθεί, για να προχωρήσουν σε συρρίκνωση εργασιακών και
κοινωνικών δικαιωµάτων. Αυτό πήγα να πω. ∆εν πήγα ούτε να
σας εκθέσω, ούτε να σας επιτεθώ. Αυτό είναι το σκεπτικό της το-
ποθέτησής µου.

Πρέπει, λοιπόν, να είµαστε προσεκτικοί γιατί υπάρχουν συ-
γκεκριµένοι επιχειρηµατίες στον κλάδο οι οποίοι χρησιµοποιούν
την επικείµενη κρίση, το διεθνές ή εσωτερικό της ίχνος για να
οδηγήσουν έναν κλάδο, ο οποίος έχει και πάρα πολλούς εργα-
ζόµενους σε µια ασφυξία, αν θέλετε, σε ό,τι αφορά τις θέσεις
εργασίας. Πρέπει να βγούµε από αυτήν την κρίση χωρίς συρρί-
κνωση δικαιωµάτων. Αυτό είναι το πρώτο σηµείο.

∆εύτερο σηµείο. Αν µειωθεί φέτος η τουριστική κίνηση, είναι
υποχρεωτικό ότι οφείλεται στη διεθνή οικονοµική κρίση που πρέ-
πει να οδηγήσει τους επιχειρηµατίες στις απολύσεις ή στις βάρ-
διες ή στη µείωση των θέσεων εργασίας; Αποκλείεται να
ευθύνονται γι’ αυτό τα κακά δροµολόγια των ακτοπλοϊκών συ-
γκοινωνιών; Αποκλείεται να φταίει το γεγονός ότι δεν υπάρχει
συντονισµός των φορέων; Αποκλείεται να φταίει το γεγονός ότι
υπάρχει µια γενικότερη αναστάτωση στο θέµα της γρίπης;

Θα σας πω, κύριε Υπουργέ, γιατί το έχω θέσει και στον κ.
Αβραµόπουλο, αλλά, δυστυχώς, δεν κατάφερα να πάρω µια πει-
στική απάντηση, ότι στο δικό µου νοµό υπάρχουν τρεις πύλες ει-
σόδου απευθείας από το εξωτερικό, αεροδρόµιο Αγχίαλου,
αεροδρόµιο Σκιάθου, Λιµάνι Βόλου και δεν υπάρχει στοιχειώδης
έλεγχος σε ό,τι αφορά στην γρίπη, η οποία απασχολεί την κοινή
γνώµη, απασχολεί πολίτες από το εξωτερικό και το εσωτερικό
και δηµιουργεί, προφανώς, µια αναταραχή µέσα στο τουριστικό
ρεύµα. Φαντάζοµαι ότι το ίδιο ισχύει και σε άλλες περιοχές της
Ελλάδος. ∆εν µπορεί να εξαντλήθηκε η αυστηρότητα ή η ελλει-
πτική στάση του ελληνικού κράτους στις τρεις πύλες εισόδου
της Μαγνησίας από το εξωτερικό.

Άρα, λοιπόν, πρέπει να είµαστε πολύ προσεκτικοί πώς αποτυ-
πώνουµε το ίχνος, για να µην δώσουµε δικαίωµα σε κάποιους –
θέλω να πιστεύω η εξαίρεση στον τουριστικό τοµέα- να την
χρησιµοποιήσουν για συρρίκνωση δικαιωµάτων.

Αναφέρθηκε ο κύριος συνάδελφος από τις Κυκλάδες για τη
νησιωτικότητα. Με συγχωρείτε, αν θέλουµε να είµαστε έντιµοι,
πρέπει να πούµε ότι ο κ. Σιουφλιάς δροµολόγησε το χωροταξικό
σχέδιο και εξαιρεί από τη νησιωτικότητα τις Σποράδες, τη Θάσο,
τη Σαµοθράκη και τα Ιόνια Νησιά. Τα εντάσσει στους χερσαίους
άξονες Βορρά-Νότου, τα Ιόνια Νησιά στην Ιονία Οδό, τις Σπο-
ράδες στον άξονα ΠΑΘΕ Αθηνών-Θεσσαλονίκης και αυτοµάτως
εξαιρεί αυτές τις νησιωτικές ζώνες από τα πλεονεκτήµατα που
έχουν τα νησιωτικά συµπλέγµατα του Αιγαίου. Άρα, λοιπόν, να
είµαστε συνεπείς σε αυτό που θέλουµε να κάνουµε και σε αυτό
που λέµε.

Το επόµενο σηµείο. Μιλάµε για ένα νοµοσχέδιο που σίγουρα
λύνει κάποια θέµατα. Κανένας δεν πρέπει σε αυτήν την Αίθουσα
να είναι κατεδαφιστικός. Θα θέλαµε όµως να ακούγαµε από εσάς
πώς θα ρυθµίσετε τα προβλήµατα του ΤΑΞΥ, πώς θα ρυθµίσετε
το ζήτηµα του ΤΑΠΙΤ. Υπάρχουν ζητήµατα τα οποία αναστατώ-
νουν τον κλάδο του τουρισµού, των ανθρώπων που δουλεύουν σ’
αυτόν και δεν έχουν λυθεί ακόµη. Υπάρχει αναστάτωση. Θα επι-
χορηγηθεί; Θα υπάρχει ενίσχυση του ΤΑΠΙΤ; Θα υπάρχει απο-
κατάσταση των δυο ταχυτήτων που δηµιουργούνται στους
ξενοδοχοϋπαλλήλους;

Άραγε, λοιπόν, αυτό είναι µία µέριµνα την οποία θα νοµολο-
γήσετε; Θα έχετε επιδότηση ανεργίας παραπάνω από τους δύο
µήνες, τους οποίους ανακοινώσατε στα δεκατέσσερα µέτρα; Θα
συµπεριλάβετε τον Ιούνιο; Θα συµπεριλάβετε το Σεπτέµβριο και
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τον Οκτώβριο έτσι ώστε να µπορέσει ο εργαζόµενος να αποκτή-
σει τα εκατόν δέκα ένσηµα που χρειάζεται για το βιβλιάριο, το
οποίο του προσφέρει µια ασφάλεια στη ζωή του; Αυτά είναι τα
πρακτικά ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ. ∆εν είναι µόνο οι λεπτοµέ-
ρειες για τα σκαλοπάτια, για τις πισίνες που και αυτές, αν θέλετε,
έχουν τη σηµαντικότητά τους. Έχει να κάνει περισσότερο µε το
εργατικό δυναµικό.

Θα παρέµβετε στο ζήτηµα της ασφάλισης των εργαζοµένων,
της διακριτής ασφάλισης µεταξύ των εργαζοµένων στα κατα-
στήµατα εστίασης και στα ξενοδοχεία παρά το γεγονός ότι προ-
σφέρουν την ίδια υπηρεσία; Αλλιώς ασφαλίζονται οι µεν, αλλιώς
ασφαλίζονται οι δε. Οι µεν χρησιµοποιούνται για οκτάωρο µε
ασφάλιση τετραώρου, οι δε ασφαλίζονται για οκτάωρο. Και το
χειρότερο από όλα είναι ότι στους ελέγχους που γίνονται δειγ-
µατοληπτικά –γιατί το όλο σύστηµα της επιθεώρησης εργασίας
έχει µεγάλο πρόβληµα- διαπιστώνονται σηµαντικές ελλείψεις σε
ό,τι αφορά την ασφάλιση του εργατικού δυναµικού που εργάζε-
ται.

Τέλος, θα πρέπει να γίνει µια ειλικρινής συζήτηση για το ιστο-
ρικό κέντρο της πόλης και κύριε Υπουργέ. Πρέπει να πάρετε την
πρωτοβουλία και να µην είναι απόν το Υπουργείο Τουριστικής
Ανάπτυξης. Και σας το λέω µε όλη την καλή πρόθεση. Αυτήν τη
στιγµή η συζήτηση που γίνεται είναι αστυνοµικού χαρακτήρα,
ενώ το Υπουργείο Τουριστικής Ανάπτυξης, τουλάχιστον στην πο-
ρεία προς τους Ολυµπιακούς Αγώνες, έδωσε τότε, ως Υπουρ-
γείο Τουρισµού, µια σηµαντική ώθηση για τη φιλοξενία νέων
µονάδων ή για την ανακαίνιση επί το βέλτιστον άλλων µονάδων.
Ο τουρίστας σε κάθε πόλη της χώρας δεν είναι προσωρινός επι-
σκέπτης, είναι προσωρινός δηµότης. Και αυτή τη διάσταση δεν
την εισπράττει σήµερα η συντεταγµένη πολιτεία.

Θα πρέπει ακόµα να πάρετε ειδική πρωτοβουλία για τους Με-
σογειακούς Αγώνες του 2013.∆εν µας προκύπτουν πολλά µε-
γάλα γεγονότα έτσι όπως κινείται η ελληνική πραγµατικότητα.
Είχαµε τους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004. Ενδεχοµένως εκτο-
νώθηκε η αυξητική τάση της τουριστικής κίνησης. Τώρα µας προ-
έκυψαν οι Μεσογειακοί Αγώνες του 2013 που θα γίνουν στη
Θεσσαλία. Πάρτε πρωτοβουλία και φέρτε συγκεκριµένα µέτρα
για να ενισχυθεί η παρουσία µας στη Μεσόγειο, εν όψει ενός µεί-
ζονος γεγονότος. ∆εν τα έχουµε δει ακόµα. ∆εν είναι αντιπολί-
τευση αυτό. Είναι συµβολή στην πρόοδο του τόπου. ∆ιαβάστε
το όπως θέλετε.

Από εκεί και πέρα σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο αυτό καθ’
εαυτό, νοµίζω ότι οι συνάδελφοι και ο εισηγητής µας ο κ. Ζωϊ-
δης αναφέρθηκαν στο πού συµφωνούµε και στο πού διαφω-
νούµε. Η εικόνα του τουρισµού είναι πολύ µεγαλύτερη.

Και σε ό,τι αφορά το Μουσείο της Ακρόπολης εγώ θα ήθελα
πραγµατικά, κύριε Υπουργέ, να παρέµβετε στον κ. Σαµαρά και
να προσκαλέσει στην επίσηµη τελετή έναρξης τουλάχιστον τους
ανθρώπους που δέχθηκαν µηνύσεις από έναν πρώην συνάδελφό
σας –εννοώ από το κόµµα σας που δεν είναι πια στο κόµµα σας-
διότι έκαναν το καθήκον τους. Εάν δεν είχαν βάλει οι άνθρωποι
το κεφάλι τους στο ντορβά δεν θα είχε γίνει το Μουσείο της
Ακρόπολης. Εγώ δεν λέω να κληθούν όλοι οι Βουλευτές -αντι-
λαµβάνοµαι ότι θα είναι δύσκολο- αλλά αυτοί οι δέκα άνθρωποι
που πήγαν στον εισαγγελέα γιατί έκαναν το καθήκον τους. Ε, λοι-
πόν, δεν θα χαλάσουν τα άτοµα αν από 200 γίνουν 210, για να τι-
µήσουµε επιτέλους τους δηµόσιους λειτουργούς που βάζουν το
συµφέρον της χώρας πάνω από το φόβο ενώπιον της πιθανής
µήνυσης της δικαιοσύνης. Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Τουριστικής Ανάπτυξης κ. Μαρκό-

πουλος για ορισµένες απαντήσεις και διορθώσεις.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ’ όλα να πω δυο λόγια για τις τροπολογίες, τις οποίες

δεν τις συζητήσαµε.
Η µία είναι µια τροπολογία, η οποία αφορά µια αλλαγή για τις

συµβάσεις παραχώρησης στη διαχείριση τουριστικών λιµένων,
όπου για λόγους καθαρά πρακτικούς επιθυµούµε τα ανάλογα

χαρτιά. Και ενηµερώνω την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι αναφέρο-
µαι στις εγγυητικές επιστολές των τραπεζών, που είναι εξαιρε-
τικά µεγάλα τα ποσά να έρχονται µετά από την υπογραφή της
σύµβασης, για τον απλούστατο λόγο ότι οι τράπεζες ιδιαίτερα σ’
αυτήν τη δύσκολη εποχή δυσκολεύονται χωρίς υπογραφή σύµ-
βασης και ιδιαίτερα οι ευρωπαϊκές εκτός Ελλάδος ως οφείλουν
να δίνουν στους επιχειρηµατίες εγγυητικές επιστολές, εάν δεν
έχουν υπογράψει τη σύµβαση µε το ελληνικό κράτος. Υπάρχει
διαλυτική ρήτρα στη σύµβαση κάθε φορά ότι εάν εντός οκταµή-
νου δεν γίνει, λύεται η σύµβαση και αυτό θέλει νοµοθετική πρω-
τοβουλία.

Η άλλη τροπολογία αφορά ουσιαστικά τον ΟΤΕΚ και τη µεγα-
λύτερη σχολή του Οργανισµού Τουριστικής Εκπαίδευσης και Κα-
τάρτισης που είναι στην Ανάβυσσο, µια λαµπρή σχολή για την
οποία έχουµε δεσµευθεί ότι µέσα από το ΕΣΠΑ θα την επιδιορ-
θώσουµε και θα την εκσυγχρονίσουµε περαιτέρω, η οποία δεν
ανήκει για λόγους καθαρά τεχνικούς στον ΟΤΕΚ, αλλά στην ΕΤΑ
και η ΕΤΑ είναι υποχρεωµένη να κάνει για τον ΟΤΕΚ ορισµένα
πράγµατα. Η ΕΤΑ σε λίγο δεν θα υπάρχει, όπως έχει η Κυβέρ-
νηση ανακοινώσει, εποµένως και αυτή η τροπολογία νοµίζω ότι
δεν θα συναντήσει δυσκολίες ή διαφορετικές ερµηνείες στην
Εθνική Αντιπροσωπεία.

Σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο, πράγµατι στην παράγραφο α’,
του άρθρου 1 από το µέσον, από εκεί που λέει «αν η Πυροσβε-
στική Υπηρεσία διαπιστώσει ελλείψεις» και µέχρι το τέλος αυτής
της παραγράφου «παραλείψεις ή αποκλίσεις, ελλείψεις ή απο-
κλίσεις» φεύγει όλο αυτό το κοµµάτι. Είναι ουσιαστικά αυτό το
οποίο µιλάει για πληµµελείς ή µικρής έκτασης παραλείψεις στην
πυροπροστασία των ξενοδοχειακών µονάδων. Επίσης, στο ίδιο
άρθρο, στην παράγραφο 5 «τυχόν καταβληθείσες» διορθώνεται
σε «τυχόν επιβληθείσες διοικητικές κυρώσεις».

Τέλος, δυο λόγια να πω για να κλείσω τη δικιά µου παρουσίαση
στη συζήτηση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Η παράγραφος 6 παραµένει η
ίδια, κύριε Υπουργέ;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): Ναι, η παράγραφος 6 παραµένει η ίδια. Αυτή η δια-
φοροποίηση έχει να κάνει µε τις διαφορετικές δυνατότητες των
ξενοδοχείων, που υπάρχει διαφορετική δυνατότητα έναντι των
δωµατίων. Είναι κάτι το οποίο έχει συµφωνηθεί και µε το ΞΕΕ, το
Ξενοδοχειακό Επιµελητήριο, και µε την Ένωση των Ενοικιαζοµέ-
νων ∆ωµατίων.

Θεωρώ συµβολή και θετικές τις παρατηρήσεις όλων των συ-
ναδέλφων. Θέλω να διευκρινίσω µονάχα δύο πράγµατα. Αν δεν
γινόταν αυτό φέτος, ήµασταν υποχρεωµένοι να ξανακάνουµε
αυτό που γινόταν τις προηγούµενες χρονιές. Αυτό το οποίο ζη-
τούν αρκετοί συνάδελφοι σαν προσθετικό στη διαδικασία της νο-
µιµοποίησης, δηλαδή το ζήτηµα της πολεοδοµικής
αδειοδότησης, όπως ξέρετε, σκοντάφτει σε πολλές και διαφο-
ρετικές περιπτώσεις και στη συνταγµατική νοµιµότητα αλλά και
στην ισονοµία απέναντι σε άλλη αυθαίρετη δόµηση στην ίδια πε-
ριοχή για άλλους πολίτες. Είναι ένα εξαιρετικά σύνθετο ζήτηµα,
το οποίο όµως δεν έρχεται και δεν µπορεί να ικανοποιήσει οπωσ-
δήποτε τη λειτουργική τακτοποίηση των ξενοδοχειακών µονά-
δων, ιδιαίτερα αυτήν τη δύσκολη χρονιά που ξέρετε πολύ καλά
πόσο ανάγκη το έχουµε.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι όποιες προβλέψεις και
νούµερα ανέφερα ακριβώς όπως τα ανέφερα στην πρώτη οµιλία
µου χθες το απόγευµα δεν είναι ούτε δικά µου, ούτε αποκυήµατα
της φαντασίας µου. Είναι αριθµοί τους οποίους έχει δώσει η Στα-
τιστική Υπηρεσία της χώρας και η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπο-
ρίας σε ό,τι αφορά τις αφίξεις από το εξωτερικό σε απόλυτα
συγκρίσιµα νούµερα µε την ακριβώς περσινή χρονιά, τίποτα πα-
ραπάνω, τίποτα λιγότερο. ∆εν αναφέροµαι ούτε σε ξένες εται-
ρείες ούτε σε οίκους στατιστικούς ούτε επίσης σε οποιοδήποτε
άλλο ινστιτούτο -έχω πάρα πολλά νούµερα που θα µπορούσα να
αναφέρω- το οποίο µπορεί για πολλούς και διαφόρους λόγους να
αµφισβητηθεί. Έχω επίσης δηλώσει ότι οι δορυφόροι λογαρια-
σµοί έχουν κινητοποιηθεί αυτήν τη χρονιά και προς τη Στατιστική
Υπηρεσία και προς το Παρατηρητήριο του Τουρισµού, το οποίο
ιδρύεται από χρήµατα του ΕΣΠΑ στο Υπουργείο Τουριστικής
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Ανάπτυξης µε επιστηµονική επιτροπή η οποία θα το επιτηρεί.
Όλη η προσπάθεια γίνεται για τη συµβολή ποσοτικών και ποιοτι-
κών ρεαλιστικών µετρήσεων στο προϊόν του τουρισµού. ∆εν προ-
τιθέµεθα ούτε να διογκώσουµε, ούτε να µειώσουµε την αλήθεια
για την πραγµατικότητα, αλλά προτιθέµεθα, µε απόλυτη ειλικρί-
νεια και σαφέστατη και διαφανή στρατηγική, να αποδώσουµε στο
κράτος εκείνες τις δυνατότητες που όφειλε και οφείλει να έχει
από εδώ και στο εξής. Και κάθε φορά είναι ένα καινούργιο ξεκί-
νηµα σε οτιδήποτε προστίθεται από τον οποιονδήποτε Υπουργό
για να µπορέσουµε αυτό το τουριστικό προϊόν, για το οποίο όλη
αυτή τη χρονιά, τη δύσκολη χρονιά υποκλινόµεθα µε όλους τους
τρόπους για τη µεγάλη του αξία σε ό,τι αφορά το εισερχόµενο
συνάλλαγµα στη χώρα, να του δώσουµε τη δυνατότητά του να
µπορεί να µετράται, να µπορεί να αξιολογείται και πάνω σ’ αυτά
να χτίζουµε την επόµενη στρατηγική.

Ευχαριστώ όλες τις πτέρυγες για τη συµβολή, ακόµα και για
τις αντιρρήσεις τους και θεωρώ ότι τουλάχιστον για τις ξενοδο-
χειακές µονάδες και για την ποιότητα του τουρισµού γυρίζει µία
καινούργια σελίδα και µία καινούργια µορφή ηλεκτρονικής επι-
τήρησης µε αεροφωτογράφηση, για την οποία ευελπιστούµε ότι
θα έχουµε πολύ καλύτερα αποτελέσµατα απ’ ό,τι στο παρελθόν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Έχει ζητήσει το λόγο για µία δίλεπτη παρέµβαση ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.
Έχετε το λόγο, κύριε Σκοπελίτη.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Είπαµε ότι µε την 587 υπουργική

τροπολογία δεν έχουµε αντίρρηση. Αντίρρηση έχουµε µε την 588
και έχουµε πει για ποιους λόγους.

Θέλω να πω δυο λόγια για την τροπολογία που κατέθεσαν οι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. Καλό θα ήταν σε συνεργασία µε την Ιτα-
λική κυβέρνηση να έχουν λυθεί αυτά τα προβλήµατα που αντι-
µετωπίζουν οι φοιτητές της Λάκουιλα. Είναι προβλήµατα που
έχουν σχέση µε τη συνέχιση των σπουδών τους µε την οικονο-
µική ανακούφισή τους και την αποζηµίωση των ζηµιών τους. Από
ό,τι φαίνεται η επίλυση αυτών των προβληµάτων δεν προωθεί-
ται. Με την έννοια αυτή συµφωνούµε µε τη συγκεκριµένη τρο-
πολογία των συναδέλφων.

Πρέπει να τονίσω ότι έγκαιρα, σαν κόµµα, είχαµε καταθέσει γι’
αυτά τα προβλήµατα ερώτηση στη Βουλή απευθυνόµενη προς
τους Υπουργούς Παιδείας και Οικονοµικών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Ζωίδης εισηγη-
τής του ΠΑΣΟΚ έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, φθάσαµε στο τέλος.
Νιώθουµε πολύ καλά τα αίτια που σας οδήγησαν να φέρετε αυτό
το νοµοσχέδιο. Έχουµε πλήρη συνείδηση του προβλήµατος που
ταλανίζει την τουριστική µας βιοµηχανία. Πιστεύουµε ότι κάτι
έπρεπε να γίνει. Η άποψή µας ήταν ότι έπρεπε να γίνει κάτι άλλο.
Αυτός είναι και ο λόγος της επιφύλαξής µας και της άρνησής µας
να ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής και ο λόγος που κα-
ταψηφίζουµε τα άρθρα 1 και 2. Έχουµε σαφή συνείδηση ότι
υπήρχε πρόβληµα για να καλυφθεί το θέµα των πολεοδοµικών
παραβάσεων. Όµως δεν κατεβλήθη καν προσπάθεια. ∆ηλώθηκε
στην επιτροπή από τους εκπροσώπους των τουριστικών φορέων
ότι ο συνάδελφός σας Υπουργός ΠΕΧΩ∆Ε απέπεµψε τους φο-
ρείς του τουρισµού που του έβαλαν το πρόβληµα. Θα µπορούσε
να γίνει κάτι καλύτερο. Είναι µια λύση ανάγκης. Υπ’ αυτή την έν-
νοια, εσείς έχετε την ευθύνη. Εµείς είµαστε υποχρεωµένοι να τη-
ρήσουµε τις αρχές που πρέπει να διέπουν αυτά που πιστεύουµε
για ένα ευνοµούµενο κράτος.

Από κει και πέρα επιτρέψτε µου να κάνω την υστάτη έκκληση.
Τα προβλήµατα που έχουν σχέση µε το τουριστικό προϊόν της
χώρας µας και κυρίως εντοπίζονται στη νησιωτική Ελλάδα εξα-
κολουθούν να υπάρχουν. Αναφέροµαι στις µεταφορές, τις αε-
ροπορικές και ακτοπλοϊκές µεταφορές, οι οποίες και λίγες είναι
–ιδίως οι ακτοπλοϊκές- και πολύ ακριβές. Βεβαίως δεν είναι δική
σας αρµοδιότητα, αλλά είστε συναρµόδιος και όσον αφορά την
πολιτική που πρέπει να χαραχθεί από συναδέλφους σας για να
µπορέσουµε να αναπτύξουµε τον εσωτερικό τουρισµό που για
τα νησιά µας είναι ένα συµπλήρωµα του µαζικού τουρισµού που

σήµερα απολαµβάνουν τουλάχιστον στη ∆ωδεκάνησο και προ-
φανώς δεν µπορεί να πάει καλά για τους λόγους που σας ανέ-
φερα.

Όσον αφορά τις τροπολογίες, ψηφίζουµε την τροπολογία για
τους τουριστικούς λιµένες. Αντιλαµβανόµεθα ότι δεν είναι δυνα-
τόν η πολιτεία να έχει διαζευκτικά το τι πρέπει να κάνει ο φορέας
διαχείρισης. Και βέβαια εάν δεν υπάρχει συνθήκη παραχώρησης,
αυτή η διάζευξη ούτως ή άλλως οδηγεί σε αδιέξοδο. Εποµένως,
πολύ καλά κάνετε που αποσαφηνίζετε το θέµα ότι θα πρέπει τα
δικαιολογητικά να κατατίθενται µετά την απόφαση παραχώρη-
σης του τουριστικού λιµένα στον αρµόδια φορέα διαχείρισης.

Από τη µια µεριά χαιρόµαστε για τη δήλωσή σας ότι θα κα-
ταργηθεί η ΕΤΑ. Είναι ένας Οργανισµός που θα µπορούσε να
είναι ένα χρήσιµο εργαλείο. Όµως, δυστυχώς, κυρίως την τε-
λευταία περίοδο αποδεικνύεται ότι δεν µπορεί να κάνει τη δου-
λειά της. Έχουµε πλήρη συνείδηση της σοβαρότητας µε την
οποία ο ΟΤΕΚ θα πρέπει να προασπίσει τα συµφέροντά του,
αλλά και να λειτουργήσει. Έχουµε επιφυλάξεις όσον αφορά την
τουριστική εκπαίδευση. Εδώ επιτρέψτε µου να έχω την αγωνία
για το τι θα γίνει για παράδειγµα µε την «ΑΣΤΕΡ» της Ρόδου. Πά-
ντως θα ψηφίσουµε αυτή την τροπολογία στο βωµό του ότι η
τουριστική εκπαίδευση πρέπει να ξεκαθαριστεί και ότι θα πρέπει
να είναι ξεκαθαρισµένοι και οι τοµείς δράσης της και τα περιου-
σιακά στοιχεία του ΟΤΕΚ για να µπορέσει στους αποφοίτους των
σχολών της, που είναι η στήριξη της τουριστικής βιοµηχανίας
µας, να κάνει το καλύτερο δυνατό.

Έρχοµαι στο θέµα της Λάκουιλα. Χαίροµαι που και τα υπό-
λοιπα κόµµατα ταυτίζονται µε την κραυγή αγωνίας που βγαίνει
από την κατάθεση αυτής της τροπολογίας για κάποια παιδιά που
είχαν την ατυχία να σπουδάζουν σε µία περιοχή που πλήγηκε από
µία θεοµηνία, που τα άφησε ξεσπιτωµένα και χωρίς ουσιαστικά
να έχουν τη δυνατότητα να συνεχίσουν τις σπουδές τους.

Οφείλω να καταθέσω, όµως, κύριε Υπουργέ –παρά το ότι δεν
συνηθίζεται- ότι θα έπρεπε να έχουµε τουλάχιστον την άποψη
του αξιότιµου Υπουργού της Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµά-
των. ∆εν την έχουµε. Απαξίωσε και να παρουσιαστεί στο Εθνικό
Κοινοβούλιο, απαξίωσε να µας στείλει καν ένα σηµείωµα, που να
µας λέει πώς προσεγγίζει το θέµα.

Η διαδικασία που ακολουθήθηκε από το ΠΑΣΟΚ και από όλες
τις πτέρυγες του Κοινοβουλίου βγάζει αυτή την κραυγή αγωνίας
και ο αρµόδιος Υπουργός λάµπει διά της απουσίας του. Είναι
άλλο ένα φαινόµενο ασυνεννοησίας σε θέµατα και κοινωνικής
ευαισθησίας που διέπει, δυστυχώς, τη λειτουργία των Υπουργών
και των αξιωµατούχων της Κυβέρνησης.

Εµείς ζητούµε να γίνει δεκτή η τροπολογία. Από εκεί και πέρα,
υποτίθεται ότι θα έπρεπε να γίνει µία συνεννόηση µε το Υπουρ-
γείο Παιδείας και να έχουµε την άποψή του. ∆εν την έχουµε. Πε-
ριµένουµε τη δική σας άποψη και επ’ αυτής της τροπολογίας,
κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μπαντου-

βάς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Στην τελευταία εξήγησή του ο κύριος Υπουργός περί πολεο-

δοµικών παραβάσεων ήταν ξεκάθαρος ότι δεν µπορούν προς το
παρόν να συζητηθούν. Κύριε συνάδελφε, είστε µηχανικός και
είστε από τη Ρόδο, από τη δεύτερη ναυαρχίδα, την υποναυαρ-
χίδα του τουρισµού της Ελλάδας. Ναυαρχίδα είναι η Κρήτη…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Η πρώτη ήταν. Εσχάτως έγινε η Κρήτη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Τι να κάνουµε; Σας ξεπε-

ράσαµε. Αυτό δεν έχει σηµασία.
Θα περίµενα, λοιπόν, ότι θα λέγατε τουλάχιστον ένα – δυο

καλές κουβέντες. Τις είπατε βέβαια ξώφαλτσα, αλλά δεν ψηφί-
ζετε το νοµοσχέδιο και αυτό είναι η βάση. ∆εν καταλαβαίνω πώς
θα αντιµετωπίσετε τους πατριώτες σας ξενοδόχους όταν θα πάτε
στη Ρόδο. Σίγουρα θα σας βάλουν τις φωνές.

Σχετικά τώρα µε τις δύο τροπολογίες, µετά τις εξηγήσεις του
κυρίου Υπουργού, εγώ δεν χρειάζεται να κάνω κανένα σχόλιο.
Βεβαίως τις ψηφίζω και τις δύο.
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Όµως, θα σταθώ, κυρία Πρόεδρε, κι εγώ στην τροπολογία που
κατέθεσαν οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ για τους φοιτητές της Λά-
κουιλα. Θέλω να πω ότι έχω κάνει αρκετές παρεµβάσεις, έχω
πάει και στο Υπουργείο Παιδείας. Ο Υπουργός Παιδείας έχει
τους λόγους του που δεν δέχεται αυτό, δεν θέλει να ανοίξει τον
ασκό του Αιόλου.

Όµως, από την άλλη µεριά θεωρώ ότι η ελληνική Κυβέρνηση
µέσω του Υπουργείου Εξωτερικών θα έπρεπε, κύριε Υπουργέ,
να απαιτήσει από το Υπουργείο Παιδείας της Ιταλίας να επιτρέ-
ψει σε αυτούς τους φοιτητές να µεταγραφούν –αν όχι στην Ελ-
λάδα- σε ιταλικά πανεπιστήµια.

Θεωρώ αδιανόητο κι εσείς κι εγώ αν είχαµε ένα παιδί να κοι-
µάται µέσα σε τέντες, σε σκηνές, να του παραδίδουν µαθήµατα
µέσα στις σκηνές, ειδικά το χειµώνα που εκεί πρέπει να κάνει
πολύ κρύο, από ό,τι έχω ακούσει. Θεωρώ αδιανόητο να κοιµά-
ται, να τρώει και να διαβάζει εκεί. Αντιλαµβάνεστε ότι αυτός ο
φοιτητής ίσως δεν θα καταφέρει να πάρει το πτυχίο του στο
τέλος και µάλιστα τα Ελληνόπουλα που δυστυχώς σήµερα είναι
και λίγο καλοµαθηµένα.

Θα πρέπει, λοιπόν, οπωσδήποτε, το Υπουργείο Εξωτερικών
της Ελλάδος να απαιτήσει από την Ιταλία να επιτρέψει στο πα-
νεπιστήµιο της Λάκουιλα να µεταγραφούν οι φοιτητές έστω σε
άλλα πανεπιστήµια της Ιταλίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κυρία Αµµανατίδου.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ–ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Είναι γνωστό ότι καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο. Βέβαια θέλω

να σταθώ στο άρθρο 3, κύριε Υπουργέ, στο οποίο κάνατε τις ρυθ-
µίσεις για τους ξεναγούς. Το είπα και στην τοποθέτησή µου ότι
είναι πάρα πολύ θετικό. Απλά σ’ αυτό το άρθρο έχουµε έναν εν-
δοιασµό όσον αφορά την Κοινοτική Οδηγία, δηλαδή αντιρρήσεις
στη δυνατότητα ελεύθερης παροχής υπηρεσιών. Εκεί είναι µόνο
η δική µας ένσταση, όσον αφορά το άρθρο 3.

Επίσης, είµαστε επιφυλακτικοί στα άρθρα 4, 5 και 6. Το άρθρο
7, όπως και τα άρθρα 1 και 2, τα καταψηφίζουµε.

Περνώντας τώρα στις τροπολογίες θα αναφερθώ στην τρο-
πολογία που χωροθετεί τους τουριστικούς λιµένες. Εδώ βάζετε
ότι γίνεται µία αναδιατύπωση για να φύγει το διαζευκτικό «ή».

Θέλω να πω ότι εµείς διαφωνούµε πού, σε ποιο σηµείο; Γιατί
έτσι διαβάζοντάς το δεν λέει τίποτα. Όµως αν ανατρέξουµε στο
νόµο 2160/1993 θα δούµε ότι η σύµβαση παραχώρησης προς
φορείς διαχείρισης επιτρέπει και σε ιδιωτικά συµφέροντα να δια-
χειρίζονται τουριστικά λιµάνια της χώρας µας. Εµείς διαφωνούµε
σ’ αυτό το κοµµάτι. ∆εν είναι δυνατόν ιδιωτικά συµφέροντα να
περνάνε στα λιµάνια της Ελλάδας. Και βέβαια εδώ υπάρχει µια
διαδικασία που λέει ότι ο φορέας διαχείρισης υποχρεούται να
υποβάλει στη Γραµµατεία τα πιο κάτω έγγραφα και δικαιολογη-
τικά, µετά όµως από την υπογραφή της σύµβασης παραχώρη-
σης. Αφού δίνεται η δυνατότητα σε ιδιωτικές εταιρίες να έχουν
τους τουριστικούς λιµένες πριν να δώσουν τα σχέδια προµελέτης
πού ξέρετε τι θα γίνει εκεί; Γιατί δεν υπήρχαν πιο πριν τα σχέδια
προµελέτης για να γνωρίζει η Πολιτεία τι ακριβώς θέλει η ιδιωτική
επιχείρηση να κάνει στον τουριστικό λιµένα; Την καταψηφίζουµε
αυτή την τροπολογία.

Θέλω να περάσω τώρα, κυρία Πρόεδρε, στις επόµενες δύο
τροπολογίες. ∆εν θα καθυστερήσω πολύ.

Η δεύτερη τροπολογία αφορά τα Ελληνικά Τουριστικά Ακί-
νητα. Θα τη στηρίξουµε, αλλά θα πρέπει να πούµε ότι τα Ελλη-
νικά Τουριστικά Ακίνητα έχουν αφήσει και στην περίπτωση του
ΟΤΕΚ της Αναβύσσου το στίγµα τους. Την εποχή της αξιοποίη-
σης µε κάθε τρόπο των προνοµιούχων πάρθηκε η απόφαση το
2003 να παραχωρηθεί το κτίριο και τα τριάντα έξι χιλιάδες στρέµ-
µατα στα Ελληνικά Τουριστικά Ακίνητα ΑΕ υπέρ βέβαια του κέρ-
δους και σε βάρος της τουριστικής εκπαίδευσης που παρείχε η
σχολή του ΟΤΕΚ, προκειµένου δηλαδή να γίνει ένα ξενοδοχείο το
ιστορικό κτίριο και να µετεγκατασταθεί εκεί η Σχολή, η οποία βέ-
βαια θα πήγαινε κάπου αλλού, εκεί που θα όριζαν τα «ΕΤΑ ΑΕ».
Να ληφθεί υπ’ όψιν ότι πέραν του εκπαιδευτικού ρόλου η σχολή
φιλοξενεί κάθε χρόνο πάνω από εκατόν πενήντα παιδιά και λει-

τουργεί και ως οικοτροφείο γι’ αυτούς τους σπουδαστές που δεν
έχουν οικονοµική δυνατότητα. Το 2005 που ανακινήθηκε το θέµα
υλοποίησης της απόφασης σύσσωµο το εκπαιδευτικό προσω-
πικό και οι εργαζόµενοι έκαναν δυναµική παρουσία στην κ. Πε-
τραλιά, που ήταν η τότε Υπουργός Τουρισµού, και το σχέδιο
αυτό δεν είχε συνέχεια. Άρα και η Νέα ∆ηµοκρατία έχει την ευ-
θύνη της γιατί δεν ακύρωσε έγκαιρα την απόφαση του 2003,
αλλά περίµενε απλά τη µη υλοποίηση της απόφασης. Έτσι τώρα
είστε συνυπεύθυνοι –µην γελάτε, κύριε Υπουργέ-…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής
Ανάπτυξης): ∆εν γελάω.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Είστε συνυπεύθυνοι
για την καθυστέρηση αυτή.

Τη στηρίζουµε, αλλά σας είπα ότι κι εσείς είστε συνυπεύθυνοι.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Βουλευτού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Παρακαλώ ολοκληρώ-

στε, κυρία συνάδελφε.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ –ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Έρχοµαι στην τελευ-

ταία τροπολογία που κατέθεσαν οι συνάδελφοι. Τη βλέπουµε κι
εµείς θετικά, αν και βέβαια θέλω να τονίσω ότι υπάρχουν πάρα
πολλά προβλήµατα. Σίγουρα θα δηµιουργηθούν και ίσως να ανοί-
ξει ο ασκός του Αιόλου, όπως είπε και ο συνάδελφος της Πλειο-
ψηφίας, αλλά επειδή υπάρχουν και οι δυσκολίες στους φοιτητές
µας θα πρέπει να σταθεί η Κυβέρνηση και να δει µε ποιους τρό-
πους θα µπορούσε να διευθετήσει το θέµα της µετεγγραφής
των φοιτητών των δικών µας στην πόλη της Λάκουιλα της Ιταλίας
µετά τον καταστροφικό σεισµό, για να µην επιβαρύνονται αυτή τη
στιγµή και οι οικογένειες. Γιατί γνωρίζετε ότι αν καθυστερούν
πάρα πολύ οι φοιτητές είναι για τις οικογένειες πολύ δαπανηρό,
δηλαδή αντί να κάνουν πέντε και έξι χρόνια να κάνουν οκτώ και
εννιά, και σε περιόδους κρίσης υπάρχει πολύ σοβαρό ζήτηµα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Τουριστικής

Ανάπτυξης): Για την τροπολογία, την οποία κατέθεσαν οι συνά-
δελφοι για τους φοιτητές και γι’ αυτά που ακούστηκαν για τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, έχω να πω ότι πρώτα απ’
όλα έχει συναντηθεί µε την αντιπροσωπεία τους και έχουν συζη-
τήσει τους όρους, τις συνθήκες και τις διαδικασίες.

∆εύτερον, αντιλαµβάνεστε ότι η αποδοχή ενός τέτοιου ζητή-
µατος προϋποθέτει ουσιαστική µελέτη, πόσοι φοιτητές, πού πη-
γαίνουν, µε ποιο τρόπο. ∆εν είναι ένα ζήτηµα, το οποίο µπορεί
εύκολα να λυθεί µε µια τροπολογία σε ένα νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυξης.

Σε κάθε περίπτωση, ειδικά ο Υπουργός Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων κ. Σπηλιωτόπουλος έχει ασχοληθεί λεπτοµερώς –και
το γνωρίζουν και οι γονείς και οι ίδιοι οι φοιτητές- µε το ζήτηµα
αυτό. Είναι ένα θέµα, το οποίο βρίσκεται ακόµα υπό µελέτη και
νοµίζω ότι θα υπάρχει ανάλογη πρωτοβουλία εκ µέρους της Κυ-
βερνήσεως για τη λύση των προβληµάτων όλων αυτών των παι-
διών.

Πάντως, η έννοια του «δεν δεχόµαστε την τροπολογία» δεν
είναι ουσιαστική, γι’ αυτό και απέφυγα να µιλήσω πρώτος γι’
αυτή. ∆ιότι όλοι συµπαριστάµεθα, συµπάσχουµε µε αυτά τα παι-
διά. Εποµένως, θα ήταν πιο ευχάριστο για εµάς να µη συζητηθεί
καν αυτή η τροπολογία. ∆εν έχω το δικαίωµα να το ζητήσω, διότι
κατετέθη.

Οφείλω όµως να πω ότι το γεγονός πως δεν µπαίνει σ’ αυτό το
νοµοσχέδιο δεν σηµαίνει ότι αδιαφορεί η Κυβέρνηση ή ότι δεν
επεξεργάζεται το Υπουργείο Παιδείας τρόπο για να δώσει λύση
σ’ αυτό το ζήτηµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζή-

τηση επί της ενότητας των άρθρων και των τροπολογιών και θα
γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
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ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς, το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς, το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς, το άρθρο 6

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 7
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 587 και ειδικό 1, η οποία εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως
ίδιον άρθρο;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 587 και ειδικό 1 έγινε δεκτή οµοφώνως και
εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 588 και ειδικό 2, η οποία εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως
ίδιον άρθρο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 588 και ειδικό 2 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό οµοφώνως.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυ-

ξης: «Λειτουργική Τακτοποίηση και λοιπές διατάξεις» έγινε δεκτό
επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 14.23’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 18 Ιουνίου 2009 και ώρα 9.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική ερ-
γασία, µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης:
«Εφαρµογή της αρχής της ίσης µεταχείρισης ανδρών και γυναι-
κών όσον αφορά την πρόσβαση σε αγαθά και υπηρεσίες και την
παροχή αυτών και άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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